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1. ÚVOD 

Poviedka zo zborníka literárnych prác 2018 „Príroda je život pre každého“, ktorý vydalo 

mesto Stupava a Mestská knižnica Ruda Morica v Stupave. 

 

Kamienok na pamiatku!  

Jedného dňa sme sa s rodinou chceli vychystať na túru. Dlho sme vymýšľali, kam pôjdeme. 

Boli sme na prázdninách v Rakúsku, takže sme išli k blízkemu jazeru v horách. Zbalili sme si 

potrebné veci a uložili sme si ich do batoha. 

Cesta k jazeru bola dosť náročná. Išli sme dolinami, potom cez hory. Bola to aj cesta lesom. 

Chodili sme po koreňoch stromov, ktoré boli rozrastené po celom lese. Stále sme išli iba do 

kopca po horách. V lese sme hľadali aj rôzne skratky, aby bola trochu väčšia sranda. Keď sme 

prišli k jazeru, bolo tam dosť ľudí. Niektorí si zobrali aj plavky, aby sa mohli v jazere 

vykúpať. Bol s nami aj náš malý psík, ktorý síce nemá rád vodu, ale hneď sa jej bežal napiť. 

Voda v jazere bola čistá a priezračná. Dno jazera bolo tmavé, takže voda vyzerala, že je celá 

čierna. V jednom úseku blízko jazera bolo veľmi veľa rôznych kameňov. Všetky boli 

nádherné, tak sme si ich pár zobrali domov do záhrady. 

Kamene sa líšia jeden od druhého a tiež sú veľmi pekné. Jeden kameň, celkom veľký 

a zvláštny, sa veľmi zapáčil nielen mne. Tak som ho zobrala so sebou. Už sme sa vydali na 

cestu naspäť, ale ja som stále nosila ten kameň. Nechcela som ho dať nikomu inému, nechcela 

som ho dať ani do batoha. Celé tri hodiny som ten kameň nosila v rukách. Ostatní ma ani 

nepresviedčali, aby som ho tam nechala. Stále som verila, že mu doma nájdem špeciálne 

miesto. Už sme sa blížili ku koncu cesty a ja som sa tešila, že si ho pokojne odnesiem a doma 

odložím. Kúsok pred koncom bola maličká reštaurácia a my sme sa dohodli, že sa tam 

pôjdeme najesť. Bola som rada, že si po dlhej túre odpočiniem, až som povolila ruky, kameň 

mi vykĺzol, spadol na zem a rozpolil sa. Bola som malá a toho kameňa mi bolo veľmi ľúto. 

Pomaly mi tiekli slzy, ale nakoniec sme sa na tom všetci zasmiali. 

Obidve polovice som si zobrala a až dodnes mám jednu polovicu doma. 

Tereza Tripská, 5. ročník, 11 rokov, ZŠ kpt. J. Nálepku 

 

 

2. ŠTATÚT KRONIKY 

Štatút mestského kronikára/ky mesta Stupavy  



Mesto Stupava vydáva v zmysle § 4 ods. 3 písm. s) zákona SNR č. 369/1990 Zb. o obecnom 

zriadení v znení neskorších zmien a doplnkov Štatút mestského kronikára/ky mesta Stupavy. 

 

§ 1 

Úvodné ustanovenie 

1. Mestská kronika sa vedie v úradnom jazyku. 

2. Mestská kronika predstavuje súhrn pravdivo spracovaných, chronologicky zaznamenaných 

údajov z politickej, hospodársko-ekonomickej, kultúrno-spoločenskej oblasti života 

obyvateľstva mesta Stupavy. 

3. Správcom mestskej kroniky je Mestský úrad mesta Stupavy. 

4. Mestská kronika je uložená na MsÚ mesta Stupavy tak, aby nedošlo k jej poškodeniu, 

znehodnoteniu, prípadne odcudzeniu. Doklady, ktoré kronikár zhromaždí ako prílohy k 

zápisom, sú súčasťou kroniky. Tieto doklady sa očíslujú a uložia sa s ich zoznamom. 

 

§ 2 

Obsahová a formálna stránka mestskej kroniky 

1. Mestská kronika je tvorená z jednotlivých zväzkov v knižnej forme pevne viazaných listov 

papiera slúžiacich na zápisy, prípadne zo sprievodnej dokumentácie. 

2. Možno by sa hodil bod aj o digitálnom úložisku 

3. Kronika obsahuje záznamy z rôznych oblastí života občanov a občaniek mesta uvedených 

podľa obsahu v kronike.  

 

§ 3 

Mestský/á kronikár/ka 

1. Mesto Stupava prihladia pri výbere kronikára/ky na jeho občiansku vyspelosť a dobré 

predpoklady, ktoré zaručia správne vedenie mestskej kroniky. Mestského/ú kronikára/ku po 

schválení mestským zastupiteľstvom menuje a odvoláva primátor mesta. 

2. Mestský/á kronikár/ka je povinný/á pravdivo, nestranne a objektívne zaznamenávať 

dôležité udalosti, ktoré sa v meste stali, ako aj informácie, ktoré sa mesta Stupavy týkajú. 

Udalosti, ktoré sa stali v širšom regióne, zaznamenáva len vtedy, ak tieto majú vzťah k mestu 

Stupave. Zápis do kroniky sa uskutoční až po ukončení príslušného kalendárneho roka. 

3. MsÚ mesta Stupavy, podniky a organizácie riadené mestom na požiadanie orgánov mesta 

napomáhajú v činnosti kronikára/ky a jeho prípadných spolupracovníkov/čky. Kronikárovi/ke 

mesta poskytujú údaje a informácie, pričom pri poskytovaní musia byť v plnom rozsahu 



dodržané predpisy o ochrane skutočností tvoriacich predmet štátneho, hospodárskeho a 

služobného tajomstva. 

4. Pri vedení kroniky môže spolupracovať s mestským kronikárom/kou podľa potreby 

fotograf/ka, zhotoviteľ/ka zvukových alebo zvukovoobrazových záznamov a pod., a to podľa 

pokynov MsÚ mesta Stupavy. 

5. Podmienky vykonania činnosti kronikára/ky upravuje dohoda o pracovnej činnosti uzavretá 

medzi mestom Stupavou a kronikárom/kou. Podmienky vykonávania činnosti 

spolupracovníkov/čok kronikára/ky upravuje dohoda o pracovnej činnosti uzavretá medzi 

mestom Stupavou a spolupracovníkmi/čkami kronikára/ky. 

6. Kronikár/ka mesta sa zúčastňuje na všetkých dôležitých podujatiach mesta. 

 

§ 4 

Schvaľovanie zápisov do kroník 

1. Pred zápisom do kroniky si robí kronikár záznamy v takom poradí, akom sa udalosti v 

meste stali. Návrh zápisov, ktoré sa podľa týchto záznamov majú v kronike urobiť, predkladá 

kronikár/ka komisii školstva, športu a kultúry mestského zastupiteľstva – aktualizovať názvy. 

Záznamy chronologicky dokumentujú fakty zo spoločenského a z hospodárskeho + 

politického, ekonomického, kultúrneho života mesta Stupavy. Sú hodnoverným svedectvom o 

udalostiach v meste a o ľuďoch, ktorí pozitívne – navrhujem odstrániť ovplyvnili život v 

meste. 

2. Komisia školstva, športu a kultúry - aktualizovať návrhy zápisov kronikára/ky prerokuje a 

predloží ich na posúdenie MsZ. Po schválení MsZ je kronikár/ka povinný/á návrhy zmien a 

doplnkov komisií školstva, športu a kultúry - aktualizovať, ako i MsZ zaviesť do zápisu. Po 

schválení vyhotoví kronikár/ka zápisy do kroniky, a to najneskôr do konca nasledujúceho 

kalendárneho roka. Vyhotoví najmenej 5 kusov kópií (pre študijné potreby a pre potreby 

kronikára/ky). Jeden exemplár zasiela MsÚ do okresného archívu. 

 

§ 5 

Spoločné a záverečné ustanovenia 

1. Štatút mestského/kej kronikára/ky mesta Stupavy bol schválený Mestským zastupiteľstvom 

v Stupave 9. novembra 2017, uznesenie č. 279/2017. 

2. Štatút nadobúda účinnosť 9. novembra 2017. 

Ing., Mgr. art. Roman Maroš, v. r. 

primátor mesta 



 

3. DEMOGRAFIA 

V roku 2019 dosiahol počet obyvateľstva mesta hodnotu 12 108 osôb, z toho 5 752 mužov a 6 

356 žien. Oproti predchádzajúcemu roku sa zvýšil o 221 osôb. V Stupave sa narodilo 147 detí 

(168 detí v roku 2018) a zomrelo 105 osôb. Zomrelo 59 mužov a 46 žien (98 osôb v roku 

2018). Zo 147 detí bolo živonarodených 146 detí, z toho 64 chlapcov a 82 dievčat.  

Prirodzený prírastok obyvateľstva dosiahol hodnotu 41 osôb (70 osôb v roku 2018), z toho 5 

mužov a 36 žien.  

Do Stupavy sa prisťahovalo 430 osôb (189 mužov a 241 žien) (576 osôb v roku 2018) a zo 

Stupavy sa vysťahovalo 250 osôb (113 mužov a 137 žien) (232 osôb v roku 2018). Celkové 

migračné saldo je na úrovni 180 osôb (76 mužov a 104 žien) (346 osôb v roku 2018). 

Pod rast počtu obyvateľstva Stupavy sa v roku 2019 podpísala z viac ako štyroch pätín 

migrácia (81,9 %) obyvateľstva. 

Zosobášilo sa 68 párov (77 v roku 2018) a rozviedlo sa 31 manželstiev (28 rozvodov v roku 

2018).  

Priemerný vek obyvateľstva Stupavy dosiahol hodnotu 37,81 roka (36,84 roka v roku 2018). 

Priemerný vek mužov dosiahol 36,98 roka a priemerný vek žien 38,55 roka. 

Podiel osôb v predproduktívnom veku (detská zložka populácie) bol zaznamenaný na úrovni 

21,99 % (muži 22,79 %, ženy 21,27 %). Osoby v produktívnom veku sa na populácii mesta 

podieľali 64,43 % (muži 65,16 %, ženy 63,77 %). Poproduktívna zložka populácie dosiahla 

v sledovanom roku podiel 13,58 % (muži 12,05 %, ženy 14,96 %). Oproti roku 2018 nepatrne 

vzrástol podiel populácie v predproduktívnom veku (+ 0,09 %) a poproduktívnom veku (+ 

0,16 %) a poklesol podiel osôb v produktívnom veku (‒ 0,25 %). 

Vo vekovej skupine 0 – 2 roky žilo v Stupave 537 osôb (245 chlapcov a 292 dievčat), čo je 

o 54 menej ako v roku 2018. Vekovú skupinu 3 až 5-ročných tvorilo 662 osôb (344 chlapcov 

a 318 dievčat) – oproti roku 2018 o 60 osôb viac. Veková skupina 6 až 14-ročných bola 

zastúpená 1 464 osobami (722 chlapcov a 742 dievčat) – o 50 osôb viac ako v roku 2018. 

V poproduktívnom veku (65 rokov a viac) žilo v Stupave 1 644 osôb (693 mužov a 951 žien). 

Oproti roku 2018 je tento počet o 45 osôb vyšší. Vo veku 85 rokov a viac žilo v meste 128 

osôb (32 mužov a 96 žien), čo je o 1 osobu viac ako v roku 2018. 

 

 

 

 



4. VEREJNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT  

PREZIDENT: Andrej Kiska do 15. júna 2019; od 15. júna 2019 Zuzana Čaputová. 

KRAJ – Bratislavský samosprávny kraj (BSK) so sídlom v Bratislave, Sabinovská 16, 

predseda Mgr. Juraj Droba, MBA, MA, poslancom za Stupavu bol Ing. Martin Smeja, 

pracoval v dopravnej komisii BSK. 

OKRES – Okresný úrad Malacky, sídlil na Záhoráckej ulici 2942/60A, 901 26 Malacky, 

prednostom úradu bol Ing. Jozef Mračna, jeho zástupcom bol Ing. Vladimír Stankovský. 

Odbory: 

Všeobecná a vnútorná správa – JUDr. Jana Filípková 

Organizačný odbor – Ing. Eva Selecká 

Živnostenské podnikanie – Ing. Beáta Jurkovičová 

Civilná ochrana a krízové riadenie – Ing. Július Predajniansky 

Osobný úrad – zrušený, resp. personálne oddelenie bolo v Centre podpory v Bratislave 

OKRESNÝ SÚD – sídlil v Malackách na Mierovej 10, vedenie súdu – JUDr. Viera 

Malinowska 

 

Voľba prezidenta 

Vláda SR schválila v stredu 23.  januára 2019 Harmonogram organizačno-technického  

zabezpečenia volieb prezidenta Slovenskej republiky v roku 2019. Náklady na prezidentské 

voľby dosiahli 12 761 623 eur. Vyše 11,2 milióna eur použilo ministerstvo vnútra. Takmer 

1,5 milióna eur bolo určených pre Štatistický úrad na spracovanie výsledkov volieb. 

Prvé kolo prezidentských volieb sa uskutočnilo v sobotu 16. marca 2019, druhé kolo sa 

konalo 30. marca 2019. Mesto Stupava vytvorilo pre voľbu prezidenta SR osem volebných 

okrskov, pričom v maximálnej miere zachovalo doteraz zavedenú prax zaradenia jednotlivých 

ulíc do týchto okrskov. Prvé kolo voľby prezidenta sa uskutočnilo 16. marca 2019. V našom 

meste sa na prvom kole volieb zúčastnilo 60,87 % voličov/čiek z celkového počtu 

voličov/čiek zapísaných v zoznamoch voličov/čiek. Celkovo v našom meste získala Zuzana 

Čaputová 60,89 % platných hlasov, Štefan Harabin 10,01 % platných hlasov a Maroš 

Šefčovič 11,28 % platných hlasov. V porovnaní s okresom Malacky, Bratislavským krajom a 

aj s celou SR je možné konštatovať, že Stupavčania/ky výraznejšie preferovali Zuzanu 

Čaputovú oproti Štefanovi Harabinovi a Marošovi Šefčovičovi. Vzhľadom na celoštátne 

výsledky volieb prezidenta SR, kde ani jeden z kandidátov/tiek nezískal nadpolovičnú väčšinu 

platných hlasov všetkých voličov/čiek zapísaných do zoznamov voličov/čiek, bolo nutné 

uskutočniť druhé kolo volieb. Do druhého kola postúpili kandidáti/tky Zuzana Čaputová 



(40,57 % platných hlasov) a Maroš Šefčovič (18,66 % platných hlasov). Druhé kolo volieb sa 

uskutočnilo 30. marca 2019 s tými istými volebnými okrskami a volebnými miestnosťami ako 

v prvom kole. Volebná účasť bola v tomto kole vo všeobecnosti nižšia o 2,68 % (okrsok 4) až 

8,47 % (okrsok 1) a v Stupave dosiahla úroveň 55,53 %. Aj v druhom kole volieb dosiahla 

najviac hlasov Zuzana Čaputová, v Stupave získala 76,80 % platných hlasov. V absolútnych 

číslach tento percentuálny rozdiel hovorí, že Zuzana Čaputová získala v druhom kole 3 907 

platných hlasov, čo je o 495 viac ako v prvom kole. Maroš Šefčovič získal v Stupave v 

druhom kole celkovo 1 180 hlasov (o 632 hlasov viac ako v 1. kole). Jeho podiel platných 

hlasov sa oproti prvému kolu zvýšil vo všetkých volebných okrskoch od 7,84 % (okrsok 3) po 

15,32 % (okrsok 8), pričom jeho percentuálny nárast platných hlasov bol vyšší oproti Zuzane 

Čaputovej iba v okrsku 8 (15,32 % oproti 13,08 %). Maroš Šefčovič získal v druhom kole v 

Stupave celkovo 23,20 % platných hlasov. V druhom kole obyvateľstvo Stupavy oproti 

okresu Malacky, Bratislavskému kraju a aj celej SR výraznejšie preferovali kandidátku na 

prezidenta SR Zuzanu Čaputovú, keď jej dali 76,80 % platných hlasov, pričom v okrese 

Malacky získala 66,78 %, v Bratislavskom kraji 73,74 % a celoštátne 58,41% platných 

hlasov. 

 

Voľby do Európskeho parlamentu  

Domácnostiam voličov/čiek s trvalým bydliskom v Stupave boli do 30. 4. 2019 roznesené 

oznámenia o mieste a čase konania volieb, ako aj zoznamy kandidátov/tiek na poslancov 

Európskeho parlamentu. V predchádzajúcich voľbách do Európskeho parlamentu, ktoré sa 

konali 24. mája 2014, sa v našom meste zúčastnilo 14,28 % oprávnených voličov/čiek, čo 

bolo síce viac ako celoslovenská účasť, ale oproti iným druhom volieb to bola neprimerane 

nízka účasť.  

Voľby mali pokojný priebeh, volebná účasť dosiahla 22,74 %. Oficiálne výsledky potvrdila  

v nedeľu 26. mája 2019 pred polnocou Štátna komisia pre voľby a kontrolu financovania 

politických strán. Možnosť hlasovať vo voľbách do  Európskeho parlamentu v SR v sobotu 

25. mája 2019 využilo 1 007 398 voličov/čiek. To predstavuje volebnú účasť 22,74 %, čo 

bolo podľa predsedu komisie Eduarda Báránya nezanedbateľne viac ako pri predchádzajúcich 

eurovoľbách. V roku 2014 bola účasť 13,05 % . 

V mestách bola účasť vyššia ‒ 24,52 %, v obciach nižšia ‒ 20,62 %. Vo voľbách do 

Európskeho parlamentu mohlo podľa odhadu Štatistického úradu SR hlasovať viac ako 4,4 

milióna voličov/čiek. Hlasovať v eurovoľbách mohli nielen slovenskí občania/ky s trvalým 



pobytom na Slovensku, ale aj občania/ky iného štátu EÚ, ktorí/é majú v SR trvalý pobyt, ak o 

to požiadali. 

Najvyššia účasť v eurovoľbách bola v Bratislavskom kraji. Obálky si vo volebnej miestnosti 

prevzalo 31,55 % voličov/čiek. Vyplýva to z dát zverejnených Štatistickým úradom SR. 

Naopak, najnižšia účasť bola v Košickom kraji, kde si obálky vo volebnej miestnosti prevzalo 

19,26 % voličov/čiek. Slováci a Slovenky si v eurovoľbách zvolili týchto 14 

europoslancov/kýň: Michal Šimečka, Vladimír Bilčík, Michal Wiezik, Martin Hojsík 

(koalícia PS ‒ Spolu), Monika Beňová, Miroslav Číž, Robert Hajšel (Smer-SD), Milan Uhrík, 

Miroslav Radačovský (ĽSNS), Ivan Štefanec, Miriam Lexmann (KDH), Lucia Ďuriš 

Nicholsonová, Eugen Jurzyca (SaS), Peter Pollák (OĽaNO). 

(Miriam Lexmann sa mandátu ujala až po vystúpení Veľkej Británie z EÚ.) 

 

 

5. MESTO STUPAVA, SAMOSPRÁVA MESTA 

Samosprávu mesta tvoria: primátor, viceprimátor, prednosta, mestská rada, mestské 

zastupiteľstvo, poslanci, komisie, kontrolór. Vydávajú všeobecne záväzné nariadenia (VZN), 

uznesenia, smernice mesta, vyhlasujú referendum, schvaľujú počty poslancov/kýň do MsZ  

a počty volebných obvodov pre komunálne voľby, riešia podnety od občanov/niek, majetkové 

veci. Medzi strategické dokumenty mesta Stupavy patria najmä Územný plán, Program 

hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja, Komunitný plán sociálnych služieb a rozpočet 

mesta. Mesto má svoj organizačný poriadok, štatút, symboly, logo, mapu, kroniku, pamätnú 

knihu, fotogalériu, facebookovú stránku, internetovú stránku.  

 

Mestský úrad  

Adresa: Mesto Stupava, Hlavná 1/24, 900 31 Stupava, okres Malacky, Bratislavský 

samosprávny kraj  

Primátor: Mgr. Peter  Novisedlák, MBA  

Viceprimátor: MVDr. Robert Kazarka  

Prednostka úradu: Ing. Daniela Vašinová 

Kancelária primátora: Iveta Tureková 

Právnička: Mgr. Helga Csalavová  

Kontrolórka: Mgr. Margita Hricová  

 

Štatistické údaje mesta 



Počet obyvateľstva k 31. decembru 2018: 11 991 

Počet narodení v roku 2018: 167 detí  

Počet sobášov v roku 2018: 99 

Počet úmrtí v roku 2018: 100 osôb  

 

Oddelenia a referáty mestského úradu  

Oddelenie ekonomické: Daniela Drahošová, Jana Jankovičová, Monika Ivánková  

‒ Referát daní a poplatkov, pokladnica: Zdenka Obermárová, Bc. Denisa Belošičová, Zuzana 

Jánošíková, Michaela Valentová, Mgr. Monika Kubovičová  

 

Oddelenie územného rozvoja a životného prostredia, vedúci oddelenia: Ing. Boris Kačáni  

‒  Referát územného plánovania a dopravy: Ing. Lívia Štulajterová  

‒ Referát odpadového hospodárstva: RNDr. Božena Orgoňová  

 ‒ Referát životného prostredia: Ing. Malvína Tóthová  

 

Oddelenie územného konania a stavebného poriadku (stavebný úrad), vedúci oddelenia: 

JUDr. Andrej Šuba,  

Ing. Henrieta Köszegiová, Ing. Ivana Budajová, Miriam Šatanová, Ing. Helena Šmeringaiová, 

Natália Viktorínová, Diana Jánošíková  

‒ Referát majetku a dopravy: Ing. Alexander Tekely, Daniela Komínková 

  

Oddelenie všeobecnej a vnútornej správy, vedúci oddelnia: Ing. Pavol Baxa, 

asistentka: Iveta Tureková,  právnička: JUDr. Lucia Grambličková (od 29. 1. 2019)  

‒  Referát projektov a registratúry: Ing. Bibiana Švárna (od 8. 4. 2019) 

‒ Matričný úrad: Miroslava Vrábelová, Monika Vrábelová; podateľňa a rybárske lístky: 

Emília Masárová, referent zverejňovania, IT  

‒ Autodoprava: Róbert Bubnič 

– referentka sociálnych vecí: Mgr. Soňa Tomeková  

– koordinátorka opatrovateľskej služby: Bc. Ivana Nechybová 

  

Oddelenie správy a údržby majetku: referenti správy budov, údržby majetku, PO, BOZP 

a CO: Milan Klas, Martin Rác, Ján Ventruba, upratovačky: Renáta Jánošík, Štefan Holubek 

  

Oddelenie majetkovo-právne, vedúci oddelenia: JUDr. Radoslav Seman (do 26. 2. 2019), 



Mgr. Lenka Jakubčová (9. 1. 2019 – 30. 4. 2020), JUDr. Soňa Tchirová (od 6. 5. 2019) 

‒ Referát správy majetku: Renata Mištinová, Ing. Alexander Teleky, Daniela Komínková  

 

Mestská knižnica Ruda Morica, vedúci knižnice: Mgr. František Brunner, 

knihovníčky: Beáta Tomkovičová, Monika Palečková, Zlatica Obadalová, Michaela Víchová 

 

Organizačný poriadok mestského úradu  

Kontakt: 02/6020 0910, www.stupava.sk, www.facebook.com/stupava.sk, 

www.facebook.com/MKICStupava  

 

Úradné hodiny v roku 2019  

Mestský úrad  

Pondelok: 7.00 – 16.30 hod.  

Streda: 8.00 – 17.30 hod.  

Piatok: 7.00 – 12.00 hod.  

Oddelenie územného konania a stavebného poriadku:  

Pondelok: 7.00 – 16.30 hod.  

Streda: 8.00 – 17.30 hod.  

Mestský úrad bol otvorený pre stránky i počas obedňajšej prestávky. 

 

 

6. POSLANCI  A KOMISIE MESTSKÉHO ZASTUPITEĽSTVA  

Poslanci mestského zastupiteľstva: Ing. Ľubomír Bugala, Ing. Jozef Fabian, Ing. Hana 

Haldová, JUDr. Štefan Haulík, Mgr. Michal Horecký, MVDr. Robert Kazarka, Ing. Denisa 

Klačmanová, Ing. Marek Lacka, Milan Peschl, Ing. Marek Petráš, Ing. Michal Polakovič, Ing. 

Martin Smeja, PhD., Ing. Anna Vargová, Ing. Roman Vigh, Ing. Jozef Zelenák, Rudolf 

Draškovič 

 

Komisie mestského zastupiteľstva v Stupave: 

 1. Komisia finančná: predseda – Ing. Marek Lacka 

2. Komisia územnoplánovacia, stavebná a životného prostredia: predsedníčka – Ing. Hana 

Haldová 

3. Komisia zdravotníctva a sociálnych vecí: predsedníčka – Ing. Denisa Klačmanová 

4. Komisia školstva, športu a kultúry: predseda – Rudolf Draškovič 



5. Komisia podnikateľská, miestneho rozvoja, regionálnej a cezhraničnej spolupráce: 

predsedníčka – Ing. Anna Vargová 

6. Komisia dopravy, infraštruktúry a informačných technológií: predseda – Ing. Martin Smeja, 

PhD. 

7. Komisia majetková a legislatívno-právna: predseda – JUDr. Štefan Haulík 

8. Komisia ochrany verejného záujmu, bezpečnosti a civilnej ochrany: predseda – Ing. 

Ľubomír Bugala 

 

Mestská rada:  

MVDr. Robert Kazarka, JUDr. Štefan Haulík, Ing. Marek Petráš, Ing. Michal Polakovič, Ing. 

Martin Smeja, PhD. 

 

 

7.  MESTSKÉ ZASTUPITEĽSTVO 

Dňa 31. januára sa uskutočnilo druhé zasadnutie MsZ v Stupave. Primátor Peter 

Novisedlák informoval o zmenách organizačného poriadku na mestskom úrade (ďalej MsÚ): 

presunutie mestskej knižnice pod MKIC, zrušenie kultúrneho oddelenia, oddelenie údržby 

majetku mesta sa posúva pod oddelenie majetkové ako referát údržby majetku mesta. Pod 

prednostu úradu sa vložili sekretariát, referát komunikácie a referát projektov. Predstavil 

vedúcich/ce jednotlivých oddelení:  

– prednostka MsÚ – Ing. Vašinová  

–  oddelenie všeobecnej a vnútornej správy – Ing. Baxa  

–  ekonomické oddelenie – p . Drahošová  

–  oddelenie územného rozvoja a životného prostredia – Ing. Kačáni  

–  stavebné oddelenie – poverený vedením JUDr. Šuba  

–  oddelenie majetkovo-právne – Mgr. Jakubčová, JUDr. Šuba a Mgr. Jakubčová 

(zamestnanec a zamestnankyne budú robiť právnický servis pre MsÚ)  

Ďalej primátor informoval, že bol na stretnutí so starostami a s predstaviteľmi VÚC vo veci 

vízie a fondov, kde boli informovaní o relokácii fondov.  

Riešenie situácie na ZŠ je prioritou mesta. Ide o rozšírenie kapacít existujúcej ZŠ formou 

nadstavby panelovej školy, opravy inštalácií na škole. Tiež poznamenal, že rokoval so 

starostom obce Borinka, ktorého žiadal, aby prispeli na výstavbu ZŠ – modulovej školy. 

Starosta Borinky odpovedal, že to preberie so svojím zastupiteľstvom. Primátor informoval aj 

o stretnutí so štátnym tajomníkom ministerstva školstva a poďakoval sa Ing. Klačmanovej  



za to, že toto stretnutie dohodla. Ďalej uviedol, že bolo vyvolané rokovanie so spoločnosťou 

LIDL. 

Mestské zastupiteľstvo schválilo návrh VZN č. 1/2019 o určení výšky finančných 

prostriedkov na prevádzku a mzdy na žiaka základnej umeleckej školy, dieťa materskej školy 

a dieťa školských zariadení na území mesta Stupavy. 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave uložilo prednostke zabezpečiť vypracovanie úplného znenia 

Štatútu komisií Mestského zastupiteľstva v Stupave, keďže z diskusií pri voľbe 

predsedov/níčok a podpredsedov/dníčok komisií vyplynula požiadavka, aby členmi/kami 

komisií mohlo byť viac poslancov/kýň (v súčasnosti je len predseda/níčka 

a podpredseda/níčka). Taktiež sa zistilo, že postavenie tajomníka/čky nie je jednoznačne 

upravené, keďže nie je volený, ale menovaný. Navrhlo sa vykonať nevyhnutné úpravy 

predmetného štatútu vo vyššie naznačenom rozsahu schválením dodatku č. 2 Štatútu komisií 

Mestského zastupiteľstva v Stupave. 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave zvolilo nasledujúcich členov/ky jednotlivých komisií:  

1. Komisia finančná: Mikuláš Bernáth, Ján Valachovič, Peter Semanco, Mária Gašparovičová, 

Róbert Mifkovič, Martin Macášek, Daniel Jánoš  

2. Komisia územnoplánovacia, stavebná a životného prostredia: Mária Seppová, Adrián 

Lakoštík, Pavol Poláček, Ivan Brezovský, Ján Kohútek, Jaroslav Sandanus, Mária Maďerová  

3. Komisia zdravotníctva a sociálnych vecí: Soňa Činovská, Mária Fajkusová, Jarmila 

Salayová, Vierka Štefková  

4. Komisia školstva, športu a kultúry: Roman Vigh, Beata Tomkovičová, Marta Marošová, 

Petra Balogová, Silvia Gabrielová  

6. Komisia podnikateľská, miestneho rozvoja, regionálnej a cezhraničnej spolupráce: Juraj 

Balog, Pavel Slezák, Roman Gašpárek, Jitka Račická  

7. Komisia dopravy, infraštruktúry a informačných technológií: Tibor Schlosser, Ján Tomko,  

Adrian Lakoštík, Roman Cabadaj, Martin Mackovič, Filip Prepiak, Peter Kosčo 

8. Komisia majetková a legislatívno-právna: Lucia Slezáková, František Lachkovič, Peter 

Kubík, Karol Hajdu, Peter Rehorovský, Marek Petráš, Karol Janata  

K návrhu na zverenie majetku príspevkovej organizácii Mestské kultúrne a informačné 

centrum Stupava Ing. Vašinová uviedla, že mesto Stupava mení zriaďovaciu listinu 

Mestského kultúrneho a informačného centra so sídlom Agátová 9, 900 31 Stupava, IČO: 00 

058 823, a z tohto dôvodu je potrebné zosúladiť právny a faktický stav majetku 

prostredníctvom navrhovanej zmluvy o prevode správy majetku mesta Stupavy. V  

navrhovanej zmluve o prevode správy majetku mesta Stupavy a v jej prílohách je uvedené 



sídlo Mestského kultúrneho a informačného centra Agátová 9, čo odráža zmenu v zriaďovacej 

listine Mestského kultúrneho a informačného centra Stupava. Mestské zastupiteľstvo v 

Stupave menovalo Mgr. Barboru Rajtárovú na základe návrhu primátora mesta do funkcie 

riaditeľky Mestského kultúrneho a informačného centra v Stupave s účinnosťou od 1. 2. 2019. 

K návrhu Štatútu Stupavských novín Ing. Baxa uviedol, že sa postupne vykonávajú kroky, 

aby sa opäť začali vydávať Stupavské noviny. Prebiehala anketa o názve novín a bol vybraný 

názov Stupavské noviny. K návrhu na voľbu a žrebovanie členov/niek Redakčnej rady 

Stupavských novín Ing. Baxa uviedol, že po schválení Štatútu Stupavských novín treba zvoliť 

nových členov/ky Redakčnej rady (ďalej „RR“) Stupavských novín. Mestské zastupiteľstvo  

v Stupave zvolilo PhDr. Stanislava Rumanna, Eriku Pieseckú, Magdalénu Kováčovú 

Miklíkovú za členov/ky RR. Mgr. Hricová vybrala náhodným žrebom PhDr. Evu Švoňavovú. 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave schválilo návrh rozpočtu mesta Stupavy, rozpočtových  

a príspevkových organizácií vrátane programov a podprogramov na rok 2019 v zmysle 

predloženého návrhu a pripomienok obsiahnutých v dôvodovej správe v znení jej doplnenia  

v nasledujúcej štruktúre: bežné príjmy mesta 9 108 323 eur, bežné príjmy RO 539 298 eur, 

bežné príjmy spolu 9 647 621 eur, bežné výdavky mesta 4 371 275 eur, bežné výdavky  

RO 4 559 829 eur, bežné výdavky spolu 8 931 104 eur, prebytok bežného rozpočtu 716 517 

eur, kapitálové príjmy mesta 301 000 eur, kapitálové výdavky mesta 837 976 eur, schodok 

kapitálového rozpočtu ‒ 536 976 eur, finančné operácie príjmové 0 eur, finančné operácie 

výdavkové 153 920 eur, schodok finančných operácií ‒153 920 eur, rozdiel rozpočtového 

hospodárenia 25 621 eur. 

 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave schválilo poskytnutie dotácií z rozpočtu mesta Stupavy  

na rok 2019 takto:  

1. Slovenský zväz protifašistických bojovníkov, ZO Stupava: 500 eur  

2. Slovenský Červený kríž, miestny spolok skupina I.: 800 eur  

3. Slovenský zväz chovateľov, ZO Stupava: 500 eur  

4. Priatelia stolného tenisu PST o. z.: 500 eur 

5. Jednota dôchodcov Slovenska, ZO Stupava: 600 eur  

6. Slovenský zväz telesne postihnutých, ZO Stupava: 500 eur   

7. Dobrovoľný hasičský zbor Stupava: 4 000 eur  

8. Slovenský zväz včelárov, ZO Stupava: 1 000 eur  

9. Slovenský rybársky zväz, obvodná organizácia Stupava: 500 eur   



10. Slovenský zväz záhradkárov, ZO Stupava: 1 800 eur  

11. arte.via, o. z.: 500 eur  

12. Asociácia klasických gitaristov, o. z.: 800 eur  

13. Pohodka, o. z.: 2 150 eur 

14. Devínske jazero, o. z.: 0 eur 

15. HC Tatran Stupava: 9 060 eur 

16. Mástsky potravinový spolok v Stupave, o. z.: 1 500 eur 

17. Klub slovenských turistov Tatran Stupava, o. z.: 500 eur 

18. OZ Rodičovské združenie pri MŠ Ružová: 1 000 eur 

19. Stupavská Nevädza, o. z.: 2 500 eur 

20. Tanečná skupina DEVIL´S, o. z.: 500 eur 

21. FKM Stupava, o. z.: 3 000 eur 

22. STUPAVJAN, o. z.: 2 000 eur 

23. Pour Art, o. z.: 500 €  

24. TEKLA, o. z.: 290 €  

Spolu: 35 000 € 

Informácia o stave Obecného domu v Máste: Mgr. Novisedlák, MBA, uviedol, že bol spolu  

s Ing. Kačánim na obhliadke objektu v decembri aj v januári. Rekonštrukcia sa začala tak 

trocha na divoko, preto si chceli urobiť analýzu stavu. Je potrebné zreálniť projektovú 

dokumentáciu, lebo bola robená na knižnicu. Krytina na strechu je už zakúpená, bude 

potrebné urobiť tento rok aj hydroizoláciu.  

Mestské zastupiteľstvo v Stupave delegovalo zástupkyňu zriaďovateľa Ing. Hanu Haldovú  

do Rady školy pri Základnej umeleckej škole v Stupave. 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave delegovalo zástupcu zriaďovateľa Ing. Jozefa Zelenáka  

do Rady školy pri MŠ Ružová. 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave delegovalo zástupcu zriaďovateľa Ing. Romana Vigha  

do Rady školy pri MŠ J. Kráľa. 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave delegovalo zástupcu zriaďovateľa JUDr. Štefana Haulíka 

do Rady školy pri MŠ Marcheggská. 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave delegovalo zástupkyňu zriaďovateľa Ing. Annu Vargovú  

do Rady školy pri MŠ Hviezdoslavova. 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave zobralo na vedomie delegovanie zástupcov zriaďovateľ 

a z radov pracovníkov Mestského úradu v Stupave Ing. Danielu Vašinovú, Danielu 

Drahošovú a Ing. Pavla Baxu do Rady školy pri Základnej škole kpt. Nálepku. 



Návrh postupu riešenia problémov súvisiacich so skládkou odpadu v lokalite Stupava –  

Žabáreň: Mgr. Novisedlák, MBA, uviedol, že na základe uznesenia MsÚ a diskusie  

poslancov sa dohodli na návrhu uznesenia, keď by sa malo začať rokovať s majiteľmi 

pozemkov, zabezpečiť spracovanie odborného environmentálneho posudku a zriadiť 

pracovnú skupinu na riešenie týchto problémov. Mestské zastupiteľstvo v Stupave požiadalo 

primátora: 

a) začať rokovania s majiteľmi pozemkov, na ktorých sa nachádza skládka odpadov  

v lokalite Stupava – Žabáreň, 

b) zabezpečiť vypracovanie odborného environmentálneho posudku na súčasný stav  

skládky, odpadov v lokalite Stupava – Žabáreň vrátane návrhu opatrení na odstránenie 

zistených nedostatkov,  

c) zriadiť pracovnú skupinu na riešenie problémov skládky odpadov v lokalite Stupava – 

Žabáreň v zložení: Mgr. Peter Novisedlák, MBA (konateľ TSS, s. r. o.), Ing. Michal 

Polakovič (konateľ VaK Stupava, s. r. o.), Ing. Marek Lacka (člen Dozornej rady TSS, s. r. 

o.), Ing. Ľubomír Bugala (člen Dozornej rady TSS, s. r. o.), JUDr. Štefan Haulík (poslanec 

MsZ), Mgr. Margita Hricová (hlavná kontrolórka) a Mgr. Marián Závodný (riaditeľ VPS 

Stupava). 

 

 Dňa18. februára 2019 sa uskutočnilo tretie – mimoriadne zasadnutie MsZ Stupava, na 

ktorom sa zúčastnili všetci poslanci. Primátor Peter Novisedlák autoremedúrou doplnil  

do programu bod Informácia o ukončení zmluvného vzťahu s FC IMAZ (predtým FC 

Stupava),  nájomcom futbalového areálu.  

Memorandum o spolupráci s cieľom riešenia problémov na skládke odpadu v lokalite Stupava 

– Žabáreň: Mgr. Novisedlák, MBA, informoval, že na základe uznesenia MsZ zvolal 

pracovnú skupinu s cieľom riešenia problémov na skládke. Snaha je o podpísanie memoranda, 

čím by sa začali kroky na riešenie tohto stavu, posunutie sa dopredu v riešení, vyrovnanie 

majetkovo-právnych vzťahov a doriešenie rekultivácie skládky. Na dnešné rokovanie pozval 

aj zástupcov týchto dvoch spoločností. Ing. Petráš sa spýtal, aký bol pôvodný spor a v akom je 

to štádiu. Mgr. Novisedlák, MBA, odpovedal, že väčšina pozemkov pod skládkou nepatrí 

mestu Stupave a o tom sú vedené súdne spory. Ak mesto prehrá, bude musieť platiť nájomné 

majiteľom pozemkov pod skládkou. MVDr. Kazarka uviedol, že v tomto spore nás 

zastupovala v minulosti Mgr. Zelemová. Pôvodne to bola banská jama, ktorá mala 

delimitáciou prejsť pod mesto. Administratívnou chybou sa to previedlo na druhý subjekt  

a nie na mesto. Mesto po určitých rokoch podalo žalobu  



na určenie vlastníckych vzťahov. Vyhralo, ale druhá strana sa odvolala a potom to mesto  

vo vyššom stupni prehralo. Druhý spor bol o určenie nájmu. V rámci občianskej návštevy 

RNDr. Dyba (člen predstavenstva spoločnosti Cevaservis, a. s., IČO: 31 412 670) uviedol,  

že sú tu dve roviny, a to majetkovo-právna a druhá je odplata za nájom. Mestské 

zastupiteľstvo v Stupave schválilo memorandum o spolupráci medzi 1. CEVASERVIS, a. s., 

2. CEVAREC, s. r. o., 3. mestom Stupavou a 4. TECHNICKÉ SLUŽBY STUPAVA, s. r. o. 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave berie na vedomie informáciu o ukončení zmluvného  

vzťahu mesta Stupavy s FC IMAZ, nájomcom futbalového areálu, a žiada primátora  

vyvolať rokovania s FC IMAZ s cieľom dohodnutia zmluvných podmienok novej  

nájomnej zmluvy na predmetný futbalový areál. 

 

Dňa14. marca 2019 sa uskutočnilo štvrté zasadnutie Mestského zastupiteľstva  

v Stupave. Priebeh rokovania bol prístupný v živom vysielaní na sociálnej sieti, záznam zo 

zasadnutia je dostupný na oficiálnej webovej stránke mesta v sekcii Živé prenosy mestského 

zastupiteľstva. MsZ odvolalo zo stálej komisie vytvorenej podľa nájomnej zmluvy o prenájme 

energetických zariadení a nehnuteľností s nimi zviazaných č. 1008801001 medzi mestom 

Stupavou a Termming, a. s., zo 16. 9. 2009 na koordináciu činností súvisiacich 

s prevádzkovaním tepelno-energetických zariadení vo vlastníctve mesta Stupavy starých 

členov a na ich miesto vymenovalo nových členov, ktorými sú Mgr. Peter Novisedlák, MBA, 

Mgr. Pavol Poláček, Ing. Vojtech Kinčeš a Mgr. Martin Jurčo. Mestské zastupiteľstvo v 

Stupave schválilo dodatok č. 1 Štatútu mestských novín „Stupavské noviny“. Mestské 

zastupiteľstvo v Stupave schválilo návrh na delegovanie poslanca mestského zastupiteľstva 

Ing. Ľubomíra Bugalu do Rady školy Základnej školy kpt. Jána Nálepku v Stupave. V rámci 

hľadania optimálneho dopravného riešenia na Hlavnej ulici v úseku križovatka so 

Záhumenskou ulicou až križovatka so Školskou ulicou mestské zastupiteľstvo schválilo 

zámery dvoch variantných dopravných riešení pre dopravno-kapacitné posúdenie úseku  

cesty prvej triedy č. I/2 na tomto úseku, čím sa chcú vytvoriť predpoklady pre dlhodobo 

udržateľné riešenie dopravy v tomto kritickom úseku. Mestské zastupiteľstvo v Stupave 

schválilo zámer prípravy zmien a doplnkov územného plánu mesta Stupavy ZaD č. 1/2019,  

do ktorého navrhuje zapracovať návrhy verejnoprospešných stavieb a s tým súvisiacich  

zmien funkčného využitia plôch, ktoré budú vychádzať z dopravných, zo sociálnych, 

školských, športových a z kultúrnych záujmov a potrieb mesta. Obdobnú úlohu uložilo MsZ 

aj prednostke mestského úradu. MsZ tiež odporučilo primátorovi mesta, aby zabezpečil 

predloženie návrhu zadania zmien a doplnkov územného plánu mesta Stupavy ZaD  



č. 1/2019 na rokovanie MsZ a vykonal vo veci prípravy zmien a doplnkov č. 1/2019 

Územného plánu mesta Stupavy všetky úkony potrebné  na obstaranie, prípravu, prero- 

kovanie a schválenie zmien a doplnkov č. 1/2019 Územného plánu mesta Stupavy. Týmto 

spôsobom chce MsZ vytvoriť predpoklady pre urýchlenú prípravu výstavby novej základnej 

školy. Lokalita bude určená na základe spracovanej štúdie, ktorá má byť predložená  

na aprílové zasadnutie MsZ. Mestské zastupiteľstvo v Stupave schválilo Urbanistickú štúdiu 

Stupava – Centrálna mestská zóna I. stupňa (CMZ I.).  

Mestské zastupiteľstvo v Stupave vzalo na vedomie predložený zámer transformácie 

zdravotného strediska v Stupave a odporučilo primátorovi zabezpečiť prerokovanie tohto 

zámeru v nasledujúcich komisiách mestského zastupiteľstva: a) komisia finančná; b) komisia 

územnoplánovacia, stavebná a životného prostredia; c) komisia zdravotníctva a sociálnych 

vecí; d) komisia podnikateľská, miestneho rozvoja, regionálnej a cezhraničnej spolupráce; e) 

komisia majetková a legislatívno–právna. Zároveň MsZ odporučilo primátorovi zabezpečiť 

dopracovanie predloženého zámeru na základe stanovísk týchto komisií a predložených 

ponúk a predložiť ho na rokovanie mestskej rady a mestského zastupiteľstva. MsZ vzalo  

na vedomie informáciu o výsledku kontroly efektívnosti a účinnosti triedeného zberu 

komunálneho odpadu v meste Stupave, ktorú vykonal Najvyšší kontrolný úrad Slovenskej 

republiky.  

MsZ odporučilo primátorovi mesta, aby s ohľadom na ochranu poškodených majetkových 

práv mesta vyplývajúcich z osobitných právnych predpisov, s ohľadom na ochranu záujmov 

občanov mesta pred nežiaducimi stavebnými aktivitami a s ohľadom na ochranu budúcich 

možných vlastníkov pozemkov vložených do základného imania spoločnosti Polygón 

Stupava, a. s., a v rámci svojich zákonných kompetencií štatutárneho zástupcu mesta vo veci 

pozemkov vložených mestom Stupavou do základného imania spoločnosti Polygón Stupava, 

a. s., podal na vecne a miestne príslušný súd Slovenskej republiky žalobu o určenie 

vlastníckeho práva mesta Stupavy k pozemkom vloženým mestom do základného imania z 

dôvodu, že vklad pozemkov do základného imania je absolútne neplatným právnym úkonom. 

MsZ vzalo na vedomie správu o výsledku kontroly zákonnosti, účinnosti, hospodárnosti a 

efektívnosti zmlúv uzatvorených mestom Stupavou za rok 2018. Táto kontrola nezistila 

porušenie právnych predpisov SR.  

MsZ odporučilo Ing. Martinovi Smejovi, poslancovi zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja, aby raz za kvartál podal informácie zo župy súvisiace so Stupavou. 

Materiály prerokované na tomto zasadnutí MsZ sú zverejnené na webovom sídle mesta 

Stupavy v sekcii Samospráva/Mestské zastupiteľstvo/Materiály a dokumenty. Zápisnice a 



uznesenia zo zasadnutia MsZ sú uvedené v sekcii Samospráva/Mestské zastupiteľstvo 

/Zápisnice a uznesenia. 

 

Aprílové zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Stupave sa uskutočnilo na základe 

všeobecnej dohody medzi vedením mesta a poslancami v pozmenenom termíne 25. 4. 2019. 

Dôvodom tejto zmeny bola potreba prerokovať a schváliť záverečný účet mesta za rok 2018 

a naň nadväzujúcu zmenu rozpočtu v roku 2019.  

Prvým z významných bodov rokovania zastupiteľstva bola štúdia „Zvýšenie kapacity 

základnej školy“, v ktorej boli vypracované možné varianty zvyšovania kapacít mesta pre 

poskytovanie základného vzdelania v Stupave. Predložená štúdia bola široko rozdiskutovaná 

vo viacerých komisiách a mestské zastupiteľstvo na základe odporúčaní svojich komisií 

schválilo zámer nadstavby panelovej budovy základnej školy v rozsahu severný trakt, južný 

trakt, prepojovací východný trakt, ako aj zámer nadstavby prístavby jedálne. Zároveň 

odporučilo primátorovi preferovať lokalitu Kalinčiakova pre výstavbu novej základnej  

školy a v tejto súvislosti vstúpiť do rokovaní s vlastníkmi dotknutých pozemkov s cieľom 

dosiahnuť dlhodobý nájom pozemkov pre areál plánovanej základnej školy.  

Významným bodom rokovania bol aj záverečný účet mesta Stupavy za rok 2018. Mesto 

skončilo hospodárenie za rok 2018 s prebytkom 157 158,67 €. Mestské zastupiteľstvo 

schválilo záverečný účet za rok 2018 bez výhrad a prebytok hospodárenia vo vyššie  

uvedenej výške previedlo do rezervného fondu. Po schválení záverečného účtu zastupiteľstvo 

prerokovalo návrh 2. zmeny rozpočtu na roky 2019 – 2021. Zastupiteľstvo na príjmovej 

strane rozpočtu schválilo zvýšenie bežných príjmov rozpočtu o 105 361,00 €, zvýšenie 

príjmových finančných operácií o 322 841,00 €. Vo výdavkoch navýšilo bežné výdavky  

o 245 984,00 € a kapitálové výdavky o 130 607,00 €. Taktiež schválilo použite prostriedkov 

rezervného fondu na akciu „Nadstavba modulovej školy“ v sume 300 000,00 €. Po tejto 

zmene sú celkové príjmy mesta rozpočtované vo výške 10 728 594,00 € a celkové výdavky 

vo výške 10 662 420,00 €, čo znamená, že mesto Stupava naďalej plánuje hospodáriť s 

prebytkovým rozpočtom. Okrem majetkových vecí mestské zastupiteľstvo prerokovalo  

aj prípravu aktualizácie Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta  

Stupavy na roky 2016 – 2022 a uložilo komisiám prerokovať navrhnutý spôsob prípravy 

aktualizácie PHSR a prednostke Mestského úradu v Stupave predložiť na júnové zasadnutie 

MsZ zaradenie nadstavby panelovej budovy ZŠ do akčného plánu PHSR a v termíne  

do konca novembra tohto roka zabezpečiť dopracovanie aktualizácie PHSR ( podnety získané 

z komisií).  



Mestské zastupiteľstvo schválilo aj vypracovanie novej projektovej dokumentácie na 

výstavbu Materskej školy na Zvončekovej ulici, ktorá má byť financovaná z Integrovaného 

regionálneho operačného programu.  

Zastupiteľstvo prerokovalo odborné posúdenie súčasného stavu prevádzky Stupava – 

Žabáreň, skládka odpadov a odporučilo primátorovi vykonať právne kroky vedúce  

k uplatneniu náhrady škody. Na základe kontrol vykonaných hlavnou kontrolórkou mestské 

zastupiteľstvo vzalo na vedomie správu o výsledku kontroly stavu a vývoja dlhu mesta 

Stupavy k 31. 12. 2018 a správu o výsledku kontroly príjmov a dodržiavania všeobecne 

záväzných právnych predpisov vrátane nariadení mesta Stupavy a kontroly plnenia opatrení 

prijatých na nápravu nedostatkov zistených predchádzajúcou kontrolou.  

 

Májové mestské zastupiteľstvo sa uskutočnilo v riadnom termíne 16. 5. 2019. Primátor 

mesta v ústnej informácii o dianí v meste predstavil mestskému zastupiteľstvu novú vedúcu 

majetkovo-právneho oddelenia a údržby majetku JUDr. Soňu Tchirovú. Následne podal 

informáciu o príprave menších dopravných stavieb na území mesta – ľavé odbočenie na 

križovatke ulíc Hviezdoslavova, Záhumenská, Dolná, križovatka ulíc Hviezdoslavova  

a Záhumenská, nasvietenie priechodu pre chodcov v Máste pri kostole, riešenie priechodu  

pre chodcov a umiestnenie spomaľovača na Marcheggskej ulici, priechod pre chodcov  

na Vajanského ulici a rekonštrukcia chodníka na Zdravotníckej ulici.  

Primátor oznámil mestskému zastupiteľstvu, že na základe výsledkov výberového  

konania na funkciu riaditeľa/ky Základnej školy kpt. Jána Nálepku v Stupave vymenoval s 

účinnosťou od 1. 7. 2019 Mgr. Zuzanu Šimkovú a na základe výsledkov výberového konania 

na funkciu riaditeľa/ky Materskej školy J. Kráľa v Stupave vymenoval Alenu Požgayovú s 

účinnosťou od 1. 6. 2019. Zároveň poskytol informácie o zámeroch mesta reagovať na výzvy 

na predkladanie projektov v oblasti:  

– prevencie a boja proti kriminalite, kde by mesto mohlo získať päť nových kamier pre 

mestskú políciu;  

– zvýšenej ochrany pred požiarmi max. do výšky 30-tisíc eur;  

– bezpečnosti cestnej premávky;  

– nasvietenie dvoch priechodov pre chodcov v časti Mást;  

– MAS Dolné Záhorie;  

– rekonštrukcie a opravy chodníkov a 10-tisíc eur na sociálne služby;  

– zakúpenia defibrilátorov pre našich občanov/ky.  



Hlavná kontrolórka informovala mestské zastupiteľstvo o stave plnenia uznesení, pričom 

sledovala uznesenia, ktoré zastupiteľstvo schválilo na ostatnom zasadnutí (25. 4. 2019). Z 

troch sledovaných uznesení sú dve plnené priebežne a jedno uznesenie je splnené (uplatnenie 

náhrady škody – Stupava – Žabáreň – skládka odpadov).  

Jedným z najvýznamnejších bodov rokovania zastupiteľstva bol návrh zámeru výstavby 

cyklotrasy Stupava – Lozorno. Mestské zastupiteľstvo zámer výstavby cyklotrasy 

jednomyseľne schválilo. Okrem toho zastupiteľstvo neodsúhlasilo návrh na kúpu stavby 

(cesta) od spoločnosti Drevokon, s. r. o., keďže má túto cestu prenajatú na 99 rokov. Druhým 

najvýznamnejším bodom rokovania mestského zastupiteľstva bol návrh na zvolanie 

zhromaždenia obyvateľstva mesta Stupavy na 13. jún 2019 s meritórnymi bodmi  

programu Zvyšovanie kapacít pre základné vzdelávanie v meste Stupave, Doprava v meste 

Stupave – aktuálne problémy a riešenia a Rozširovanie občianskej vybavenosti v meste 

Stupave. Hlavná kontrolórka predniesla správu o výsledku kontroly dodržiavania zákona 

447/2015 Z. z. o miestnom poplatku za rozvoj za roky 2017 a 2018. Konštatovala, že 

kontrolou neboli zistené nedostatky.  

V bode Rôzne primátor informoval zastupiteľstvo o ďakovnom liste od krajského riaditeľa 

hasičského zboru za pomoc dobrovoľných hasičov zo Stupavy pri zásahu na skládke v 

Zohore. Poslanec Rudolf Draškovič informoval mestské zastupiteľstvo o cennom športovom 

úspechu mladších žiakov v hádzanej, ktorí sa stali majstrami SR. 

 

Júnové mestské zastupiteľstvo malo na programe 15 bodov a z toho bod Majetkové veci 

zahŕňal 20 podbodov. Okrem snahy mesta získať granty z vládnych a európskych zdrojov 

primátor informoval o pripravovanej zmene názvov katastrálnych území v mestskej časti 

Mást, kde Úrad geodézie a kartografie SR navrhol premenovať katastrálne územie  

Mást I na Mást, s čím mesto súhlasí. S ďalšími návrhmi – premenovať k. ú. Mást II  

na Slepý jarok a k. ú. Mást III na Malina – mesto nesúhlasilo a predložilo vlastné návrhy. 

Katastrálne územie Mást II navrhlo premenovať na Hajbrod a k. ú. Mást III na Mástsku horu. 

Zároveň mesto upozornilo na dlhodobo neriešený problém nesprávneho značenia 

katastrálnych území Bystrická Hora a Hrubé Lúky, kde v dávnejšej minulosti došlo k 

vzájomnej zámene názvov. Medzi najvýznamnejšie body rokovania patrili dva návrhy 

všeobecne záväzných nariadení. Prvý z nich sa týkal úpravy výšky príspevku na čiastkovú 

úhradu výdavkov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta 

Stupavy. Mestské zastupiteľstvo tento návrh schválilo,  



čo znamená, že od 1. 9. 2019 sa zmenili príspevky na čiastkovú úhradu výdavkov v 

materských školách a v školských jedálňach pri materských školách a v školskej jedálni  

pri základnej škole. Druhé všeobecne záväzné nariadenie, ktoré bolo predložené na júnové 

zasadnutie zastupiteľstva, sa venovalo riešeniu problematiky ochrany miestnych  

komunikácií, chodníkov a verejnej zelene v súvislosti s rozkopávkami. Mesto týmto  

návrhom reagovalo na nedostatočné, nekvalitné alebo oneskorené uvedenie rozkopaných 

komunikácií, ciest alebo zelene do pôvodného stavu. Preto bude požadovať od tých, ktorí 

budú vyššie uvedený majetok mesta rozkopávať, primeranú finančnú zábezpeku vo výške od 

350 do 20 000 eur podľa rozsahu takéhoto zvláštneho užívania.  

Dva body boli venované Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta 

Stupavy na roky 2016 – 2022 (PHSR). V prvom bol vykonaný odpočet plnenia  

plánovaných aktivít za rok 2018. Nízky podiel plnenia úloh bol spôsobený tým, že mesto 

musí orientovať svoje voľné zdroje predovšetkým do zabezpečovania zvýšených kapacít v 

základnej škole, ako aj do riešení akútnych dopravných problémov mesta. Iným dôvodom je 

chápanie Akčného plánu z PHSR ako zásobníka aktivít, ktoré chce mesto uskutočňovať 

predovšetkým v prípade vyhlásenia relevantných výziev na predkladanie žiadostí o 

nenávratný finančný príspevok z európskych fondov. Ak takého výzvy nie sú vyhlásené, 

mesto z vlastných zdrojov naplánované aktivity spravidla nedokáže zrealizovať. Ďalej 

zastupiteľstvo prerokovalo návrhy zmien opatrení v troch prioritných osiach PHSR. Tieto 

zmeny sú zamerané na spresnenie už naplánovaných aktivít a na zavedenie nových aktivít  

do PHSR. Z vecného hľadiska ide o aktivity zamerané na zvyšovanie  

kapacít v základnej škole podľa už schváleného zámeru zvyšovania kapacít, v doprave 

(cyklotrasa Stupava – Lozorno) a v zavedení prípravy zmien a doplnkov územného plánu,  

ako aj prípravy nového územného plánu mesta do PHSR, aby sa vytvorili predpoklady na 

prípadné čerpanie dotácií na tento účel. Ďalším z bodov programu zastupiteľstva bolo 

vyhodnotenie Komunitného plánu mesta Stupavy za rok 2018 a osobitne i poskytovanie 

opatrovateľskej služby. Z oboch hodnotiacich správ a informácií vyplýva, že sa darí plniť  

tie úlohy, ktoré nie sú podmienené investíciami. V prípade opatrovateľskej služby je mesto 

zapojené do projektu podpory opatrovateľskej služby, ktorý nášmu mestu zmierňuje finan- 

čnú záťaž spojenú s poskytovaním tejto terénnej služby.  

Konateľ Vodární a kanalizácií Stupava, s. r. o., predložil na rokovanie zastupiteľstva návrh 

zámeru na získanie úveru z Envirofondu, z ktorého chce financovať nákup technologických 

zariadení pre čistiareň odpadových vôd. Zastupiteľstvo tento zámer schválilo. Zároveň  



podal aj správu o činnosti VaK Stupava, s. r. o., v roku 2018. Z majetkových vecí bolo 

dôležité informovať o tom, že zastupiteľstvo schválilo nájom nebytových priestorov  

v Obecnom dome v Máste pre Urbársku obec a lesné spoločenstvo v Máste za zvýhodnených 

podmienok ako dôvod osobitného zreteľa, ktorým je združovanie významného podielu 

obyvateľstva mestskej časti Mást. Podobne zastupiteľstvo schválilo aj nájom nebytového 

priestoru v tomto obecnom dome pre Mástsky potravinový spolok, pričom za dôvod hodný 

osobitného zreteľa uznalo podporu záujmovej činnosti tohto občianskeho združenia,  

ktoré sa zameriava na zviditeľňovanie a ochranu „stupavského zelá“. Okrem toho 

zastupiteľstvo prenajalo nebytové priestory v zdravotnom stredisku (ambulanciu) ďalšiemu 

pediatrovi, čím chce prispieť k rozšíreniu tejto služby pre našu detskú populáciu. 

Posledným z významných majetkových bodov bolo schválenie dodatku č. 2 k nájomnej 

zmluve s FC IMAS (predtým FC Stupava). Týmto krokom by mali byť vyriešené vlečúce  

sa spory súvisiace so zabezpečením dostupnosti futbalových ihrísk pre detský a mládež- 

nícky futbal v Stupave. Hlavná kontrolórka predložila zastupiteľstvu na schválenie návrh 

plánu svojej kontrolnej činnosti na II. polrok 2019, ako aj dve správy z kontrol (kontrola 

príjmov z dane za ubytovanie a kontrola hospodárenia príspevkovej organizácie 

Verejnoprospešné služby Stupava). Zastupiteľstvo vzalo tieto správy na vedomie.  

 

Hlavnou témou v poradí už piateho zhromaždenia obyvateľov nášho mesta  

konajúceho sa 13. júna 2019 bola Koncepcia odpadového hospodárstva mesta Stupavy  

a problematika skládky.  

Zhromaždenie otvorila poslankyňa MsZ Denisa Klačmanová a vzápätí odovzdala slovo 

riaditeľovi VPS Stupava Mariánovi Závodnému, ktorý prítomným predstavil možnosti,  

ako zvýšiť efektívnosť v narábaní s komunálnym odpadom. Pri aktuálnom stave separácie, 

ktorý predstavuje pomer medzi komunálnym a vyseparovaným odpadom, stúpne z ceny  

8 eur za tonu až na 22 eur za tonu.   

Je zrejmé, že trend nárastu ceny za spracovanie odpadu sa nezastaví. Čo však môžeme 

spraviť, je zmeniť naše zlozvyky. Napríklad tak, že do smetného koša na komunálny odpad 

nedáme to, čo tam nepatrí. Trebárs zelený odpad. Riaditeľ VPS prítomných informoval,  

že spolupráca stupavských vodární a kanalizácií so súkromnou firmou priniesla svoje prvé 

ovocie – v areáli čističky odpadových vôd bola zriadená kompostáreň. Znamená to teda,  

že zelený odpad, ktorý vozia Stupavčania/ky do zberného dvora, poputuje následne  

do mestskej kompostárne. 

Na zhromaždení sa opäť hovorilo aj o kompostéroch, pretože bioodpad v komposte nám 



odľahčí smetné nádoby na komunálny odpad. Drobný stavebný odpad je výhodnejšie 

recyklovať alebo využiť na opravu komunikácií v meste. 

Prvým krokom k evidencii o tom, kto a koľko smetí vyprodukuje, bude čipovanie smetných 

nádob. To by malo zabezpečiť kontrolu nad ich skutočným počtom, zreálni evidenciu  

a úhrady za odvoz komunálneho odpadu. Neskôr môže čipovanie pomôcť aj pri vážení 

smetných nádob pri odvoze odpadu a ovplyvniť tak cenu poplatkov za smeti pre obyvateľov.  

Poslanec mestského zastupiteľstva Štefan Haulík informoval o tom, že v súvislosti so 

stupavskou skládkou bolo začaté trestné stíhanie a bolo vznesené aj obvinenie. K uvedenej 

problematike uviedol: „V súčasnosti nemáme na viazanom účte, ktorý sa vytváral skoro 

tridsať rokov a v roku 2016 dosiahol sumu jeden milión eur, žiadne peniaze. Skládku máme v 

pláne uzatvoriť, rekultivovať a tiež riešiť otázku zberného dvora. Na Slovensku je totiž celkom 

21 skládok a stupavská patrí medzi jednu z najväčších. Na rekultiváciu potrebujeme projekt, 

aby sme mohli žiadať o dotáciu. Ďalším problémom je majetkovo-právne vyrovnanie 

pozemkov pod skládkou, nakoľko dve tretiny z nich nie sú vo vlastníctve mesta, ale vo 

vlastníctve Cevarecu, respektíve Cevaservisu. Zámenou pozemkov však môžeme tento problém 

vyriešiť. Spoločnosť Cevarec by si zobrala na starosť projekt rekultivácie skládky, ktorý by aj 

zafinancovala. O technologickú časť rekultivácie by sa postaralo mesto; tu by nám pomohlo 

získanie dotácie. Ak by prišlo k pozemkovej výmene, zemné práce by znášal Cevaservis, ale 

nie za cenu výstavby bytoviek.“  

 

Mestské zastupiteľstvo v Stupave rokovalo na svojom septembrovom zasadnutí podľa 

navrhnutého programu. Primátor Stupavy v ústnej informácii o dianí v meste od ostatného 

zasadnutia zastupiteľstva informoval o kolaudácii nadstavby modulovej budovy základnej 

školy, čím sa zvýšila jej kapacita o šestnásť tried. Taktiež informoval o oprave 

elektroinštalácie v panelovej budove základnej školy. Ďalšie informácie sa týkali ukončenia 

stavebných prác na fasáde MŠ Janka Kráľa a opravy strechy na Obecnom dome v Máste. 

Mesto dostalo dopravno-kapacitné posúdenie súvisiace s prípravou rekonštrukcie križovatiek 

pri pripravovanom LIDL-i a križovatky pri základnej škole.  

Ukončený bol audit verejného osvetlenia v Stupave. 

Mesto tiež podalo žiadosti na dotácie na výstavbu MŠ Zvončeková, zvýšenie kapacity 

základnej školy, výstavbu atletickej dráhy a výstavbu malej ľadovej plochy. 

Hlavná kontrolórka vyhodnotila plnenie uznesení mestského zastupiteľstva – šesť uznesení, 

resp. ich častí, bolo splnených, 15 uznesení alebo ich častí je priebežne plnených a jedno 

uznesenie je nesplnené.  



Mestské zastupiteľstvo schválilo aj zmenu uznesenia týkajúceho sa prípravy 

územnoplánovacích podkladov a dokladov pre centrálnu mestskú zónu 1. stupňa.  

Dôsledkom tejto zmeny je zrušenie zámeru vypracovať zonálnu územnoplánovaciu 

dokumentáciu pre CMZ 1. stupňa, keďže vypracovať túto dokumentáciu má  

význam až po schválení nového územného plánu mesta. Mestské zastupiteľstvo sa uznieslo  

aj na troch všeobecne záväzných nariadeniach, z ktorých sa dve týkajú regulácie  

hazardných hier v našom meste – sprísnenia podmienok umiestňovania herní a určenia 

ďalších dní, počas ktorých nie je možné hazardné hry prevádzkovať.  

Tretím všeobecne záväzným nariadením mesto určilo názvy nových a predĺženia  

existujúcich ulíc. Predĺženia sa týkajú Lesnej a Zvončekovej ulice. Nový názov Spojná  

ulica bol určený pre novú ulicu, ktorá je spojnicou medzi Železničnou a Zadnou ulicou. 

V tejto súvislosti je potrebné informovať o ambícii mesta Stupavy pomenovávať ulice  

ešte pred kolaudáciami stavieb, aby sa takto znižovala administratívna záťaž našeho 

obyvateľstva v súvislosti s vybavovaním nových dokladov. 

Mestské zastupiteľstvo vzalo na vedomie monitoring rozpočtového hospodárenia mesta za  

1. polrok 2019 a schválilo štvrtú zmenu rozpočtu mesta na rok 2019, ktorou sa premietli do 

rozpočtu predovšetkým štátne transfery súvisiace s uskutočnenými voľbami a so školstvom. 

Tieto transfery sa premietli aj do výdavkovej časti rozpočtu, v ktorej sa vykonali takisto 

úpravy súvisiace s vybavením nadstavby modulovej školy a realizáciou projektu Interreg. 

Mestské zastupiteľstvo odsúhlasilo Vodárňam a kanalizáciám Stupava, s. r. o., prevzatie 

úveru vo výške 53 520 eur na účel zabezpečenia nevyhnutných investičných výdavkov na 

zabezpečenie prevádzky čistiarne odpadových vôd a na odstránenie havarijného stavu. 

Snahu získavať externé zdroje financovania potrieb mesta dokumentujú tri zámery  

projektov, ktoré schválilo mestské zastupiteľstvo. Ide o projekty (1) zlepšenie a revitalizácia 

materiálno-technického zabezpečenia základných škôl v súvislosti s kapacitnými 

obmedzeniami, prevenciou a odstránením dvojzmennej prevádzky v základných školách  

na rok 2019, (2) vybudovanie a prevádzkovanie multifunkčnej športovej plochy (malej 

ľadovej plochy) a (3) výstavba areálu MŠ Zvončeková. V rámci druhého projektu  

bol schválený aj zámer prenajať pozemok Slovenskému zväzu ľadového hokeja ako  

súčasť podmienok účasti na projekte. 

Hlavná kontrolórka mesta Stupavy predložila na rokovanie zastupiteľstva návrh smernice 

o vybavovaní oznámení o protispoločenskej činnosti. Smernica bola schválená.  

Na návrh primátora mesta Stupavy Mestské zastupiteľstvo v Stupave udelilo čestné 

občianstvo Mons. Mgr. Félixovi Mikulovi za dlhodobé a významné zásluhy o rozvoj  



a zveľaďovanie mesta a za organizovanie a poskytovanie duchovných služieb veľkému  

podielu obyvateľov mesta Stupavy. 

Mgr. Gabriela Prokešová písomne rezignovala na výkon funkcie kronikárky mesta Stupavy. 

Zastupiteľstvo vzalo túto informáciu na vedomie. 

Mestské zastupiteľstvo schválilo uzatvorenie nájomnej zmluvy na nebytové priestory v 

zdravotnom stredisku s MUDr. Júliou Hrachovou, PhD., kde by mala od januára budúceho 

roka začať fungovať nová ambulancia pre deti a študujúci dorast do 26 rokov.   

V bode Rôzne rezonovali témy týkajúce sa najmä prípravy nového územného plánu  

mesta a pôsobenia občianskeho združenia, ktoré poskytuje na základnej škole vzdelávanie 

v anglickom jazyku. Špecifickým bodom v rámci bodu Rôzne bol poslanecký návrh  

poslanca Ing. Michala Polakoviča na schválenie zámeru na prijatie úveru z Envirofond-u  

na účel obstarania fotovoltického zariadenia a riešenia kompenzácie v zmysle odporúčaní 

z energetickej správy vypracovanej spoločnosťou SAMDO, s. r. o. Zastupiteľstvo tento  

zámer schválilo. 

 

Októbrové zasadnutie Mestského zastupiteľstva v Stupave malo na programe 14 vec- 

ných bodov rokovania, z čoho v rámci bodu Majetkové veci bolo pripravených na 

prerokovanie 21 návrhov. 

Primátor informoval mestské zastupiteľstvo o najvýznamnejších udalostiach v meste  

od posledného zasadnutia mestského zastupiteľstva. Medzi najvýznamnejšie témy  

jeho vystúpenia možno zaradiť reakciu na „Otvorený list“ občianskeho združenia Pour art, 

nájomcu priestorov v kultúrnom dome, v ktorom bola vyslovená hrozba „likvidácie kultúry“ 

v Stupave. Mala byť vytvorená tým, že mesto má zámer prehodnotiť nájomné zmluvy na sálu 

na treťom nadzemnom podlaží kultúrneho domu a priľahlých priestorov. Primátor vysvetlil, 

aké aktivity mesto vykonalo, čo bolo ich cieľom a aký má byť ďalší postup. Zároveň požiadal 

o vysvetlenie a zodpovedanie konkrétnych otázok aj riaditeľku ZUŠ a riaditeľku Mestského 

kultúrneho a informačného centra Stupava. Z vysvetlení vyplynulo, že mesto nemá žiaden 

záujem likvidovať kultúru v Stupave, ale ide mu o účinnejšie využívanie kultúrneho domu na 

účely kultúry. Z vecného hľadiska ide o „zdieľanie“ jedného priestoru viacerými nájomcami, 

čo si vyžaduje presné určenie časov užívania pre každého nájomcu (OZ Pour art, ZUŠ 

a KINOX.SK, s. r. o.). Z prerokovania otvoreného listu vyplynul aj jeden veľmi pozoruhodný 

fakt, že ZUŠ ako terajší podnájomník OZ Pour art platí za podnájom nájomcovi viac, ako platí 

nájomca organizácii MKIC, ktorá je prenajímateľom. Aj napriek týmto sporom je záujmom 

mesta vytvoriť  



priestor na dohodu o užívaní priestorov v kultúrnom dome. Plánuje preto zorganizovať 

rokovania s dotknutými stranami s cieľom dohodnúť sa. 

Primátor informoval aj o konečnom návrhu Názvoslovnej komisie Geodetického 

a kartografického ústavu na premenovaní niektorých katastrálnych území v meste Stupave. 

Podľa tohto návrhu sa má katastrálne územie Mást I premenovať na katastrálne územie Mást, 

katastrálne územie Mást II na Mástske Grefty a Mást III na Stará Graba. Názvy katastrálnych 

území Hrubé Lúky a Bystrická Hora sa navzájom zamenia, čím sa odstráni chyba 

spôsobená pred niekoľkými desiatkami rokov. 

Na základe výsledkov z rokovania v Bratislavskej župe primátor informoval o tom, že mesto 

bude nútené pri zvyšovaní kapacity základnej školy vrátiť sa k zámeru nadstavby panelovej 

školy, keďže posledný zámer mesta zvýšiť kapacitu výstavbou novej modulovej budovy nie je 

možné financovať z európskych fondov. Samozrejme, mesto počíta s výstavbou novej 

plnohodnotnej telocvične, aby boli zabezpečené požiadavky vyplývajúce z plánovaného 

zvýšenia kapacity základnej školy o cca 19 tried. 

Hlavná kontrolórka informovala o plnení uznesení. Z jej kontroly vyplýva, že sa postupne  

darí plniť aj staršie uznesenia a celkovo narastá počet splnených uznesení alebo ich častí.  

Na základe návrhu hlavnej kontrolórky mestské zastupiteľstvo skonštatovalo, že 8 uznesení 

alebo častí uznesení bolo splnených. 

V ďalšom bode mestské zastupiteľstvo schválilo nové aktivity v programovej časti  

Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja mesta Stupavy na roky 2016 – 2022 

(PHSR). Týmito aktivitami sú výstavba cyklotrasy Stupava – Záhorská Bystrica, výstavba 

novej plnohodnotnej telocvične v základnej škole a plánovanie a realizácia vodozádržných 

opatrení v meste Stupave.  

Prvou aktivitou sa kompletizuje zoznam cyklotrás, ktoré vychádzajú alebo majú vychádzať 

z nášho mesta. Zaradenie výstavby plnohodnotnej telocvične do PHSR je reakciou na vyššie 

uvedenú informáciu o zmene zámerov pri zvyšovaní kapacít základnej školy. Tretia aktivita 

sa týka plánovania a realizácie vodozádržných opatrení a predstavuje v určitom zmysle slova 

zárodok inovovaného systémového prístupu mesta k riešeniu problémov súvisiacich 

s dažďovou vodou, ktorý sa bude začínať už na úrovni územného plánu mesta a pokračovať 

pri rozhodovaní o umiestňovaní stavieb. Cieľom prakticky každoročnej aktualizácie PHSR 

navrhovaním nových opatrení alebo aktivít sa sleduje vytváranie predpokladov na dosia- 

hnutie pripravenosti mesta čerpať finančné prostriedky z európskych fondov na riešenie 

aktuálnych a akútnych problémov mesta. 



Na PHSR má každoročne nadväzovať akčný plán na príslušný rok, ktorý má prepájať PHSR 

s rozpočtom mesta ako základným nástrojom finančného plánovania. Akčný plán bol 

predložený ako iniciačný materiál, ktorý sa má dopracovať a skoordinovať v súlade 

s finančnými možnosťami mesta. 

Nasledujúcim bodom rokovania bola prvá diskusia mestského zastupiteľstva k návrhu 

rozpočtu na roky 2020 – 2022. Zámerom tohto bodu bolo podať informáciu o odhado- 

vaných východiskách rozpočtu mesta na strane príjmov a o doteraz zmapovaných bežných 

výdavkoch mesta, ako vyplývajú z povinností mesta a jeho zmluvných záväzkov. Taktiež  

bola poskytnutá informácia o zamýšľaných rozvojových prioritách mesta reprezentovaných 

predovšetkým kapitálovými výdavkami. Predpokladá sa, že na novembrovom zasadnutí 

mestského zastupiteľstva bude navrhnutý rozpočet dopracovaný a opätovne prediskutovaný 

v druhom čítaní. Schválenie rozpočtu by sa malo vykonať na decembrovom zasadnutí. Už 

v októbri načrtnuté finančné potreby mesta signalizujú potrebu navýšenia vlastných príjmov 

mesta z dane z nehnuteľností. 

Mestské zastupiteľstvo prerokovalo celkovo 21 majetkových bodov. V rámci tohto bloku 

pokračovala diskusia o zámere nového usporiadania nájmov sály na treťom nadzemnom 

podlaží kultúrneho domu a priľahlých priestorov v kultúrnom dome, po ktorej mesto  

schválilo zámer prenajať dotknuté priestory trom nájomcom podľa vzájomne 

skoordinovaného časového harmonogramu užívania.  

V rámci majetkových bodov prebehla aj rozsiahlejšia diskusia o zavedení tzv. inflačnej 

doložky v prípadoch nájmov nebytových priestorov v zdravotnom stredisku. Predmetom 

diskusie nebolo v prvom rade zavádzanie inflačnej doložky, ale celkový systém určovania 

ceny nájmu v závislosti od účelu nájmu, možnosti zaviesť trhové nájomné, a to aj vo vzťahu 

k technickému stavu objektu zdravotného strediska a najmä udržateľnosti štruktúry 

zdravotníckych služieb v zdravotnom stredisku. Diskusia sa dotkla aj rozpracovaného  

zámeru transformácie zdravotného strediska a ukázala, že sa dá očakávať, že táto diskusia 

bude pokračovať aj na ďalších rokovaniach zastupiteľstva. Mestské zastupiteľstvo návrhy 

úprav nájomných vzťahov v zdravotnom stredisku schválilo. 

Po majetkových bodoch pokračovalo zastupiteľstvo prerokovaním dvoch iniciatívnych 

návrhov komisie dopravy, infraštruktúry a informačných technológií. Prvým návrhom 

komisia iniciovala postupné vypracovanie pasportu parkovacích miest vo vlastníctve mesta. 

Ich zmapovanie je nutným predpokladom pre prípravu akejkoľvek parkovacej politiky  

mesta, ktorú už Stupava potrebuje. V prvom kroku sa majú zmapovať miesta na parkoviskách 

vo vlastníctve mesta.  



Druhý návrh komisie bol zameraný na vypracovanie zoznamu nezrealizovaných projektových 

dokumentácií vo vlastníctve mesta. Mestské zastupiteľstvo oba návrhy schválilo. 

Mestskému zastupiteľstvu bol predložený na schválenie návrh projektu zameraného na 

zlepšenie kvality ovzdušia v Stupave. V rámci tohto projektu má mesto zámer zakúpiť 

čistiace vozidlo. Zastupiteľstvo účasť na tomto projekte schválilo. 

Zastupiteľstvo prerokovalo aj správu o činnosti mestskej polície, správu o výsledkoch 

kontroly hospodárnosti, efektívnosti, účelnosti a účinnosti príjmov a výdavkov vynaložených 

na zdravotné stredisko v Stupave a schválilo Kroniku mesta Stupavy za rok 2018. 

Mestské zastupiteľstvo zvolalo na 14. novembra 2019 do kultúrneho domu zhromaždenie 

obyvateľov a obyvateliek mesta Stupavy, tematicky zamerané na koncepciu odpadového 

hospodárstva mesta Stupavy a stupavskú skládku. Vedením zhromaždenia poverilo 

poslankyňu mestského zastupiteľstva Ing. Denisu Klačmanovú.  

Bodu Rôzne dominovala diskusia o potrebe regulovania parkovania najmä nákladných 

vozidiel v lokalite Barónové a zníženie prašnosti na tejto ploche. Občan Stanislav Voda 

predložil návrh na vypracovanie správy o možnostiach zverejňovania všetkých typov 

dokumentov súvisiacich s prípravou a realizáciou stavieb. Tento návrh si osvojil poslanec 

Milan Peschl a zastupiteľstvo ho po rozsiahlej diskusii schválilo. 

 

Na svojom novembrovom zasadnutí zaradilo mestské zastupiteľstvo do programu 

rokovania všetky navrhnuté body. 

V prvom vecnom bode rokovania primátor informoval zastupiteľstvo o udalostiach v meste 

od ostatného zasadnutia zastupiteľstva. V rámci riešenia nájmu nebytových priestorov 

v kultúrnom dome medzi OZ Pour art, Základnou umeleckou školou a KINOX, s. r. o, sa 

podarilo dosiahnuť pragmatickú dohodu, čím sa vytvárajú predpoklady na efektívnejšie 

využívanie vybratých priestorov v kultúrnom dome a rozšíri sa kultúrna ponuka pre 

Stupavčanov a Stupavčanky. Mesto hľadá novú lokalitu pre zberný dvor a areál 

verejnoprospešných služieb, ktoré plánuje presťahovať mimo obytnej zóny. Na rozšírenie 

kapacity základnej školy má mesto odsúhlasenú dotáciu z Ministerstva školstva, vedy, 

výskumu a športu SR vo výške 200-tisíc eur. Mesto taktiež získalo dotáciu 10-tisíc eur  

od Nadácie SPP na inštaláciu stojísk na bicykle pri Základnej škole a MŠ na Marcheggskej  

ulici. V rámci informácie primátora informovala riaditeľka MKIC o vyúčtovaní akcie Dni 

zelá, ktoré sa skončili so stratou na úrovni cca 2-tis. eur, predovšetkým v dôsledku  

zvýšených nákladov na prácu (napr. zvýšená cena práce v dni pracovného voľna a pokoja). 



Zastupiteľstvo schválilo Akčný plán Programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja 

mesta Stupavy na rok 2020 a uložilo mestskému úradu zapracovať tento akčný plán  

do návrhu rozpočtu. 

Na novembrové zastupiteľstvo bol tiež predložený do druhého čítania návrh rozpočtu  

na rok 2020 s plánovanými príjmami vo výške 10 719 382 eur, s plánovanými výdavkami  

vo výške 10 719 208 eur a s navrhovaným prebytkom hospodárenia vo výške 176 eur.  

Návrh nepočíta so zvýšeným výnosom z dane z nehnuteľností, keďže nové  

všeobecne záväzné nariadenie o dani z nehnuteľností na novembrovom mestskom 

zastupiteľstve schválené nebolo. Na príjmovú stranu rozpočtu negatívne vplývajú viaceré 

faktory, z ktorých je potrebné spomenúť predovšetkým zníženie príjmov z podielovej dane 

a znížený odhad rastu HDP na celoštátnej úrovni. Výdavkovú časť zaťažuje napríklad 

uplatnenie rastu miezd v roku 2020 na základe kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa a zvý- 

šené požiadavky mestských rozpočtových a príspevkových organizácií. Z navrhovaného 

rozpočtu sú čitateľné viaceré priority mesta, z ktorých je najvýznamnejšou zvyšovanie  

kapacít pre základné vzdelávanie, ďalej zvyšovanie kapacít materských škôl, údržba  

a rozvoj mestského majetku, najmä komunikácií, verejného osvetlenia a zdravotného 

strediska a vytváranie predpokladov na čerpanie finančných prostriedkov z európskych 

fondov, a to najmä prípravou projektových dokumentácií pre konkrétne investičné akcie. 

Z diskusie vyplynula požiadavka na zvýšenie projektovaného prebytku rozpočtu, aby  

bolo mesto schopné zvládať prípadné neplánované výdavky. Návrh rozpočtu vzalo mestské 

zastupiteľstvo na vedomie. 

Mestské zastupiteľstvo v ďalšom bode prerokovalo návrh všeobecne záväzného nariadenia 

o dani z nehnuteľností a dani za psa, v ktorom sa navrhovalo plošné zvýšenie dane 

z nehnuteľností o 50 %. Rozsiahla diskusia poslancov smerovala predovšetkým do troch 

oblastí – k potrebe nižšieho zvyšovania dane z pozemkov, dane z nehnuteľností určených  

na podnikanie a k výraznejšiemu zvyšovaniu dane z bytov. Na rokovaní sa nedosiahol 

potrebný kompromis a návrh VZN nebol schválený. 

Mestské zastupiteľstvo prerokovalo 14 majetkových bodov, z ktorých bola najvýznamnejšia 

diskusia o potrebe mesta najať si pozemky od Urbárskeho pozemkového spoločenstva 

Stupava v lokalite na Kalinčiakovej ulici na účel výstavby novej základnej školy. Má ísť 

o dlhodobý nájom pozemku s rozlohou cca 1 ha za cenu 15-tisíc eur ročne. V diskusii 

vystúpili aj niektorí urbárnici, ktorí upozorňovali na nízku cenu nájmu a  na zložitosť prijatia 

rozhodnutia urbáru vzhľadom na veľký počet členov urbáru. Ako praktickejšie riešenie vidia 

zámenu pozemkov. Zastupiteľstvo nakoniec schválilo východiskovú pozíciu mesta pre 



rokovanie s Urbárskym pozemkovým spoločenstvom Stupava takto: predmet nájmu časť 

parcely E-KN č. 3770/2 s výmerou cca 10 000 m2,  

ročná cena nájmu 15 000 eur, doba nájmu 50 rokov a účel nájmu výstavba základnej školy. 

V rámci prípravy na voľby do Národnej rady Slovenskej republiky bola mestskému 

zastupiteľstvu predložená informácia o rozsiahlej zmene volebných okrskov, cieľom ktorej  

je dosiahnuť, aby volebné okrsky boli územne celistvé.  

Zastupiteľstvo schválilo účasť na projekte „Zvýšenie kvality terénnych ambulantných 

služieb“ nákupom osobného motorového vozidla, pomocou ktorého sa vytvoria predpoklady 

na efektívnejšie poskytovanie terénnych sociálnych služieb. 

Komisia územnoplánovacia, stavebná a životného prostredia iniciovala na mestskom 

zastupiteľstve riešenie dlhodobého problému parkovania na neupravenej ploche pri 

Troyerovej kúrii. Zastupiteľstvo na základe jej návrhu uložilo mestskému úradu vypracovať 

návrh regulácie využívania pozemkov vo vlastníctve mesta Stupavy v okolí Troyerovej kúrie, 

aktuálne využívané na parkovanie. Cieľom tejto úlohy je zamedziť parkovaniu v predmetnej 

lokalite predovšetkým nákladným vozidlám, využívaniu tejto plochy na neregulované jazdy 

motorových vozidiel a znížiť tak prašnosť v tejto lokalite. 

Ďalším významným bodom rokovania zastupiteľstva bol návrh na schválenie dopravného 

riešenia križovatiek na úseku od Záhumenskej ulice po Školskú ulicu. Na základe dopravno-

kapacitného posúdenia bol schválený návrh riešenia spočívajúci v sústave troch líniovo 

koordinovaných svetelne riadených križovatiek. Pôvodne uvažované riešenie s okružnou 

križovatkou bolo označené za kapacitne nevyhovujúce.  

Zastupiteľstvo schválilo aj obstaranie zmien a doplnkov Územného plánu mesta Stupavy  

pre územie diaľničného napojenia Stupava – sever. 

Zastupiteľstvo prerokovalo informáciu o personálnych zmenách v Redakčnej rade 

Stupavských novín a požiadalo primátora, aby vyhlásil výzvu pre záujemcov o členstvo 

v tejto redakčnej rade. Zastupiteľstvo odvolalo člena komisie územnoplánovacej, výstavby 

a životného prostredia Ing. Ivana Brezovského na vlastnú žiadosť a zvolilo za člena tejto 

komisie Ing. arch. Jána Jacka. 

Hlavná kontrolórka mesta Stupavy informovala zastupiteľstvo o výsledku kontroly 

hospodárenia v Materskej škole na ul. Janka Kráľa. Vykonanou kontrolou neboli zistené 

nedostatky. 

V bode Rôzne rezonovala téma nepovolenej stavby na Jilemnického ulici a rozkopávky 

miestnych komunikácií v súvislosti s výmenami plynových potrubí. Občan Stanislav Voda 

navrhol, aby mesto preskúmalo možnosť vykonávať kontrolu zhutnenia v mieste ukončenej 



rozkopávky s cieľom zabezpečenia kvality a trvácnosti scelenia komunikácie po rozkopávke. 

Tento návrh si osvojila poslankyňa Denisa Klačmanová a na základe tohto návrhu 

zastupiteľstvo uložilo prednostke mestského úradu preskúmať možnosti výberu miest 

a kontroly zhutnenia po výkopoch plynovodu. 

 

Na rokovaní decembrového zasadnutia mestského zastupiteľstva sa zo šestnástich 

poslancov zúčastnilo trinásť, neprítomní boli poslanci Michal Horecký, Marek Petráš 

a Rudolf Draškovič. Po procedurálnych záležitostiach bol program rokovania schválený bezo 

zmien. Informáciu o plnení uznesení predložila hlavná kontrolórka mesta Stupavy, ktorá 

zastupiteľstvu navrhla skonštatovať splnenie štyroch uznesení alebo ich častí a priebežné 

plnenie štrnástich uznesení alebo ich častí. Taktiež navrhla schváliť zmenu textu časti 

uznesenia, ktoré sa týka prípravy architektonickej súťaže na lokalitu Barónové (Troyerova 

kúria a okolie), nakoľko treba zabezpečiť rovnaký prístup k informáciám pre všetkých 

perspektívnych súťažiacich. Tieto návrhy mestské zastupiteľstvo schválilo. 

Jedným z ťažiskových bodov rokovania bol návrh VZN o dani z nehnuteľností a dani za psa. 

Na rokovanie bol predložený návrh z predchádzajúceho zasadnutia bezo zmien. 

K predloženému návrhu VZN bola v rámci verejného pripomienkového konania predlo- 

žená pripomienka od Urbárskeho pozemkového spoločenstva Stupava, ktoré žiadalo,  

aby boli od dane z nehnuteľností oslobodení spoluvlastníci pozemkov v UPSS vedení  

na LV 4696 a LV 4189 v k. ú. Stupava. Tejto požiadavke nebolo možné vyhovieť z dôvo- 

du rozporu s príslušným zákonom. Vedenie mestského úradu však v snahe zohľadniťpodstatu 

tejto pripomienky informovalo, že upravuje predložený návrh VZN tak, 

že daňová základňa pri dani z nehnuteľností z lesných pozemkov a rybníkov sa zvyšovať 

nebude (pôvodná výška  0,10 eura a 0,25 eura) a zvýšenie percentuálnej sadzby z 2 %  

na 2,5 % zostane zachované.  

Poslanec Haulík predložil pozmeňovací návrh, ktorý vyplynul z rokovania mestskej rady. 

Jeho podstatou je zníženie sadzby dane z navrhnutých 3 eur/m2 na 2,50 eura/m2 v prípade 

priemyselných stavieb a stavieb slúžiacich energetike, stavieb slúžiacich stavebníctvu,  

stavieb využívaných na skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb na vlastnú 

administratívu, stavieb na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť, skladovanie  

a administratívu súvisiacu s ostatným podnikaním a so zárobkovou činnosťou, ako aj 

nebytových priestorov určených na podnikanie alebo inú zárobkovú činnosť.  



Poslanec Jozef Fabián, rovnako ako na predchádzajúcom zastupiteľstve, predložil 

pozmeňujúci návrh, ktorý okrem bodov obsiahnutých v návrhu poslanca Štefana Haulíka 

zahŕňal aj zníženie sadzieb daní pri ďalších stavbách a zvýšenie sadzby dane za byty. 

Po ujasnení procedurálnych otázok týkajúcich sa postupu pri hlasovaní zastupiteľstvo 

schválilo pozmeňujúci návrh predložený poslancom Štefanom Haulíkom. Pozmeňujúci  

návrh poslanca Jozefa Fabiána nezískal dostatočný počet hlasov na schválenie.  

Následne mestské zastupiteľstvo schválilo VZN o dani z nehnuteľností a dani za psa  

v znení úpravy vykonanej na základe verejného pripomienkového konania a pozmeňu- 

júceho návrhu poslanca Štefana Haulíka. 

Druhým významným bodom rokovania bol návrh rozpočtu mesta Stupavy na rok 2020. 

Keďže bol tento návrh prerokovávaný už tretíkrát, v rámci diskusie bol predložený  

iba jeden pozmeňujúci návrh (poslancom Haulíkom), podľa ktorého bol rozpočet mesta  

na príjmovej stránke zvýšený o predpokladaný nárast daňových príjmov z dane  

z nehnuteľností a na výdavkovej strane bolo navrhnuté tieto zvýšené príjmy použiť  

na kapitálové výdavky. 

Hlavná kontrolórka mesta Stupavy vo svojom stanovisku odporučila predložený návrh 

rozpočtu mesta na rok 2020 schváliť. Mestské zastupiteľstvo ho schválilo v znení 

pripomienky poslanca Štefana Haulíka. 

V ďalšom bode prerokovalo mestské zastupiteľstvo návrh VZN o miestnom poplatku za 

komunálne odpady a drobné stavebné odpady. Úpravu tohto VZN vyvolal zákon proti 

byrokracii, na základe ktorého už nemôže mesto od svojich daňovníkov vyžadovať  

rôzne typy dokumentov, v tomto prípade potvrdenia o návšteve školy.  

Vedenie mesta zároveň informovalo o tom, že v priebehu verejného pripomienkového 

konania návrhu VZN bolo ukončené verejné obstarávanie na skládkovanie odpadu. Keďže sa 

výrazne zvýšila cena za skládkovanie drobného stavebného odpadu,  

mesto informovalo, že upravuje predložený návrh VZN v časti poplatku za drobný stavebný 

odpad tak, že pôvodná sadzba 0,041 eura/kg sa mení na 0,78 eura/kg. 

Mestské zastupiteľstvo takto upravený návrh VZN schválilo. 

Návrh na poskytnutie dotácií z rozpočtu mesta Stupavy na rok 2020 mestské zastupiteľstvo 

posunulo na februárové zasadnutie. 

Ďalej bol na rokovaní zastupiteľstva prerokovaný návrh zmien a doplnkov ÚP 1/2019 – 

verejnoprospešné stavby. V diskusii zaznela otázka, či bude tento návrh prerokovaný aj 

s verejnosťou, rovnako ako viaceré vyjadrenia a názory k rozsahu navrhovaných zmien. 



Poslanec Štefan Haulík navrhol vyčleniť ako samostatný materiál zmenu územného plánu, 

ktorá sa týka prípravy územia pre novú školu. Mestské zastupiteľstvo vzalo predloženú 

informáciu na vedomie a schválilo vyčlenenie čiastkovej zmeny súvisiacej s novou  

základnou školou ako samostatného návrhu zmien a doplnkov ÚP. 

Mestské zastupiteľstvo na decembrovom zasadnutí schválilo aj nasledujúce materiály: 

• vecné zadanie architektonickej súťaže Troyerovo námestie a Základná umelecká 

škola,  

• zámer rozšírenia služieb logopedickej ambulancie, 

• zámer získania úveru z komerčnej banky pre Vodárne a kanalizácie Stupava, s. r. o., 

• účasť na projekte „Zvýšenie energetickej účinnosti verejných budov – objekty MŠ“, 

• návrh plánu kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky na 1. polrok 2020, 

• harmonogram zasadnutí Mestského zastupiteľstva v Stupave v roku 2020. 

V zmysle schváleného harmonogramu bude mestské zastupiteľstvo v roku 2020 zasadať 

deväťkrát: 6. 2., 12. 3., 23. 4., 28. 5., 25. 6., 17. 9., 22. 10., 26. 11. a 14. 12. 

 

 

8. KONTROLNÁ ČINNOSŤ 

V roku 2019 sa kontrolná činnosť vykonávala na základe plánu kontrolnej činnosti hlavnej 

kontrolórky Margity Hricovej na I. polrok 2019, na II. polrok 2019 a na základe podnetov, 

vlastného uváženia a poznatkov, o ktorých sa dozvedela pri výkone svojej kontrolnej  

činnosti. Kontrolná činnosť bola vykonávaná v rozsahu ustanovení § 18d zákona  

č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení a v súlade s § 18e cit. zákona, ktorý ustanovuje,  

že hlavný kontrolór pri výkone kontrolnej činnosti postupuje podľa pravidiel, ktoréusta-

novuje osobitný zákon. Týmto osobitným zákonom je zákon č. 357/2015 Z. z. o finančnej 

kontrole a audite a o zmene a doplnení niektorých zákonov. Ďalšie podrobnosti o pravid- 

lách kontrolnej činnosti sú upravené v Pravidlách kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 

mesta Stupavy, ktoré boli schválené uznesením Mestského zastupiteľstva v Stupave č. 

53/2016 zo dňa 31. marca 2016. 

 

Úlohy podľa § 18f zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení: 

➢ návrh plánu kontrolnej činnosti na II. polrok 2019 bol predložený na 7. zasadnutie 

MsZ v Stupave 27. 6. 2019 a schválený uznesením č. 138/2019, 



➢ návrh plánu kontrolnej činnosti na I. polrok 2020 bol predložený na 11. zasadnutie 

MsZ v Stupave 12. 12. 2019 a schválený uznesením č. 261/2019, 

➢ Správa o kontrolnej činnosti za rok 2018 bola predložená na 2. zasadnutie MsZ 

v Stupave 31. 1. 2019 a vzatá na vedomie uznesením č. 25/2019, 

➢ odborné stanovisko k návrhu rozpočtu mesta Stupavy, rozpočtových organizácií, 

príspevkových organizácií, vrátane programového rozpočtu na roky 2019 – 2021 bolo 

vypracované a predložené na 2. zasadnutie MsZ v Stupave 31. 1. 2019 a vzaté 

na vedomie uznesením č. 16/2019, 

➢ odborné stanovisko k návrhu rozpočtu mesta Stupavy, rozpočtových organizácií, 

príspevkových organizácií, vrátane programového rozpočtu na roky 2020 – 2022  

bolo vypracované a predložené na 11. zasadnutie MsZ v Stupave 12. 12. 2019 a  

vzaté na vedomie uznesením č. 250/2019, 

➢ odborné stanovisko k návrhu záverečného účtu mesta Stupavy za rok 2018 bolo 

vypracované a predložené na 5. zasadnutie MsZ v Stupave 25. 4. 2019 a vzaté 

na vedomie uznesením č. 62/2019, 

➢ Správy o výsledkoch kontrol boli predložené po ich ukončení priamo Mestskému 

zastupiteľstvu v Stupave na jeho najbližšom zasadnutí, 

➢ jedna kontrola mimo plánu kontrolnej činnosti bola vykonaná na základe podnetov, 

ktoré sa ukázali ako opodstatnené, nakoľko boli zistené nedostatky (pozrite bod  

➢ č. 6 z prehľadu vykonaných kontrol v roku 2019), 

➢ povinnosť sledovať počas rozpočtového roka stav a vývoj dlhu mesta podľa § 17 

ods. 15 zákona č. 583/2004 Z. z o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy 

a o zmene a doplnení niektorých zákonov bola splnená vykonávaním kontrol  

o stave a vývoji dlhu mesta Stupavy počas roka 2019. 

V súlade s § 18f ods. 1 písm. a) zákona o obecnom zriadení hlavný kontrolór vykonáva 

kontrolu v rozsahu ustanovení § 18d cit. zákona. Kontrola plnenia uznesení bola vykonávaná 

pravidelne pred každým zasadnutím MsZ hlavnou kontrolórkou mesta ako súčasť kontrolnej 

činnosti MsZ a následne bola predložená informácia o plnení uznesení MsZ v súlade s § 23 

ods. 8 rokovacieho poriadku MsZ v Stupave, podľa ktorého súčasťou kontrolnej činnosti 

mestského zastupiteľstva je aj kontrola plnenia uznesení mestského zastupiteľstva. Informáciu 

o plnení uznesení mestského zastupiteľstva predkladá mestskému zastupiteľstvu hlavný 

kontrolór mesta alebo prednosta mestského úradu, ak hlavný kontrolór nie je prítomný.  

 

Prehľad vykonaných kontrol v roku 2019: 



1. Uznesením č. 26/2019 z 2. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 31. januára 2019 bola 

vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly dodržiavania všeobecne záväzných 

právnych predpisov vrátane nariadení mesta Stupavy a dodržiavania kritérií pri 

prijímaní detí v rozpočtovej organizácii MŠ Ružová za roky 2017 a 2018. 

Kontrolovaný subjekt: Materská škola Ružová v Stupave. 

Kontrolou neboli zistené nedostatky. 

2. Uznesením č. 27/2019 z 2. zasadnutia MsZ v Stupave konaného dňa 31. januára 2019 

bola vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly hospodárenia v príspevkovej 

organizácii mesta Stupavy MKIC za rok 2017. 

Kontrolovaný subjekt: Mestské kultúrne a informačné centrum v Stupave. 

Kontrolou boli zistené nedostatky. 

3. Uznesením č. 28/2019 z 2. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 31. januára 2019 bola 

vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly efektívnosti vynaložených finančných 

prostriedkov pri poskytovaní poradensko-konzultačných služieb v oblasti štrukturálnej 

politiky EÚ za roky 2015 až 2018. 

Kontrolovaný subjekt: Mestský úrad Stupava. 

Kontrolou neboli zistené nedostatky. 

4. Uznesením č. 55/2019 zo 4. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 14. marca 2019 bola 

vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly zákonnosti, účinnosti, hospodárnosti a 

efektívnosti zmlúv uzatvorených mestom Stupavou za rok 2018. 

Kontrolovaný subjekt: Mestský úrad Stupava. 

Kontrolou neboli zistené nedostatky. 

5. Uznesením č. 82/2019 z 5. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 25. apríla 2019 bola 

vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly a stavu a vývoja dlhu mesta Stupavy 

podľa § 17 ods. 15 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. 

Kontrolovaný subjekt: Mestský úrad Stupava. 

Kontrolou neboli zistené nedostatky. 

6. Uznesením č. 83/2019 z 5. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 25. apríla 2019 bola 

vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly príjmov a dodržiavanie všeobecne 

záväzných právnych predpisov vrátane nariadení mesta Stupavy a kontrola plnenia 

opatrení prijatých na nápravu nedostatkov zistených predchádzajúcou kontrolou v ZŠ 

kpt. J. Nálepku v Stupave. 

Kontrolovaný subjekt: Základná škola kpt. J. Nálepku v Stupave. 



Kontrolou boli zistené nedostatky. 

7. Uznesením č. 104/2019 zo 6. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 16. mája 2019 bola 

vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly dodržiavania zákona č. 447/2015 Z. z. 

o miestnom poplatku za rozvoj vrátane VZN mesta Stupavy č. 7/2016 o stanovení 

výšky miestneho poplatku za rozvoj za roky 2017 a 2018. 

Kontrolovaný subjekt: Mestský úrad Stupava. 

Kontrolou neboli zistené nedostatky. 

8. Uznesením č. 139/2019 zo 7. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 27. júna 2019 bola 

vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly príjmov z dane za ubytovanie za roky 

2016 až 2018 podľa VZN č. 3/2013 o miestnych daniach.  

Kontrolovaný subjekt: Mestský úrad Stupava. 

Kontrolou boli zistené nedostatky. 

9. Uznesením č. 140/2018 zo 7. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 27. júna 2019 bola 

vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly hospodárenia v príspevkovej organizácii 

Verejnoprospešné služby Stupava za rok 2016 a 2017. 

Kontrolovaný subjekt: Verejnoprospešné služby Stupava. 

Kontrolou boli zistené nedostatky. 

10. Uznesením č. 175/2019 z 8. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 19. septembra 2019 

bola vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly sťažností podľa zákona č. 9/2010 

Z. z. o sťažnostiach a kontrolu petícií podľa zákona č. 85/1990 Zb.  

o petičnom práve za rok 2018. 

Kontrolovaný subjekt: Mestský úrad Stupava. 

Kontrolou boli zistené nedostatky. 

11. Uznesením č. 176/2019 z 8. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 19. septembra 2019 

bola vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly zákonnosti, účinnosti, 

hospodárnosti a efektívnosti pri hospodárení a nakladaní s majetkom a majetkovými 

právami mesta v obchodnej spoločnosti Vodárne a kanalizácie Stupava za rok 2017 

s porovnaním rokov 2016 a 2018. 

Kontrolovaný subjekt: Vodárne a kanalizácie Stupava, s. r. o. 

Kontrolou boli zistené nedostatky. 

12. Uznesením č. 212/2019 z 9. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 24. októbra 2019 

bola vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly hospodárnosti, efektívnosti, 

účelnosti a účinnosti príjmov a výdavkov vynaložených na zdravotné stredisko 



v Stupave za roky 2015 až 2018 podľa zákona č. 357/2015 Z. z. o finančnej kontrole 

a audite a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov. 

Kontrolovaný subjekt: Mestský úrad Stupava. 

Kontrolou boli zistené nedostatky. 

13. Uznesením č. 242/2019 z 10. zasadnutia MsZ v Stupave konaného 21. novembra 2019 

bola vzatá na vedomie Správa o výsledku kontroly hospodárenia v rozpočtovej 

organizácii mesta Stupavy – MŠ J. Kráľa v Stupave so zameraním na poslednú 

vykonanú fyzickú inventúru podľa zákona č. 431/2002 Z. z. o účtovníctve v znení 

neskorších predpisov. 

Kontrolovaný subjekt: Materská škola Janka Kráľa v Stupave. 

Kontrolou neboli zistené nedostatky. 

 

 

9. ZDRAVOTNÍCTVO – SOCIÁLNA SPRÁVA 

Mesto Stupava poskytuje opatrovateľskú službu obyvateľstvu  mesta na jeho území. 

Opatrovateľská služba je jednou z terénnych sociálnych služieb v prirodzenom/domácom 

prostredí klienta. Právnym základom pre poskytovanie opatrovateľskej služby je zákon č. 

448/2008 Z. z. o sociálnych službách a o zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. 

o živnostenskom podnikaní v znení neskorších predpisov (ďalej len „zákon o sociálnych 

službách“). Tento zákon upravuje právne vzťahy pri poskytovaní sociálnych služieb, pri ich 

financovaní a pri dohľade nad poskytovaním sociálnych služieb. V roku 2019 mesto 

zamestnávalo 20 opatrovateliek. K 1. 1. 2019 bolo zamestnaných 17 opatrovateliek, 

v priebehu roka 2019 však mesto Stupava prijalo do pracovného pomeru ďalšie 3 

opatrovateľky. Koordináciu opatrovateliek zabezpečovala koordinátorka opatrovateľskej 

služby mesta Stupavy. 

V roku 2019 bola opatrovateľská služba v domácnosti poskytnutá celkovo 29 klientom. K 1. 

1. 2019 malo mesto Stupava uzavretých 24 zmlúv. V priebehu roka vyhovelo mesto piatim 

žiadostiam o uzavretie zmluvy o poskytovaní opatrovateľskej služby v domácnosti. 

V priebehu roka bolo ukončené poskytovanie opatrovateľskej služby v domácnosti u šiestich  

klientov. Dôvodom ukončenia bolo prijatie do domova seniorov, úmrtie alebo prevzatie 

starostlivosti rodinným príslušníkom. 

Mesto Stupava zabezpečuje rozvoz obedov pre občanov/ky s trvalým pobytom v Stupave, 

ktorí sú poberateľmi starobného alebo invalidného dôchodku alebo občanom, ktorí sú  

pre svoj nepriaznivý zdravotný stav odkázaní na sociálne služby. Mesto Stupava zabez- 



pečuje rozvoz obedov prostredníctvom VPS Stupava. Obedy dodáva jedáleň Roman Bubnič. 

Na základe žiadosti s potrebnými prílohami vydá mesto Stupava súhlas pre dovoz obedov, 

ktoré sa rozvážajú vozidlom určeným na rozvoz stravy v pracovné dni pondelok až piatok 

medzi 10.30 hod. a 13.00 hod. Občan/občianka má možnosť na žiadosť vyznačiť dni, v 

ktorých má byť služba poskytovaná. Cena za dovoz je stanovená VZN č. 1/2017 vo výške 

0,45 eura/obed. Začiatkom roka sa obedy rozvážali 46 klientom a na konci roka 45 klientom. 

Spolu bolo za rok 2019 rozvezených 8 799 obedov.  

V roku 2018 reagovalo mesto Stupava na výzvu Implementačnej agentúry MPSVR SR.  

Na základe tejto výzvy bol vypracovaný projekt Podpora opatrovateľskej služby v Stupave 

a v septembri 2018 bola mestom Stupava podaná žiadosť o poskytnutie nenávratného 

finančného príspevku. Cieľom predkladaného projektu bolo podporiť najmä vytváranie 

a rozširovanie vysokokvalitných služieb poskytovaných v rámci komunity seniorov  

a senoriek. Výstupom aktivity projektu bolo zabezpečenie opatrovateľskej služby v meste 

Stupava prostredníctvom poskytovania všeobecného hospodárskeho záujmu, čím sa vytvorili 

podmienky na predchádzanie umiestňovania klientov/tiek do zariadení.  

Mestu Stupava bol priznaný nenávratný finančný príspevok na obdobie od 1. 1. 2019 do 28. 2. 

2021, ktorý bol mestu uhrádzaný na základe predložených a spracovaných mesačných 

výkazov podľa skutočne odpracovaných hodín v domácnosti klienta/tky.  

Úlohou Stupavy je zabezpečiť bezpečné prostredie pre život seniorskej časti populácie 

v meste, podporovať ich sociálnu participáciu na komunitnom živote, rozvoj adresných 

sociálnych služieb pre seniorov, prispievať k udržiavaniu primeranej sebarealizácie a udržania 

dôstojnosti seniorov s cieľom podporiť zdravé a dôstojné starnutie.  

 

Zoznam lekárov a lekáriek ambulujúcich v zdravotnom stredisku v Stupave:  

MUDr. Marián Jánoš – všeobecná ambulancia pre dospelých  

MUDr. Miloš Magala ‒ všeobecná ambulancia pre dospelých  

MUDr. Emília Erdélyiová – všeobecná ambulancia pre dospelých  

MUDr. Kamil Száz – ambulancia praktického lekára pre deti a dorast 

MUDr. Tatiana Valášková – oftalmologická ambulancia 

MUDr. Oliver Kubička – interná ambulancia 

MUDr. Gabriela Lelkešová – ambulancia zubného lekárstva 

MUDr. Zuzana Darášová ‒ ambulancia zubného lekárstva 

MUDr. Nora Svobodová – ambulancia zubného lekárstva 

MUDr. Ján Štefančík – urologická ambulancia 



Mgr. Zuzana Krištínová – ambulancia klinickej psychológie 

PhDr. Zuzana Vicenová – klinická logopédia 

MUDr. Vojtech Erdélyi – neurologická ambulancia – zrušené k 14. 2. 2019 

MUDr. Marek Dráb, PhD. – gynekologická ambulancia 

MUDr. Zuzana Nerádová – súkromná psychiatrická ambulancia 

Ambulantné centrum Fidelitas – reumatologická, osteologická ambulancia pre fyziatriu a 

liečebnú rehabilitáciu 

Univerzitná nemocnica s poliklinikou Milosrdní bratia, spol. s r. o. – ambulancia fyziatrie, 

balneológie a liečebnej rehabilitácie 

 

 

10. INÉ ČINNOSTI MESTA, VÝZNAMNÉ NÁVŠTEVY V MESTE, PARTNERSKÉ 

MESTÁ, PROPAGÁCIA MESTA, OCENENIA, OSLAVY VÝROČÍ  

Partnerské mestá  

Ivančice – Česká republika  

Svoge – Bulharsko  

Lowicz – Poľsko  

Nagykovácsi – Maďarsko  

Kuřim – Česká republika 

 

4. apríla 2019 poctil svojou návštevou Stupavu starosta Marcheggu Gernot Haupt. Na 

mestskom úrade v diskusii s primátorom, prednostkou a viceprimátorom prebrali ďalšie 

možnosti cezhraničnej spolupráce v oblasti kultúrnej, športovej, výchovno-vzdelávacej 

a cestovného ruchu. 

 

V ten istý deň prijal pozvanie na návštevu Stupavy aj predseda Bratislavského samosprávneho 

kraja Juraj Droba. S primátorom prebrali možnosti rozvoja spolupráce v oblastiach dopravnej 

infraštruktúry, rozvoja kaštieľa s parkom  a kultúrnych podujatí. 

 

Pri príležitosti nástupu do našej farnosti prišiel na krátku návštevu miestneho úradu dôstojný 

pán Milan Sova. Stretnutie sa uskutočnilo 13. augusta 2019. 

Pri príležitosti konania 23. ročníka tradičného podujatia Dni zelá a 750. výročia prvej 

zmienky o Stupave zavítali 4. októbra 2019 do nášho mesta starostovia a primátori okolitých 



miest a obcí: primátor Malaciek Juraj Říha, primátorka Skalice Anna Mierna, starosta 

Marianky Dušan Statelov, starosta Lozorna Ľuboš Tvrdoň, starosta Zohoru Martin Zálesňák. 

Do Stupavy zavítali aj zástupcovia našich partnerských  miest – z Ivančic riaditeľka 

kultúrneho centra Jana Heřmanová a z Marcheggu starosta Gernot Haupt. Všetci spoločne 

otvorili Dni zelá 2019.  

Pri príležitosti 750. výročia prvej písomnej zmienky o Stupave sa 29. novembra 2019 konalo 

v priestoroch Mestského kultúrneho a informačného centra v Stupave stretnutie pozvaných 

hostí. Slávnostným večerom sprevádzal moderátor Peter Čambor zo susednej Marianky. Pre 

pozvaných hostí bol pripravený hodnotný kultúrny program, v ktorom vystúpilo hudobné 

kvarteto MUCHA QUARTET, spevácky zbor Nevädza a zatancoval Stupavjánek. Všetci s 

dojatím tlieskali oceneným osobnostiam, ktoré celý svoj život zasvätili nášmu mestu.  

Cenu primátora mesta Stupavy si prevzali: 

 Anna Belešová – za celoživotnú pedagogickú činnosť v oblasti predprimárneho vzdelávania  

„Ďakujem, vážim si toto ocenenie. Nie je nič dôležitejšie ako tvorivé učenie. Želám si, aby 

Stupava bola z roka na rok úspešnejším mestom.“ 

Doc. MUDr. Štefánia Moricová, PhD., MPH, mim. prof. (absolútna víťazka ankety Slovenka 

roka 2010) – za celoživotný prínos v oblasti zdravotníctva   

„Ďakujem za ocenenie. Celý môj život, to je starostlivosť o pacienta. Nemala by som to 

hovoriť, ale Stupavčania majú u mňa špeciálne privilégium. Najdôležitejšie je učiť aj 

nastupujúcu generáciu, aby si vážili ľudskú dôstojnosť.“ 

Eduard Kalický, akademický maliar – za dlhoročnú výtvarnú tvorbu  

„Celý život oslavujem lásku a rodinu. Moje srdce patrí Stupave. Verím, že moja 

impresionistická farebnosť dokáže priniesť farebnosť do každej duše.“ 

Anton Stankovský – za obnovu a udržanie tradičných hodnôt  

„Veľmi si ocenenie vážim a som dojatý. Budem rád, keď si nájdete čas a prídete sa pozrieť ku 

mne do dvora na moje poklady!“ 

Mgr. Gabriela Prokešová a Ing. Svetozár Prokeš – za zachovávanie kultúrneho dedičstva 

a historickej identity mesta  

„Náš život je spojený so Stupavou. Vážime si ocenenie za naše zbieranie regionálnej histórie. 

Napriek nášmu veku naďalej pracujeme a pripravujeme výstavy. Po novom roku prezradíme 

viac, zatiaľ to skrývajú naše počítače.“ 

PhDr. Anton Hrnko, CSc. – za bohatú publikačnú činnosť a zachovávanie historickej identity 

mesta  



„Stupava má úžasnú históriu a máme kde čerpať do budúcnosti. Ďakujem za ocenenie, verím, 

že moje myšlienky obohatia najmä vedomosti mladých ľudí. A ako bude vyzerať naša 

budúcnosť? Stupava sa postupne spojí s hlavným mestom, takže sa previaže aj naša história.“ 

Miroslav Jančár, in memoriam – za mimoriadny prínos k rozvoju hádzanej a celoživotnú 

angažovanosť v tomto športe, cenu prevzali manželka s dcérou  

„Ďakujeme a vážime si toto ocenenie. Miroslav vždy vravel, že za víťazstvom nestojí 

jednotlivec, ale tímový duch. Venoval sa deťom. Máme preto veľkú radosť, že jeho vnúčatá – 

trojčatá – kráčajú v jeho stopách.“ 

Ferdiš Kostka, národný umelec, in memoriam – za celoživotnú výnimočnú umeleckú tvorbu 

v oblasti výtvarného umenia, cenu prevzala vnučka Anna Gorbárová  

„Ďakujem za ocenenie môjho starínka. So starenkou mali krásny život, a to aj napriek 

tridsaťročnému vekovému rozdielu. Vždy nám o ňom rozprávala a ja verím, že sa o ňom 

dozvedia v jeho rodnom dome aj ďalšie generácie.“ 

Mons. Mgr. Felix Mikula – čestný občan mesta Stupavy za dlhoročné pôsobenie vo farnosti 

mesta  

„Veľmi si toto ocenenie vážim. Vždy som v Stupave našiel ľudí, ktorí ma vedeli pochopiť.  

Vedel som sa tu smiať, plakať aj radovať. Do neba je viacej ciest. Nech vám svieti vaše svetlo, 

aby ho aj ostatní videli. Prajem všetkým Stupavčanom, aby ich viedli anjeli strážcovia na 

ceste. Vstupujeme do adventu, obdobia nádeje. Požehnané Vianoce!“  

 

 

11. MESTSKÁ POLÍCIA (MsP)  

Mestská polícia vykonávala počas roka 2019 poriadkové hliadky pri organizovaní kultúrno- 

spoločenských podujatí, ako sú Veľkonočný jarmok, Svätomartinský jarmok, Mikulášsky 

jarmok, Stupavské hody „Dni zelá“, Stupavský MTB maratón (zimný – letný) 2019,  

Stupavské vianočné trhy, Župné Vianoce, Výročie SNP – kladenie vencov, turnaj florbalu  

a hádzanej, Jablkové hodovanie, Pietna spomienka na M. R. Štefánika, Pivné slávnosti. 

Na zabezpečenie verejného poriadku spolupracuje mestská polícia s obvodným oddelením PZ 

SR v Stupave a s odborom KP ORPZ Malacky. Vzájomným vymieňaním si informácií 

týkajúcich sa hľadaných osôb, vecí, narušovania verejného poriadku a spoločnými zásahmi 

účinne eliminujeme páchateľov/ky protiprávneho konania na území mesta Stupavy. Pri tejto 

spolupráci využívame pracovisko chránenej dielne. MsP spolupracuje tiež s mestským 

kultúrnym a informačným centrom pri zabezpečovaní kultúrno-spoločenských podujatí 

v meste. Ďalej spolupracuje s oddelením výstavby a životného prostredia MsÚ pri riešení 



dopravného značenia, vrakov vozidiel a podobne aj s SBS Defense Pro, s. r. o., pri odchytoch 

túlavých psov. V rámci prevencie MsP Stupava vykonáva  prednášky ‒ „Šikana“, 

„Trestnoprávna zodpovednosť“, „Kozmo a jeho dobrodružstvá“, „Dopravná výchova + 

dopravné ihrisko“ a exkurzie na MsP pre prvý a druhý stupeň ZŠ a pre MŠ v celkovom počte 

56 hodinových prednášok za školský rok 2019. Pri týchto aktivitách MsP využíva interaktívne 

tabule, praktické ukážky na pracoviskách MsP, pojmovú mapu, dotazníky, pracovné listy, 

maľovanky a účastníkom/čkam rozdávajú reflexné prvky rôzneho typu.  

V podmienkach MsP Stupava sú využívané dve osobné motorové vozidlá zn. Dacia Duster 4 

x 4. Vo výzbroji MsP Stupava je zaradená pištoľ Glock kalibru 9 mm v celkovom počte 6 ks. 

Počet kamier rozmiestnených v centrálnej zóne mesta je 17, tieto zabezpečujú monitorovanie 

kritických miest mesta so zvýšeným počtom páchania protiprávneho konania. V priestoroch 

chránenej dielne sa nachádzajú 3 monitory. 

Náčelník MsP: Milan Válek, zástupca náčelníka: Milan Mečoch, príslušníci a príslušníčka 

MsP: Peter Brbúch, Branislav Kudla, Marek Masarovič, Juraj Balogh, Milan Trebický, 

Marián Kopáč, Peter Hejl, Michal Černák, Boris Weinštuk, Michal Žaludný, Pavol Jánoš, 

Katarína Vanáková (vzdelávanie a prevencia).  

Polícia SR – Obvodné oddelenie PZ Stupava spolupôsobí pri ochrane základných práv a 

slobôd, najmä pri ochrane života, zdravia, osobnej slobody, bezpečnosti osôb a pri ochrane 

majetku, odhaľuje trestné činy a zisťuje ich páchateľov/ky, spolupôsobí pri odhaľovaní 

daňových únikov, nezákonných finančných operácií a legalizácie príjmov z trestnej činnosti, 

vykonáva vyšetrovanie trestných činov a skrátené vyšetrovanie trestných činov. 

Obvodné oddelenie PZ Stupava, Park 14, kontakt: +421/2/6593 6030 

 

12. ŠKOLSTVO 

Rozpočtové organizácie zriadené mestom Stupava  

‒ Materská škola na Marcheggskej ulici č. 58  

‒ Materská škola na ulici Janka Kráľa č. 1592/1  

‒ Materská škola na Ružovej ulici č. 7  

‒ Materská škola na Hviezdoslavovej ulici č. 674  

‒ Základná umelecká škola (ZUŠ)  

‒ Základná škola kpt. Jána Nálepku   

 



Koncom apríla sa konali voľby na post riaditeľa/ky Základnej školy kpt. Nálepku. Na základe 

tajného hlasovania výberovej komisie, ktorou je rada školy, sa víťazkou stala Mgr. Zuzana 

Šimková. Do výberového konania na post riaditeľa/ky sa prihlásili dvaja kandidáti/tky, 

druhým bol Mgr. Svetozár Prokeš. Výberové konanie bolo neverejné a členovia rady boli 

povinní dodržiavať mlčanlivosť o celom priebehu výberového konania. Potvrdila to 

predsedníčka rady školy PaedDr. Petra Škultéty Diešková: „Na základe schváleného štatútu 

rady školy z dňa 25. 9. 2017 prebehlo hlasovanie tajne. Členovia rady školy sú povinní 

zachovávať mlčanlivosť o všetkých skutočnostiach, konkrétnostiach vo výberovom konaní, 

ktorých prezradenie by poškodilo objektívnosť a regulárnosť postupu a výber uchádzačov, 

ako aj zachovávať mlčanlivosť o osobných údajoch účastníkov výberového konania.“ Ak by 

sa na výberovom konaní zúčastnila verejnosť, zo strany tretích osôb by vo vzťahu k 

uchádzačovi mohlo dôjsť k porušeniu práva na ochranu osobných údajov uchádzača alebo 

práva na ochranu osobnosti. Mesto ako zriaďovateľ do 30 dní odo dňa predloženia návrhu 

rady školy vymenuje riaditeľa alebo písomne odôvodní svoj nesúhlas s navrhnutým 

kandidátom/tkou rade školy. Riaditeľ/ka školy sa volí na päťročné funkčné obdobie. Primátor 

zvolenú kandidátku vymenoval, do funkcie nastúpila od 1. júla 2019. Do tohto dátumu ostala 

vo vedení školy riaditeľka PhDr. Bohdana Cibuľová. 

 

Materské školy 

Každá škôlka v Stupave má svoje zameranie a určité špecifikum. Najväčšia materská škola 

v Stupave sa nachádza na ulici Janka Kráľa a vďaka výnimke RÚVZ na zvýšenie stavu 

detí je jej kapacita pre školský rok 2019/2020 až 180 žiakov. Zariadenie vykonáva svoju 

činnosť v zmysle vzdelávacieho programu Škôlka plná pohody. Riaditeľka Alena Požgayová: 

„Učíme deti správne identifikovať a analyzovať problémy, navrhovať ich riešenia a 

nenásilnou formou, porozumením ich vedieť riešiť. Vštepujeme deťom dôstojnosť ľudskej 

osobnosti – úctu k sebe i k iným. Vytvárame rodinnú atmosféru, partnerské vzťahy medzi 

deťmi a učiteľkami i ostatným personálom materskej školy.“  

Materská škola Ružová má svoju kapacitu na školský rok 2019/2020 taktiež navýšenú 

výnimkou na počet 100 žiakov. V areáli materskej školy sa v roku 2008 za pomoci rodičov 

podarilo vybudovať dopravné ihrisko „Autíčko Svetielko“. Na ihrisku nechýbajú priechody 

pre chodcov, kruhový objazd, svetelná križovatka či benzínová pumpa. Materská škola je 

zameraná svojím školským vzdelávacím programom na dopravnú výchovu. Okrem toho  

sa na rozsiahlom školskom dvore nachádza aj futbalové ihrisko a práve tento šport je tu 

obľúbenou krúžkovou aktivitou. Riaditeľka materskej školy Monika Snopková potvrdila,  



že cieľom je dlhodobo propagovať futbal už u detí predškolského veku a pritiahnuť ich do 

tréningového procesu. „Chceme už v deťoch predškolského veku budovať vzťah k športu a 

aktívnemu tráveniu voľného času. Naučiť ich pracovať v tíme, bojovať za seba aj kamarátov, 

budovať súťaživosť.“  

Materská škola Marcheggská má kapacitu 90 detí, je situovaná v zástavbe rodinných 

domov. Areál školského dvora disponuje taktiež dopravným ihriskom, a tak aj školský 

vzdelávací program „Doprava hrou“ je svojou koncepciou zameraný na zvyšovanie dopravnej 

gramotnosti žiakov. Najväčším lákadlom pre deti a rodičov je však rozvíjanie vzťahu k 

tradíciám a folklóru. V škôlke majú deti detské kroje (v podobe stupavského kroja), ktoré si 

obliekajú na rôzne vystúpenia organizované mestom, na celoškolských a iných akciách, kde 

úspešne reprezentujú nielen materskú školu, ale aj Stupavu. Vlani naši žiaci vyhrali v 

okresnom kole tanečnej súťaže v kategórii predškolský vek prvé miesto a v krajskom kole sa 

umiestnili na 3. mieste. Riaditeľkou je Silvia Gabrielová.  

Deti z MŠ Marcheggská vystúpili v utorok 9. apríla 2019 v kultúrnom dome na okresnom 

kole súťaže Folklórna jar Juraja Jánošíka. Po úvodnom príhovore primátora mesta Petra 

Novisedláka privítali divákov po záhorácky: „Miuí, zuatí, záhoráckemu kraju vjerní ludé.  

S velikú pokorú, čepicú pod pažú a srdéčkem na duani vás pjekne ve Stupavje vítame...“ Po 

srdečnom privítaní vystúpili tanečníci s rozprávačom, ktorý uviedol prítomných do deja 

záhoráckej svadby. Keďže na každej dobrej svadbe býva veselo, deti ukončili program rezkou 

polkou: „Po tej svadbje – po veselí, šeci si svadbu enem chválili.“ Malí svadobčania 

odchádzali z pódia za búrlivého potlesku divákov. Po slávnostnom vyhodnotení bolo jasné,  

že sa deti pod vedením riaditeľky Silvie Gabrielovej a ostatných učiteliek svedomito 

pripravovali a nenechali nič na náhodu. V okresnom kole folklórnej súťaže obhájili zlato  

a postúpili do krajského kola, ktoré sa konalo v Slovenskom Grobe. Aj tu zožali veľký úspech  

a skončili na druhom mieste. 

Materská škola Hviezdoslavova je najmenšia materská škola a nachádza sa v mestskej  

časti Mást na Hviezdoslavovej ulici. Jej kapacita je podľa schváleného prevádzkového 

poriadku 42 žiakov. Riaditeľkou MŠ je Eva Hnátayová. Materská škola je dvojtriedna,  

avšak s dlhoročnou históriou rodinného typu. Triedy sú heterogénne, práca pedagógov je 

náročnejšia. Deti z 1. triedy prechádzajú do 2. triedy podľa toho, koľko detí odchádza  

do základnej školy, a dopĺňajú sa do 1. triedy zväčša deti trojročné – súrodenci už chodiacich 

detí. Vzdelávací program je okrem iného zameraný na rozvíjanie regionálnych zvykov  

a tradícií a environmentálnu výchovu. 

 



Základná umelecká škola 

Žiaci základnej umeleckej školy sa zúčastňovali na mnohých súťažiach a prehliadkach,  

na ktorých získali viaceré ocenenia.  

Riaditeľka školy: Mgr. Margita Vicianová 

Hudobný odbor  

10. ročník gitarovej súťaže Prievidza 

Markéta Zelenáková – zlaté pásmo – kategória 2A, laureátka súťaže  

Adam Kollaroci – zlaté pásmo –  kategória 2C 

 

Celoslovenská súťaž „Ružomberská klasická gitara 2019“ 

Markéta Zelenáková – zlaté pásmo – 2. kategória, laureátka súťaže RKKG 2019  

 

Cena spoločnosti J. K. Mertza, žiačka z triedy pani učiteľky Z. Bednárovej 

  

V. ročník Klavírnej súťažnej prehliadky Sládkovičovo 2019 

Tamara Janočková – strieborné pásmo – 3. kategória 

Hana Haruštiaková – bronzové pásmo – 4. kategória, Lenka Juriová – zlaté pásmo – 5. 

kategória. 

 

Klavírna Senica 2019 – regionálna súťaž v hre na klavíri 

Tamara Janočková – zlaté pásmo – 2. kategória.  

Hana Haruštiaková – zlaté pásmo – 3. kategória.  

Lenka Juriová – strieborné pásmo – 4. kategória.  

 

Žiačky z triedy pani učiteľky M. Schultzovej 

Akordeónová súťažná prehliadka umeleckých škôl 2019, Nové Zámky 

Hana Lipovská – strieborné pásmo – 2. kategória. 

Žiačka z triedy pani  učiteľky E. Ptačinovej 

 

Výtvarný odbor 

18. ročník bienále detskej výtvarnej súťaže Novoročenky 2019 

Nino Trebatický – čestné uznanie 

 



15. medzinárodná výtvarná súťaž „Vianočná pohľadnica“  

Ocenenie za kolekciu prác v kategórii C1 

 

XV. ročník súťažnej prehliadky žiakov výtvarných odborov základných umeleckých škôl 

Slovenská Maľovaná ZUŠ-ka 2019, Banská Bystrica 

Katarína Košuthová – zlaté pásmo 

Viktória Csornaiová – zlaté pásmo 

Agáta Garbiarová – zlaté pásmo 

Žiačky sú z triedy pani učiteľky Jany Machatovej 

 

Výtvarná súťaž DANUBE ART MASTER 2019 

1. miesto za Príbeh dunajskej kráľovnej 

Žiaci výtvarného odboru z triedy Martiny Kolembusovej 

Výtvarná súťaž Stupava očami detí 2019  

Ocenení z triedy Jany Machatovej: M. Banáš, D. Grešková, S. Hayden, A. Kočišová, P. 

Lakoštíková, L. Stankovič, D. Šándorová  

7. ročník celoslovenskej výtvarnej súťaže Fantazijné zviera 2018/2019 

Dominik Štašák – 1. miesto v 1. kategórii. – pedagogička D. Borodajkevyčová 

Naši študenti účinkovali s kultúrnym programom na podujatí Dni zelá, v knižnici Ruda 

Morica: Kráľ detských čitateľov, na Stupavských trhoch, na Tanečnom večeri v KinoX 

Stupava, mali sme 11 koncertov a 4 výchovné koncerty. 

Vystupovali sme s DFS Stupavjánek v Stupave, Lozorne, Bratislave, vo Vinosadoch, 

v Šamoríne. 

Verejné koncerty:  Adventný koncert vo Farskom kostole v Stupave, Vianočný koncert vo 

veľkej sále MKIC, koncert žiakov z triedy K. Vavrovej v knižnici R. Morica, koncert 

absolventov a účastníkov súťaží, triedne besiedky 12-krát, pohreb 4-krát. 

 

OZ pri ZUŠ   

Návšteva múzeí a galérií v Bratislave –  žiaci VO 

Návšteva múzea J. Haydna, Rohrau – žiaci z triedy T. Volárovej 

Vernisáže: MKIC – M. Kolembusová a J. Machatová, P. Ševčíková – knižnica R. Morica 

Výstava VO – M. Kolembusová – knižnica R. Morica 

Cyklus Rodinné koncerty, Bez rytmu to nejde, Na ľudovú nôtu, S klávesmi stáročiami. 

Rozprávanie s etnologičkou K. Nádaskou na tému: Jesenné, zimné zvykoslovie, stredovek. 



Pohodka  

Pracovala ako občianske združenie (OZ) pod vedením  Ivety Vachálkovej so sídlom na 

Hlavnej ulici č. 90. Aktuálne činnosti zverejňovali na svojej webovej stránke. Počas 

školského roka 2018/2019 tradične organizovali kurzy pre deti i dospelých, tvorivé dielne, 

letné detské tábory a iné. Školský rok začali 2. októbra 2018 a končili 15. júna 2019. V 

jednorazových mesačných kurzoch  sa zaoberali kurzom točenia na hrnčiarskom kruhu, 

keramiky, maľovania na plátno technikou akryl a prevádzkovali aj príležitostné kurzy.  

Krúžky keramiky viedli: Iveta Vachálková, Dominika Ďatelinková, Martin Hartiník. 

Letný denný tábor bol pre deti od 5 do 12 rokov počas mesiacov júl ‒ august 2019, konal sa v 

priestoroch OZ POHODKA. Tvorivé dielne zaberali časť dňa a zvyšný čas sa deti venovali 

pohybovým a spoločenským hrám, vychádzkam a pod. 

 

 

13. ORGANIZÁCIE A SPOLOČNOSTI ZRIADENÉ MESTOM 

Príspevkové organizácie zriadené mestom Stupava  

‒ MKIC – Miestne kultúrne a informačné centrum so sídlom na Agátovej ulici 16  

‒ VPS – Verejnoprospešné služby Stupava sídlia na Dlhej ulici 11/1248, riaditeľom  

bol Mgr. Marián Závodný, autodopravu riadil Marek Vrbický a Milan Hoda riadil údržbu 

mesta. Pod ich činnosť spadajú odpadové hospodárstvo, zberný dvor (sídli na Mierovej ulici), 

údržba mesta, pohrebníctvo.  

 

Rozpočtové organizácie zriadené mestom Stupavou  

‒ Materská škola na Marcheggskej ulici č. 58  

‒ Materská škola na ulici Janka Kráľa č. 1592/1  

‒ Materská škola na Ružovej ulici č. 7  

‒ Materská škola na Hviezdoslavovej ulici č. 674  

‒ Základná umelecká škola (ZUŠ)  

‒ Základná škola kpt. Jána Nálepku  

 

Obchodné spoločnosti mesta Stupavy  

‒ Technické služby Stupava, s. r. o. (TSS), sídlia na Dlhej ulici 11/1248, pod ich činnosť 

spadá odpadové hospodárstvo (skládka odpadov)  



‒ Vodárne a kanalizácie Stupava, s. r. o. (VaK), sídlia na Devínskej ceste č. 30, pod ich 

činnosť spadajú prevádzka čističky odpadových vôd, údržba a prevádzkovanie verejnej 

kanalizácie  

15. novembra  2019 pribudlo do VPS  nové smetiarske auto.  

V lete VPS inštalovali fotopasce proti nelegálnym skládkam a opravili cestu pri cyklotrase 

smerom na Malý háj až po železničné priecestie Devínske jazero.  

VPS počas celého roka zabezpečovali distribúciu kompostérov pre Stupavčanov 

a Stupavčanky – zadarmo do každej záhrady. 

26. septembra sa konal vo VPS deň otvorených dverí. Predviedli techniku, ktorá pomáha  

pri verejnoprospešných prácach v meste a tiež bola možnosť pozrieť sa ako sa spracúva odpad 

v separačnej hale. 

 

14.  SPOLOČENSKÉ ORGANIZÁCIE A ZDRUŽENIA 

Dobrovoľný hasičský zbor v Stupave bol založený v roku 1880 pánom Karolom Rehsom. 

Jeho nové vedenie sa v roku 2010 rozhodlo pre zásadné zmeny v smerovaní a celkovom 

fungovaní s cieľom dosiahnutia vysokej odborno-technickej pripravenosti zboru. V tomto 

roku mal Dobrovoľný hasičský zbor 19-člennú základňu. Počas deviatich rokov činnosti sa 

členská základňa Dobrovoľného hasičského zboru v Stupave obmenila a posilnila. V roku 

2019 mal stupavský zbor 31 členov, a to vrátane 22 členov s odbornou spôsobilosťou 

zasahovať pri väčšine možných zásahov. Stupavskí hasiči majú okrem povinného zákla- 

dného hasičského kurzu aj ostatné doplňujúce školenia, ktoré ich oprávňujú na širokú škálu 

činností.  

V posledný májový víkend svojou prítomnosťou zabezpečovali bezpečný priebeh festivalu 

Cirkul‘art v krásnom prostredí Kaštieľskeho parku. Dňa 15. 6. 2019 zorganizovali Hasičský  

country juniáles. 

Predseda DZH: Milan Peschl 

 

Jednota dôchodcov Slovenska v spolupráci s klubom Pohoda sa v priebehu roka spolu 

s ostatnými spoločenskými organizáciami a s MsÚ Stupava podieľali na akciách ako výročie  

oslobodenia Stupavy, SNP, oslavy výročí M. R. Štefánika či akcia červených makov 11. 11. 

2019. 

V polovici novembra sa seniori vybrali na výlet na termálne kúpalisko v Dunajskej Strede. 

Skupina seniorov si vychutnala relax a blahodarné účinky termálnej vody. Počas dňa 

prevládal na tvárach seniorov úsmev a POHODA. Vyskúšali si štyri vnútorné aj dva vonkaj- 



šie bazény. Po plaveckom výkone si dopriali chutný obed. Spiatočnú cestu domov využili 

seniori na posilnenie hlasiviek. Prítomní v autobuse sa vplyvom minerálnej vody zmenili  

na folklórny súbor POHODA, a preto sa spievalo bez prestávky až do Stupavy. Na tvárach 

seniorov bolo vidno spokojnosť a radosť z pekne prežitého dňa. Žiadna stopa po únave  

a starostiach. Podobne na výbornú dopadol v decembri výlet za teplou vodou do Maďarska  

v Bükfürde v Hunguest Hoteli Répce. Od nedele do utorka vyskúšali sedem bazénov, 

termálnu vodu 33 – 36 °C, vodné trysky, vonkajší bazén, protiprúd a všetko, čo môže 

napomôcť pri liečbe pohybovej sústavy. 

Jednota dôchodcov na Slovensku, ZO v Stupave, predseda: Milan Brezovský, 

Senior klub Pohoda, Agátová 16, Stupava (budova MKIC, vchod od detského ihriska), 

vedúca: Vierka Štefková. 

Aktivity zamerané na seniorov – cvičenie, spev, vychádzky do prírody, náučno-poznávacie 

výlety, prednáškové a diskusné fóra, rôzne kurzy a iné.  

 

Červený kríž Stupava (ZO SČK) 

V roku 2019 mal 98 členov. Organizácia pre svojich členov pripravila zájazd do Rakúska  

na zámok Schönbrunn vo Viedni (53 členov), Pochod za zdravím (70 členov a 24 detí), 

stretnutie pri príležitosti úcty k starším, na Dňoch zelá družstvo ČK Stupava obsadilo 1. 

Miesto vo varení kapustnice.  

Predsedníčka: Oľga Filípková 

 

Stupavské srdce – pravidelne organizovali burzy – jarnú, letnú, jesennú a zimnú. 

Organizátorom akcie bol referát sociálnych vecí MsÚ v spolupráci s komisiou zdravotníctva  

a sociálnych vecí. Burzy prebiehali vo výstavnej sále v budove MKIC. Kontaktná osoba –  

Soňa Tomeková. 

 

Slovenský zväz protifašistických bojovníkov  

Predseda: Ján Holič, tajomníčka – Antónia Turanská. Počet členov 73, prevážne v seniorskom 

veku.  

TEKLA, o. z.  

Občianske združenie vzniklo v roku 2009 ako organizácia poskytujúca sociálnu pomoc.  

V auguste 2017 sa z Lozorna presťahovali do Stupavy ako zariadenie podporovaného  

bývania v dvoch rodinných domoch v jednom dvore s veľkou záhradou na Hviezdoslavovej 

161 a Hviezdoslavovej 17. Vykonávali priamu podporu ľuďom so zdravotným 



znevýhodnením v podporovanom bývaní, v ktorom sa poskytuje sociálna služba pre 12 ľudí 

(každý dom je určený pre 6 klientov/tiek). Na činnosť dostávajú príspevky z BSK (na 

prevádzku) a tiež príspevok z MPSV a R SR (na mzdu zamestnancov). Štatutárnymi 

zástupcami zariadenia sú Mgr. Soňa Škultétyová a Ľuboš Brichta. Klientom/tkam je 

poskytované ubytovanie, možnosť prípravy stravy, možnosť prania a pod. 

 

OO SZR  

Obvodná organizácia Slovenského rybárskeho zväzu v Stupave OO SZR pracovala pod 

vedením: predseda Andrej Horváth, tajomník Peter Kadlečovič, hospodár Miroslav Sajan. 

Organizácia mala 560 členov, medzi ktorých sa zaradili i deti a mládežníci. Jarných 

a jesenných brigád sa zúčastnilo 222 členov. 17. februára 2019 sa na členskej schôdzi dohodli, 

že pripravia revitalizáciu Vachálkovho rybníka, keďže zaznamenali hromadný úhyn rýb.  

So Stupavskou organizáciou Červeného kríža spolu organizovali júnový Pochod za zdravím. 

 

Poľovnícke združenie Stupava – Mást 

Pracuje od roku 1993 ako nezisková organizácia, obhospodaruje územie na úpätí Malých 

Karpát v katastri mesta Stupava v celkovej ploche 3 832 ha. 

Sídlo PZ je na Dubovej ulici č. 3458/ 1D v Stupave. 

Výbor PZ: 

predseda: Ing Michal Bocán 

tajomník: Maroš Horecký 

poľovný hospodár: Miroslav Horecký 

finančný hospodár: Jozef Ivica 

kynologický referent: Peter Šimonič 

kultúrny referent: Milan Svetlák 

Slovenský zväz včelárov  

Výbor pracoval v zložení: predseda Anton Gramblička, podpredseda Rudolf Predajňa, 

tajomník doc. Ing. Ján Haščík, PD., pokladníčka Ľubica Predajňová, hospodár Rudolf Rác 

ml., kronikár Ľudovít Mislovič, racionalizačný referent Jozef Kubík, vedúci zdravotnej 

komisie Mgr. Viliam Jóna. Ďalším členom výboru bol Milan Slivka a revíznu komisiu tvorili: 

predseda Ing. Rastislav Umysa, Ing. Michal Držík, Štefan Zeman. Delegátom na VZ SZV je 

predseda Anton Gramblička. Na základe uznesenia členskej schôdze zo 14. 2. 2019 výbor 

sledoval vývoj zdravotnej situácie včelstiev na Stupavsku. Poznamenávame, že preukazy 



AÚVL majú platné všetci naši členovia zdravotnej komisie: priatelia A. Gramblička,  

J. Haščík. 

V priebehu februára 2019 bolo vyšetrených 69 (pred rokom 44) vzoriek meliva z 1 401  

(pred rokom 826) zimujúcich včelstiev. Melivo dodalo na vyšetrenie 31 (pred rokom 19) 

včelárov/iek. Úhradu za vyšetrenie meliva hradilo 31 včelárov/iek (žiadna vzorka nebola 

vyšetrená bezplatne). Výsledky vyšetrenia všetkých 44 vzoriek boli negatívne na prítomnosť 

spór MVP (pred rokom 41 negatívne a tri pozitívne na MVP). Úhyn zimujúcich  

včelstiev v zime 2018 – 2019 nepresiahol 15,0 %, no v niektorých včelniciach boli úhyny 

opäť výrazné. Zimné úhyny boli spôsobené premnožením klieštika a nedostatočnou  

znáškou (hladovaním) v letnom období. U ostatných bol relatívne dobrý stav prezimovaných 

včelstiev výsledkom dobrej starostlivosti o včelstvá v letnom a jesennom období. Relatívne 

priaznivej situácii u väčšiny včelárov/iek napomáha pravidelné plošné ošetrovanie včelstiev 

aerosólovou metódou. Postupne sa nám darí aerosólom ošetriť okolo 85 % našich včelstiev, 

čo je za daných podmienok asi strop (teplá jeseň umožnila ošetrovať včelstvá fumigáciou ešte 

i v decembri 2019). Popri AOV sa časť včelárov orientuje na ošetrovanie včelstiev proti 

roztočovi V. d. hypertermicky. Ošetrovanie porastov repky olejnej nespôsobilo v hodnotenom 

roku pozorovateľné úhyny včelstiev. Výbor našej ZO SZV pokračoval v spolupráci s vedením 

MO SZV v Bratislave a SVZs za účelom podchytenia všetkých včelárov/iek a včelstiev s 

cieľom kontrolovať zdravotný stav včelstiev nachádzajúcich sa v lokalite Stupavy a jej okolia. 

V spolupráci s MO SZV Bratislava a so SVZs bol aktualizovaný zoznam včelárov/iek  

a včelníc v Stupave a jej okolí. Tento zoznam bude aj naďalej priebežne aktualizovaný tak, 

aby sme ho mohli operatívne využiť pri organizovaní klinických prehliadok včelstiev, a tým 

prispieť k zdolaniu prípadne novej nákazy moru včelieho plodu alebo iných nákaz v lokalite. 

V tejto súvislosti sa výbor našej ZO SZV obracia na všetkých členov/ky s tradičnou prosbou o 

nahlásenie všetkých zmien a nových zistení tajomníkovi. Pri letných klinických prehliadkach 

boli nájdené dve ohniská moru včelieho plodu v Marianke. S radosťou konštatujem, že po 

záverečnej prehliadke boli koncom augusta 2019 zrušené uzátvory v Devínskej Novej Vsi  

a Stupave. Podľa požiadaviek našich členov/niek boli na jar a v lete zabezpečované lieči- 

vá proti varroatóze: Formidol, Gabon PF, Varidol 125, M1 aer. a Avartin B 90. V jesennom 

 a zimnom období rokov 2018 – 2019 sme zorganizovali 4 prednášky popredných odborníkov 

o nových smeroch vo včelárstve, o prevencii a tlmení chorôb včiel, všeobecnom včelárstve, 

ekonomicky orientovanom chove včiel z Čiech, Rakúska a zo Slovenska. 

V súlade s bodom 12. plánu činnosti výboru ZO SZV Stupava bola pre záujemcov/kyne  

v marci 2019 (na začiatku kvitnutia čerešní) zorganizovaná návšteva včelnice  



Johanna Fuchsa v Orth an der Donau. V spolupráci s vedením MKIC sme v rámci 

 Dní zelá 27. až 29. septembra 2019 zorganizovali „Propagáciu včelárstva v Stupave“.  

O prezentáciu medu a medoviny sa pričinili Ing. M. Držík, J. Kubík, R. Rác so synom  

a Ing. F. Suchý. Tradične naši priatelia na Svätomikulášskom jarmoku 7. 12. 2019 

propagovali včelárstvo v Stupave. O propagáciu medu a medoviny sa opäť pričinili  

Ing. M. Držík, J. Kubík a R. Rác so synom. Menovaným chceme poďakovať za vynaloženú 

námahu a dôstojnú propagáciu našej organizácie.  

Počas roka 2019 sa uskutočnili štyri rokovania výboru ZO SZV Stupava. ZO SZV  

v Stupave má v súčasnosti 120 členov/niek, z toho aktívnych chovateľov/ky 105 (87,5 %), 

priemerný vek našich členov/niek je 58,3 roka. K relatívne nízkemu priemernému veku 

prispeli noví mladší včelári/ky, ktorých/é sme za posledné štyri roky prijali. V uplynulej 

sezóne sme zazimovali 2 451 včelstiev oproti 2 119 zazimovaných včelstvám v roku 2018, 

prezimovalo 1 800 včelstiev. 

Pri príležitosti stého výročia založenia Včelárskych spolkov na Slovensku boli v auguste 

ocenení títo členovia našej ZO SZV: Anton Gramblička a Rudolf Predajňa – medailou  

Štefana Závodníka; Ing. Ľubica Predajňová – zlatou včelou; Dušan Dedinský a Eduard 

Smolár – striebornou včelou; Ing. Michal Haľko a Mgr. Helena Proková Mališová, PhD. – 

bronzovou včelou. Oceneným blahoželáme a prajeme veľa síl a invencie do ďalšej práce.  

S radosťou sme zaznamenali úspech Rudolfa Ráca na Výstave poľovníctvo, rybárstvo a 

rybárstvo 2019 na Agrokomplexe v Nitre, kde jeho medovina získala zlatú a bronzovú 

medailu. K oceneniu jeho medovín blahoželáme! 

 

 

Stupavskí záhradkári – ZO SZZ 6-19 Stupava 

1. 2. 2019 – prednáška  – Ing. Marian Komžík – nové trendy v pestovaní, ošetrovaní a reze 

ovocných stromov a kríkov, rez štíhleho vretena – účasť cca 60 poslucháčov/čok, vstup voľný 

pre všetkých občanov/ky Stupavy a okolia. Táto prednáška splnila svoj cieľ, o čom svedčila 

odozva účastníkov/čok. 

2. 3. 2019 – výročná členská schôdza ZO SZZ za rok 2018 so zábavou a tombolou; účasť cca 

120 členov/niek, rodinných príslušníkov/čok a sympatizantov/tiek. 

15. 3. 2019 – prednáška  – Ing. Juraj Matlák – Nové trendy v chemickej ochrane rastlín, 

predstavenie nových prípravkov – účasť cca 45 poslucháčov/čok. Beseda mala veľmi dobrú 

odbornú a spoločenskú úroveň. 

Dňa 5. 5. 2019 sme zorganizovali zájazd do Kroměříža na záhradkársku výstavu Floria.  



Zájazd absolvovalo 50 našich členov/niek a sympatizantov/tiek jedným autobusom.  

Takéto tematické zájazdy slúžia hlavne na rozšírenie odborných znalostí, nakúpenie sadeníc, 

materiálu a náradia. 

Ďalšia úloha bola zabezpečiť v spolupráci s MKIC výstavu ovocia a zeleniny Úroda 2019  

v rámci podujatia Dni zelá v  dňoch 4. 10. – 6. 10. 2019. Uskutočnil sa 23. ročník výstavy, 

ktorá je jednou s hlavných úloh pre našu základnú organizáciu. Táto akcia je hlboko 

zakorenená v mysliach občanov/niek a širokej verejnosti. Kladne hodnotíme aj zaradenie 

výstavy dyňových strašidiel pre deti, čo do veľkej miery zvýšilo aj početnosť návštevy 

výstavy Úroda 2019. 

Možno konštatovať, že výstava a celková  úroveň  boli veľmi dobré a myslíme si, že sme 

pomohli zviditeľniť Stupavu a našu ZO SZZ. Výstava sa uskutočnila tradične v priestore 

Sedliackeho dvora.  

Pri výstave ovocia a zeleniny sa súťažilo aj o Najťažšiu hlavičku zelá a pri tradičnej 

ochutnávke sme rozdali cca 650 kg kyselého zelá. Sponzormi/kami boli naši členovia ZO 

SZZ, a to konkrétne Matilka Kainová, Vladimír Lachkovič, Vladimír Havránek, Mário Janík, 

Anna Nemcová, Ladislav Slezák, Adam Belzár. Výstavu môžeme hodnotiť ako veľmi 

vydarenú a bohato zastúpenú, či už ovocím, zeleninou alebo kapustou, aj keď rok 2019 určite 

nemal ideálne podmienky na pestovanie plodín z dôvodu vysokého tlaku premnožených 

škodcov, chorôb a nízkeho počtu zrážok, ale nakoniec nás záhradkári presvedčili, že vedia 

zvládnuť aj zložité, doslova bojové podmienky pre pestovanie. 

9. 11. 2019 ‒ obecná zabíjačka v Máste, ochutnávku vína a predaj vína regionálnych vinárov 

zabezpečil výbor ZO. Chceme sa poďakovať všetkým prispievateľom vzoriek. 

11. 11. 2019 sme v spolupráci s kultúrnym strediskom, mestom a farárom Milanom Sovom 

zabezpečili Svätomartinské požehnanie mladého vína, táto akcia mala dôstojný priebeh.  

Pri hudbe, občerstvení a ochutnávke vína z vlastnej produkcie sa zabavilo cca 80 záhradkárov 

a sympatizantov. 

Dňa 7. 12. 2019 sme zorganizovali zájazd na južnú Moravu do mesta Hodonín a obce Čejč – 

Česká republika. Absolvovali sme návštevu Múzea T. G. Masaryka a riadenú degustáciu 

mladého vína. Na zájazde sa zúčastnilo 50 našich členov s rodinnými príslušníkmi, išlo sa 

jedným autobusom. 

Ďalej má ZO úlohu viesť záznamy v kronike. Naša organizácia má dve formy, a to písomnú, 

ktorá pamätá na záznamy našich predchodcov pánov Sabola, Ing. Zviráka a Lachkoviča. 

Vedenie kroniky prevzal výbor. Máme aj vizuálnu formu kroniky, do ktorej sú dávané 

fotografie z akcií organizovaných záhradkárskou organizáciou. Úloha sa plní priebežne.   



Pre našich členov, ktorí prejavili záujem, sme zabezpečili publikáciu Celoročná chemická 

ochrana ovocných drevín a zeleniny, Atlasy chorôb ovocia a zeleniny od Ing. Matláka.   

Pre  našich členov je aj naďalej poskytovaná zľava 5 % na sortiment semien, stromčekov, 

chemikálií a hnojív v predajni  Agroservis Stupava-Mást. Je potrebné preukázať sa členským 

preukazom s platnou známkou. Výbor ZO ďakuje majiteľom firmy za trvalú podporu pri 

organizovaní našich akcií. 

Členovia výboru poskytujú metodickú a praktickú pomoc pri reze ovocných stromčekov 

a viniča, ale je to vzhľadom na relatívne vysoký vek v obmedzenom rozsahu. Výbor  

v ďalšom období osloví osoby, ktoré poskytujú tieto služby, a bude to na dohode medzi nimi. 

Maximálne bude poskytnutá metodická pomoc. Všetko je limitované vekom a fyzickou 

kondíciou.  

Keď sa to zhrnie a rozmení na drobné, akcií bolo podľa možností primerane, čo však bolo  

pri priemernom veku výboru relatívne náročné. Poďakovanie patrí všetkým členom  

výboru ZO a členom, ktorí nám nezištne pomáhajú pri organizovaní akcií nielen fyzicky,  

ale aj materiálne. 

 

Výstava ovocia a zeleniny ÚRODA 2019, ktorá sa konala v dňoch 4. 10. – 6. 10. 2019 pri 

príležitosti 23. ročníka podujatia Dní zelá.  

Propagačnej výstavy záhradkárov sa zúčastnilo 78 vystavovateľov s 254 vzorkami.  

Vystavené  vzorky ovocia  a zeleniny hodnotila odborná komisia v zložení: 

Milan Ondrovič – člen OV SZZ Bratislava – vidiek 

Ladislav Rác  – čestný predseda  ZO SZZ v Stupave 

Vladimír Lachkovič – člen výboru ZO SZZ v Stupave 

 

Špeciálnu cenu za kolekciu ovocia dostal Anton Wolletz. 

Z vystavovaných exponátov boli udelené ceny: 

1. miesto: Jozef  Stankovský – za kolekciu jabĺk 

2. miesto: Cecília Polláková – za kolekciu papriky a paradajok 

3. miesto: Jozef  Dolina –  jablko Melodia  

 

V súťaži o najťažšiu kapustu (zelé): 

1. miesto: Anastázia Lachkovičová ‒ za odrodu KRAJOVA, hmotnosť – 13 kg 

2. miesto: Miloš Štillhammer ‒ za odrodu KRAJOVA, hmotnosť – 12  kg 

3. miesto: Štefan Pollák ‒ za odrodu KRAJOVA, hmotnosť – 12 kg 



 

V súťaži o najťažšiu tekvicu (dziňu): 

Cenu získal Erik Juria za tekvicu odrody GOLIAŠ, hmotnosť – 74  kg 

Komisia ďalej hodnotila ako pozoruhodné exponáty od týchto vystavovateľov/liek: 

1. Anna  Čerešníková ‒ odroda hrušky CONCORDE 

2. Mária Stríbrnská – odroda  hrušky MADAME VERDA 

3. Radovan Predajňa – štipľavé papričky DRAČÍ DYCH a HABAÑERO  

4. Anna Nemcová – paradajky BÝČIE SRDCE 

5. Štefánia Zárecká – kolekcia jabĺk 

6. Ivan Kubíček – stolové hrozno 

7. František Lachkovič – tekvica NEAPO 

8. Ján Kahánek – odroda jablka BANÁNOVÉ  ZIMNÉ 

9. Zdenka  Havránkova – fenikel BOLOŇSKÝ 

10. Terézia Rácová – kolekcia paprík PCR, ALMA, PÁLIVEC, KAPIA 

11. Anton Moza – mini paradajky KOKTEIL a CHERRY  

Komisia vyslovuje poďakovanie všetkým záhradkárom a organizátorom výstavy ÚRODA 

2019 a praje veľa radosti a úžitku z ich práce. 

Predseda OZ: Vladimír Havránek 

 

ZO SZCH Stupava  

Členská základňa drobnochovateľov mala v roku 2019 spolu 27 členov, z ktorých dvaja sú 

čestnými členmi a jeden je mladý chovateľ. Organizácia zaznamenala v posledných rokoch 

nárast, v porovnaní s rokom 2018 sa základňa rozrástla o ďalších 5 členov. Členovia sa 

venujú predovšetkým chovu holubov, hydiny, králikov a exotického vtáctva, pričom  

sú známi najmä členovia s dlhoročnými a kvalitnými chovmi holubov (Ladislav Balogh)  

a kvalitnými chovmi čistokrvných plemien hydiny a králikov (Jozef Banovič, Jozef Sobolík). 

V priebehu roka 2019 usporiadala ZO dve členské schôdze v termíne 17. 2. 2019 (VČS)  

a 23. 6. 2019 (riadna členská schôdza). Členovia výboru ZO sa schádzali podľa potreby  

a členovia výstavného výboru predovšetkým v čase príprav výstavy, keď sa riešili mnohé 

organizačné záležitosti. Propagáciu práce organizácie zabezpečovali prostredníctvom  

vlastnej webovej stránky (www.zoszchstupava.estranky.sk), na ktorej postupne zverejňujú 

nielen aktuality, ale aj informácie z histórie fungovania organizácie. Počas konania mests- 

kého podujatia Dni zelá usporiadali v poradí už štvrtú výstavu drobnochovateľov  



(od doby obnovenia činnosti ZO) v lokalite Malého parku, pričom išlo o prvú plnohodnotnú 

miestnu výstavu s posudzovaním holubov, hydiny aj králikov. Výstava sa konala 5. ‒ 6. 10. 

2019 (sobota a nedeľa), a to predovšetkým vďaka vytrvalej práci členov výstavného výboru a 

niektorých ďalších členov. Opätovne ZO poskytlo MKIC Stupava finančnú 

a technickú pomoc, konkrétne zapožičaním stanu, lavičiek, osvetlenia a poskytnutím 

finančnej podpory 400 €. Posudzovanie zvierat bolo zabezpečené hodnotiteľmi Róbertom 

Vitálošom (holuby), Vlastislavom Goňom (hydina) a Mariánom Skoršepom (králiky). 

Vystavovatelia súťažili o víťaza v kategóriách hydina (Memoriál Štefana Jančára),  

králiky (Memoriál Jozefa Kubíčka) a holuby (Memoriál Milana Veselého). Poradie 

víťazov/ziek v jednotlivých kategóriách bolo takéto:  

hydina – memoriál Štefana Jančára – Jozef Sobolík (ZO Stupava)  

králiky – memoriál Jozefa Kubíčka – Erika Kučerová (ZO Stupava)  

holuby – memoriál Milana Veselého – Bobo Blecha (Záhorská Bystrica).  

Aj napriek tomu, že počasie v sobotu veľmi neprialo, návštevnosť výstavy bola aj v tomto 

roku pomerne vysoká. Narastajúci záujem zo strany vystavovateľov aj obyvateľstva  

mesta naznačuje, že podujatie sa teší čoraz väčšej obľube. Veríme, že sme na dobrej ceste 

opätovne posilniť dobré meno organizácie medzi chovateľmi a tiež začleniť výstavu ako 

plnohodnotnú súčasť celomestských slávností Dni zelá.  

Organizácia má zastúpenie aj na viacerých výstavách miestneho, okresného i národného 

charakteru.   

Holuby: Ladislav Balogh – miestna výstava Jabloňové, čestná cena – dragún,  

miestna výstava Stupava, čestná cena – český stavák plnofarebný,  

Lukáš Marcinkech – špeciálna výstava Veľké Kostoľany, čestná cena – český stavák modrý. 

Hydina: Jozef Banovič – miestna výstava Stupava, čestná cena, Jozef Sobolík – miestna 

výstava Stupava, víťaz výstavy – Memoriál Štefana Jančára, oblastná výstava Horné Saliby, 

čestná cena, česká špeciálna výstavy klubu, čestná cena – elita výstavy Základná organi- 

zácia Slovenského zväzu chovateľov Stupava, slovenská špeciálna výstava klubu, pohár  

za 2. najlepšieho kohúta – elita pohár za 3. najlepšiu kolekcia klubu, Pavol Vyskup – miestna 

výstava Stupava, čestná cena.  

Králiky:  Erika Kučerová – miestna výstava Stupava, víťazka výstavy – Memoriál Jozefa 

Kubíčka, okresná výstava Malacky, čestná cena, Juraj Špes – miestna výstava Stupava, čestná 

cena, okresná výstava Malacky, čestná cena,  

Jozef Banovič – miestna výstava Stupava, čestná cena, oblastná výstava Horné Saliby,  



čestná cena, Ladislav Balogh – miestna výstava, čestná cena.  

Traja z chovateľov/liek sa tiež zúčastnili na národnej výstave v Nitre. Všetkým uvedeným 

členom/kám za ich úspechy gratulujeme a zároveň ďakujeme za reprezentáciu ZO. 

Predseda OZ: Ladislav Balogh 

 

OZ Mástsky potravinový spolok v Stupave 

MPSS je občianske združenie, ktoré sa svojou činnosťou snaží o rozvoj farmárskej 

poľnohospodárskej prvovýroby v regióne Stupavy a jej časti Mást, o obnovu a ochranu 

kultúrnych tradícií a prírodných hodnôt a trvalo udržateľný rozvoj regiónu pre nasledujúce 

generácie. Mástsky potravinový spolok v Stupave sa zaslúžil spolu s Ministerstvom 

pôdohospodárstva a rozvoja vidieka SR o to, že kapusta z lokality Stupava a proces kvasenia 

má chránené označenie pôvodu. Každoročne staviame máj. Bol to vždy mladý stromček, 

najčastejšie smrekový, jedľový alebo brezový, ktorý mal symbolický význam. Staroveké 

národy dávali pred 1. májom na domy a hospodárske budovy stromčeky na ochranu pred 

zlými duchmi a chorobami.  

Stavanie mája je starobylý zvyk mnohých národov. Na Slovensku v minulosti máje stavali 

ako okresané a ovenčené stromy mládenci večer pred prvým májom pred tie domy, kde bola 

vydaja súca dievka alebo ich milenka. Dnes sa väčšinou stavia len jeden ústredný máj pre 

obec.  

2. júna o 17. hodine zorganizovali tradičnú nedeľnú pobožnosť ku cti sv. Urbana pri jeho 

kaplnke v Máste. Mástska zabíjačka sa konala sa v sobotu 9. novembra 2019 od pol 

jedenástej. Oslávili sme záver zelovej sezóny a ochutnali naše domáce jelítka, jitrničky, obar, 

oškvarky, zabíjačkové zelé alebo kotlíkový guláš. V pôvodnej klenbovej pivnici bola  

pripravená koštovka vín od miestnych záhradkárov. Pohodovú atmosféru dotvorili DJ Robo 

Majling a vystúpenie skupiny historického šermu URSUS. 

Predseda OZ: Jozef Fabián 

 

15. KULTÚRNO-SPOLOČENSKÝ ŽIVOT  

Mesto Stupava začalo opätovne vydávať vlastné noviny v roku 2019 pod názvom Stupavské 

noviny. Prvé číslo vyšlo v apríli 2019 a ďalšie vždy v polovici nasledujúceho mesiaca ako 

mesačník v náklade 6-tisíc kusov. 

Stupavské noviny boli zaregistrované v zozname periodickej tlače Ministerstva kultúry 

Slovenskej republiky pod číslom EV 5773/19 ISSN 1339-9136 podľa zákona NR SR č. 



265/2022 Z. z. o vydavateľoch publikácií a o registri v oblasti médií a audiovízie a o zmene a 

doplnení niektorých zákonov (zákon o publikáciách). 

Vydávajú sa s cieľom sprostredkovávania informácií o spoločenskom, kultúrnom, športovom 

a politickom dianí na území mesta Stupavy pre obyvateľstvo mesta. Zadarmo do každej 

schránky ich do troch pracovných dní od ich vytlačenia distribuuje Slovenská pošta,  

a. s. Redakčná rada bola schválená mestským zastupiteľstvom a vykonáva okrem dohľadu 

nad obsahom aj kompletnú redakčnú činnosť, teda tvorí a spracováva príspevky tvoriace 

obsah novín.  

Vedúca redaktorka: Denisa Komíneková, redaktori: Mgr. Magdaléna Kováčová Miklíková 

(iba jedno vydanie), Mgr. Erika Piesecká (do septembra ), PhDr. Stanislav Rumann,  

PhDr. Eva Švoňavová, grafické spracovanie: Marek Holúbek (iba dve vydania), od júna 2019 

grafiku spracúval Matej Kotuľa. 

 

Stavanie mája 

Podujatie stavania mája bolo pôvodne naplánované na posledný aprílový deň, avšak pre 

nepriaznivé počasie ho MKIC preložilo na 2. mája 2019. Za krásneho slnečného počasia 

vyzdobili detičky z folklórneho súboru Stupavjánek korunu mája a následne vystúpili so 

svojím programom v Sedliackom dvore. O postavenie mája sa postarali členovia 

Dobrovoľného hasičského zboru v Stupave, ktorým predtým s prípravami zázemia pomohli 

zamestnanci Verejnoprospešných služieb Stupava. Okrem svojej sily si pri stavaní mája 

pomohli aj ťažkou technikou v podobe hasičského auta. Po skončení vystúpenia DFS 

Stupavjánek nasledoval program v podaní hudobno-zábavnej skupiny Akcent live. 

 

Nevädza 

OZ  Stupavská Nevädza pracovalo pod vedením  Zuzany Mazancovej, umeleckým vedúcim a 

zároveň dirigentom zboru bol Mgr. art. Tomáš Šelc, ako kronikárka zboru pracovala 

Soňa Činovská. 

Už je to štyridsaťtri rokov, čo ženský spevácky zbor Nevädza obohacuje kultúrny a 

spoločenský život v Stupave. Svojimi piesňami však nezabáva len miestnych, ale úspešne 

reprezentuje Stupavu aj na európskych festivaloch speváckych zborov. Nevädza pravidelne 

vystupuje na rôznych kultúrnych či spoločenských udalostiach v meste, ako sú hody, Dni 

zelá, ale aj v kostole pri svätej omši.  

Akcie, vystúpenia počas roka 2019: 

‒ Pietna spomienka na M. R. Štefánika pri pomníku v Stupave 



‒ Deň matiek – Senec 

‒ Cyrilo-metodské dni ‒ Budmerice ‒ prehliadka speváckych zborov, organizuje BSK spolu s 

Malokarpatským osvetovým strediskom Modra 

 ‒ Dni zelá ‒ otvorenie, v nedeľu sme spievali na slávnostnej sv. omši za úrodu v Kostole sv. 

Štefana v Stupave 

 ‒ MIKC Stupava – 750. výročie prvej písomnej správy o Stupave            

‒ Zapálenie prvej sviece na adventnom venci pred kostolom v Stupave 

‒ Župné Vianoce pred kostolom v Stupave ‒ vianočné koledy 

‒ Sv. omša na Štefana ‒ 2. sviatok vianočný 

 

Devil ʻs – tanečná skupina  

Pracovali ako detská hiphopová tanečná skupina pod vedením  Martiny Diviakovej.  

V septembri uskutočnili v MKIC nábor detí od 4 do 15 rokov na školský rok 2018/2019  

do jednotlivých skupín: 1. Mini deti: od 4 do 6 rokov, 2. skupina C: deti od 6 do 9 rokov,  

3. skupina B: deti od 9 do 14 rokov.  

 

OZ STUPAVJAN 

Predsedníčka, zakladateľka a umelecká vedúca – Oľga Šáliová, DiS. art.,  

podpredseda – Jozef Šáli, podpredsedníčka – Mgr. Dominika Mózová,  

pedagogička spevu a scenáristka – Mgr. art. Andrea Janušková. 

Pod OZ patria: spevácka skupina Stupavjan, detský folklórny súbor Stupavjánek, detské 

baletné štúdio Arabeska.  

Dotácia od mesta Stupavy 1. 3. 2019 – 2 000 € 

Dotácia z BSK 11. 4. 2019 – 1 000 € 

Príjem 2 % z daní – 973,94 € 

Nákup krojov a čižiem v roku 2019 

Dievčenské kroje – Stupava 16 ks á 210 € ‒ 3 360 € 

Folklórne čižmy 3 ks á 119 € ‒ 357 € 

 

Aktivity súboru: 

15. 12. 2019 – Od Lucie do Vianoc – Župné Vianoce, Stupava 

13. 12. 2019 – pásmo ,,Lucie“ ‒ Župné Vianoce, Stupava 



5. 12. 2019 – Od Lucie do Vianoc – Bratislava – Záhorská Bystrica 

29. 11. 2019 – 750. výročie Stupavy – Záhorácke tance 

7. 11. 2019 – vystúpenie pre jubilantov v MKIC 

23. 10. 2019 – vystúpenie pre seniorov v MKIC 

5. 10. 2019 – Dni zelá – otvorenie, pásmo ,,Vitajte ve Stupavje“ 

25. 6. 2019 – Juniáles – slávnostné ukončenie šk. roka 2018/19 v MKIC 

8. 6. 2019 – IX. medzinárodný folklórny festival ‒ Šamorín 

31. 5. 2019 – MDD v ZŠ Stupava, 3 vystúpenia 

18. 5. 2019 – Stupavské trhy 

7. 5. 2019 – Vrť sa, dievča – krajská prehliadka detských folklórnych súborov Bratislavského 

kraja, Bratislava 

30. 4. 2019 – Stavanie máje, Stupava  

27. 4. 2019 – Lozorno  

17. 4. 2019 – Vítanie jari, výchovný koncert pre MŠ Stupava, Borinka a ZŠ Stupava  

14. 4. 2019 – akcia Kvetná nedeľa, Vinosady   

13. 4. 2019 – Morena – Vítanie jari – jarné zvyky, tance a hry, Stupava 

marec 2019 – Výročná schôdza Zväzu invalidov, Stupava 

Aktivity detského baletného štúdia Arabeska: 

15. 12. 2019 ‒ Zimné kráľovstvo – Župné Vianoce, Stupava 

7. 11. 2019 – vystúpenie pre jubilantov v MKIC 

23. 10. 2019 – vystúpenie pre seniorov v MKIC 

5. 10. 2019 ‒ Dni zelá, Stupava 

25. 6. 2019 – Juniáles, Stupava 

18. 5. 2019 – Stupavské trhy 

30. 4. 2019 – Stavanie máje, Stupava  

 

Skupina historického šermu URSUS  

Sídlo OZ – Malacká ulica č. 36, Stupava  

Predseda skupiny Matej Bubnič, podpredseda Jakub Ježík, tréner a odborný garant  

Ing. Peter Vagač, pokladník Marian Kubiš, tréner krúžku Mladé medvede a bubeník  

Martin Kubicsko.  

Spolupracujú so ZŠ v Stupave (Mladé medvede), kde trénujú v telocvični.  

Produkcia: historický šerm, ohňová šou, čestná stráž/sprievody, komponované programy  



na objednávku, organizovanie podujatí.  

20. výročie súboru. Súbor bol založený 24. apríla 1998.  

Súbor reprezentoval počas roka 2019 Stupavu aj Slovenskoviackrát doma a v zahraničí.  

1. 9. 2019 – Rytieri a princezné – XBionic Šamorín ‒ zorganizovanie podujatia 

9. 2. 2019 – Seljacka bunda, Donja Stubica, Chorvátsko 

27. 4. 2019 – Samove hry – otvorenie kultúrneho leta v Devínskej Novej Vsi 

7. 4. 2019 – Svetový deň cirkusu – koncert dobovej hudby Musica Ursusica 

4. 5. 2019 – stredoveký deň v Abelande – zorganizovanie podujatia 

15. 6. 2019 – International Knight Tournament – Sv. Ivan Zelina, Chorvátsko 

15. 6. 2019 – Deň na orešanskom dvore, Orešany 

30. 6. 2019 ‒ Habánsky hodový jarmok – Veľké Leváre – historický šerm, dobová hudba 

Musica Ursusica, ohňová šou 

7. – 9. 7. 2019 – Palcové hry vo Vyšehrade, Maďarsko 

19. – 20. 7. 2019 – Days od Uskok medieval festivity, Senj, Chorvátsko 

26. – 27. 7. 2019 – Uskok battle fór, Klis, Chorvátsko 

18. 8. 2019 – Stupavské hody – 750. výročie  

6. 10. 2019 – Dni zelá, kaštieľsky park v Stupave– šermiarske vystúpenie 

12. 10. 2019 – Bitka pri Lamači 

9. 11. 2019 – Mástska zabíjačka, Stupava – Mást – šermiarske vystúpenie, koncert  

Musica Ursusica 

13. – 14. 12. 2019 – Vianočné trhy pod Pajštúnom, Borinka – šermiarske vystúpenie,  

ohňová šou 

 

 

16. CIRKEVNÝ ŽIVOT 

Tradičný farský ples sa konal 23. februára 2019 a prvé sväté prijímania 15. júna 2019. 

Koncom mája sa v Marianke konala tradičná púť detí Bratislavskej arcidiecézy. Deti,  

ktoré sa na nej zúčastnili mohli putovať buď z Rače, alebo zo Stupavy. Z našej farnosti  

sa vybralo vyše päťdesiat pútnikov/čiek. Na začiatku trasy pri kostole v Stupave dostal  

každý pútnik/čka svojho vlastného pútnička, do ktorého sa zapisovali splnené úlohy  

na trase alebo priamo v Marianke na jednotlivých stanovištiach. Podarilo sa nám pomôcť 

upratať okolie jedného zastavenia krížovej cesty, rozosmiať animátorov, porozmýšľať  

o tom, aká je Panna Mária, a dozvedeli sme sa niečo aj o ešte nenarodených deťoch.  

Každá skupinka mala svoju vlajku a hymnu. Na obed sme dostali tradičné párky a púť  



sme ukončili slávnostnou svätou omšou, ktorú slúžil náš arcibiskup Stanislav Zvolenský. 

Domov sme sa vrátili večer unavení, ale tešiaci sa na ďalšiu púť zas o rok.  

23. júna 2019 sa konala procesia na slávnosť najsvätejšieho Kristovho tela a krvi a  

12. októbra farská púť do Maria Tafertu. 

1. júla 2019 nastala v stupavskej farnosti personálna zmena. Doterajšieho kňaza Mons. 

Vladimíra Stahovca nahradil vo funkcii rodák z Piešťan S. S. Lic. Milan Sova, PhD. 

 

17.  ŠPORT A TELESNÁ KULTÚRA  

Hádzaná 

30. apríla 2019 sa naši mladší žiaci zúčastnili semifinálového turnaja školských stredísk, kde 

porazili Považskú Bystricu 15:11 a naše ,,Béčko“ 25:10. O postup pod trénerským vedením 

Petry Varjassiovej sa zaslúžili: Matúš Hauskrecht, Hakan Yilmaz, Viliam Max Maroš, Šimon 

Vargončík, Samuel Tomkovič, Matej Pír, Richard Stovíček, Samuel Majerčík, Matúš 

Mlynárik a Marek Fabšič. Mladšie žiačky 7. mája 2019 zopakovali úspech chlapcov, keď sa 

zúčastnili semifinálového turnaja školských stredísk v Dunajskej Strede. Prvý zápas s 

domácou Dunajskou Stredou síce prehrali 7:25, ale v súboji so Šaľou zabojovali a vyhrali o 

gól 13:12. V treťom zápase nastúpili proti Seredi, ktorú zdolali 21:16. Pod trénerskou 

taktovkou Mgr. Veroniky Rumpelovej sa o úspech zaslúžili: Lucia Draškovičová, Sára Frická, 

Zara Komíneková, Lucia Polláková, Veronika Juriová, Hanka Hasoňová, Natália Labudová, 

Lucia Labudová, Naďa Chandogová, Patrícia Mikulová, Viktória Gebhardtová, Barbora 

Karkušová, Veronika Masárová, Tamara Lunterová  

a Júlia Granátová. Oba tímy tak postúpili do finále majstrovstiev Slovenska školských 

stredísk, ktoré sa konali 15. mája 2019 v Trenčíne.  

 

Stupavskí turisti 

Klub slovenských turistov Tatran Stupava otvoril 23. marca 2019 na Košariskách  

za krásneho slnečného počasia turistickú sezónu 2019. Prítomní boli členovia/ky turis- 

tických oddielov zo Stupavy, z Lozorna, zo Zohoru, z Bratislavy (Apollo) a Častej –  

Dolian spolu s deťmi a inými priaznivcami/kyňami turistiky. Na otvorení sezóny sa zúčast- 

nili aj turisti/ky z Maďarska a Poľska. Podľa prezenčnej listiny sa spolu stretlo 250 

priaznivcov/kýň turistiky. Po úvodnom príhovore člena výboru KST Stupava bol krátky 

kultúrny program za účasti detí, ktorý vyvrcholil zapálením vatry a Moreny. 

 

Priatelia stolného tenisu  



V hráčskom roku 2018/2019 pracovali ako OZ pod vedením výboru: predseda 

 Jozef Kahánek, I. podpredseda Pavol Lajčák, II. podpredseda Juraj Erdelský, pokladník 

Jozef Salai, administratívny pracovník Ján Vicena. Počet členov klubu bol 21 dospelých 

hráčov a 21 detí. Deťom a mládeži sa venovali tréner Juraj Erdelský a trénerka Michaela 

Erdelská. 

 

18. POČASIE A PRÍRODA 

Meteorologická zima trvá vždy od 1. decembra do 28. februára. Za posledných 32 rokov  

sa zima 2018/2019 po teplotnej stránke umiestnila na 10. mieste medzi najteplejšími. Zima  

v Stupave mala priemernú teplotu (december – február) rovných + 2,0 °C, čo je  

cca o 1,0 °C viac, ako je dlhodobý normál (1987 – 2018). S najväčšou kladnou odchýlkou 

skončil mesiac február, ktorý bol teplejší o viac ako 2 °C, a s menšou kladnou odchýlkou 

skončil aj mesiac december. Január bol po teplotnej stránke v Stupave normálny.  

Keď sa pozrieme o mesiac späť, na december 2018, ten skončil po teplotnej stránke teplejšie 

o viac ako 1 °C. Znovu nás neobišlo vianočné oteplenie, ktoré prišlo 3 dni pred Štedrým 

dňom. Teplé počasie nakoniec vydržalo až do konca kalendárneho roka. Zrážkovo sa skon- 

čil december ako nadpriemerný, zrážok spadlo raz toľko, ako by malo. Najdaždivejším 

decembrovým dňom bol práve Štedrý deň, keď za 24 hodín napršalo 23,1 mm.  

 

Január 2019 

Po teplotnej stránke v Stupave bol normálny, dokonca aj pár desatín pod dlhodobým 

normálom (1987 – 2018). Priemerná januárová teplota mala hodnotu ‒ 0,1 °C. Najvyššiu 

dennú teplotu sme namerali 17. januára, a to + 10,3 °C, naopak, najnižšiu dennú teplotu  

sme mali v Stupave 22. a 23. januára, a to ‒ 9,0 °C, zároveň išlo aj o najnižšiu teplotu  

za celú zimu 2018/2019. Počas celého mesiaca spadlo 60,6 mm, čo je približne raz toľko,  

ako zvykne v priebehu januára spadnúť (za roky 1987 – 2018). Ďalšou výnimočnosťou 

tohtoročného januára je počet dní, keď boli snehové zrážky. Až v 16 dňoch padali v Stu- 

pave snehové vločky a z toho 13 dní sme mali aj súvislú snehovú pokrývku (to znamená,  

že sneh sa udržal celých 24 hodín a jeho výška mala aspoň 1 cm). Najvyššia snehová 

pokrývka bola 8. januára 2019, a to 15 cm, a zároveň išlo o najvyššiu snehovú pokrývku 

v Stupave od 9. februára 2015. 

 

Február 2019 



Skončil sa s najväčšou kladnou odchýlkou od dlhodobého normálu, a to o viac ako 2 °C. 

Najteplejšia bola posledná februárová dekáda. Napríklad 28. februára 2019 maximálna  

denná teplota vystúpila v Stupave až na + 19 °C. Po dvoch zrážkovo bohatých mesiacoch 

február skončil skôr suchší. Za celý mesiac spadlo 18,7 mm zrážok, čo predstavuje len  

cca 50 % z dlhodobého normálu.  

 

Marec 2019 

Ako prvý jarný mesiac bol už druhý výrazne teplý mesiac v tomto roku. Môžeme ho preto 

pokojne označiť ako výrazne nadnormálny. Priemerná mesačná teplota sa vyšplhala až  

nad + 8 °C. Odchýlka od dlhodobého normálu bola viac ako + 3 °C. Po nahliadnutí  

do štatistiky môžeme zaradiť tento marec ako piaty najteplejší za posledných 32 rokov. 

Najteplejšia bola prvá dekáda medzi 1. až 10. marcom, keď sa odchýlka od dlhodobého 

normálu vyšplhala cez + 5 °C. Išlo tak aj o doposiaľ najvyššiu kladnú odchýlku od začiatku 

roka 2019. 

Prvú 20-tku sme v Stupave zaznamenali 23. Marca 2019. Pre zaujímavosť, priemerný  

dátum (1987 – 2018) prvej dvadsaťstupňovej teploty v Stupave je až okolo 2. Apríla 2019. 

Najskoršia prvá dvadsiatka bola 14. marca 2011 a najneskoršia 2. mája 1997.  

  

NAJVYŠŠIE MAXIMUM: + 20,7 °C (31. 3.2019) –NAJNIŽŠIE MINIMUM: ‒ 2,7 °C (20. 3. 

2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 12,6 °C (7. 3. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 3,5 °C (20. 3. 2019) 

 

Pokiaľ ide o zrážky, marec bol rozdelený na dve polovice. Prvá, vlhkejšia, priniesla  

v podstate celomesačný úhrn. V poslednej dekáde (medzi 21. až 30. Marcom 2019) 

 spadlo v Stupave len 0,7 mm zrážok. Celkovo za celý mesiac napršalo len 26,5 mm,  

čo je zhruba 62 % dlhodobého marcového priemeru. Búrky sa za celý marec 2019  

nevyskytli ani raz a dážď so snehom sa vyskytol len 12. Marca 2019. 

 

POČET DNÍ SO ZRÁŽKAMI: 12 

POČET DNÍ S BÚRKOU: 0 

POČET DNÍ SO SNEŽENÍM: 1 (dážď so snehom, 12. 3.) 

POČET DNÍ S HMLOU: 2 



POČET DNÍ SO SÚVISLOU SNEHOVOU POKRÝVKOU: 0 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ ÚHRN ZRÁŽOK: 8,1 mm (16. 3. 2019) 

 

Marec 2019 bol aj na severnej pologuli tretím najteplejším od začiatku vyhodnocovania  

(od roku 1880). Z kladných hodnôt boli najväčšie odchýlky na Aljaške a v Kanade, kde  

bolo lokálne teplejšie o 10 a viac stupňov. Zo záporných čísel vynikala najviac oblasť južnej 

Ameriky v severnej časti Argentíny, ďalej oblasť vnútrozemia USA a Grónska. 

 

Apríl 2019  

Apríl sa na Slovensku v dlhodobom priemere vyznačuje typicky premenlivým charakterom 

počasia. Po jarnej rovnodennosti sú dni už dlhšie ako noci a slnečné lúče zohrievajú počas  

dňa zemský povrch. Môžeme zaznamenať nielen prvý letný (nad + 25 °C), ale aj prvý 

tropický deň (nad + 30 °C). Ak sa obzrieme do minulosti, tropické teploty sme mali v Stu- 

pave napríklad 29. a 30. apríla 2012, keď maximálna denná teplota vystúpila až nad + 30 °C.  

Úplne opačná situácia nastala o rok neskôr, a to prvého apríla 2013, keď ráno na Veľko- 

nočný pondelok ležalo na zemskom povrchu 10 cm snehu. V rámci Záhoria bolo 

v Kuchyni 8 cm, na bratislavskej Kolibe 13 cm a v Mlynskej doline 4 cm snehu.  

Tohtoročný apríl bol už tretím po sebe idúcim mesiacom, ktorý bol po teplotnej stránke 

nadpriemerne teplý. Priemerná teplota za celý mesiac bola v Stupave na úrovni + 11,9 °C, 

a tak bol apríl teplejší o viac ako 1 °C oproti dlhodobému normálu. Koncom apríla, pres- 

nejšie 25. 4. 2019, sme v Stupave zaznamenali aj prvý letný deň. O letnom dni hovoríme 

vtedy, keď maximálna denná teplota dosiahne + 25 °C. Pre zaujímavosť spomenieme,  

že priemerný dátum nástupu prvého letného dňa v Stupave je až okolo 5. mája. Minulý  

rok sme v Stupave zažili najskorší letný deň od roku 1987, a to 9. apríla 2018. 

 

NAJVYŠŠIE MAXIMUM: + 25,9 °C (26. 4. 2019) 

NAJNIŽŠIE MINIMUM: + 0,8 °C (7. 4. 2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 20,2 °C (25. 4. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 4,4 °C (13. 4. 2019) 

 

Zrážkovo sa apríl v Stupave skončil ako podpriemerný. Za celý mesiac  

spadlo 29,7 mm, čo je zhruba 62 % dlhodobého aprílového priemeru. Tretieho apríla  

sme mohli zo Stupavy sledovať aj prvú vzdialenú búrku, ktorá postupovala východnou  

časťou Bratislavy smerom na Pezinok. Dokonca s bleskomsmerom na Malé Karpaty.  



Prehľad prvých búrok v roku za posledných 6 rokov zaznamenaných na Meteorologickej 

stanici v Stupave: 

2014 – búrka 8. apríla  

2015 – vzdialená blýskavica 26. marca, búrka 1. apríla 

2016 – vzdialená búrka 8. apríla, búrka 13. apríla                              

2017 – blýskavica 10. apríla, búrka 11. apríla                                     

2018 – blýskavica 12. apríla, búrka 13. apríla                                   

2019 – vzdialená búrka 3. apríla, búrka 30. apríla 

 

O vzdialenej búrke hovoríme vtedy, keď je elektrický výboj od bodu sledovania vzdialený 

nad 3 km, maximálne až do 15 km. Vzdialená blýskavica nastáva zase vtedy, keď je vzdialená 

viac ako 15 km a na oblohe vidieť len blýskanie.  

 

POČET DNÍ SO ZRÁŽKAMI: 10 

POČET DNÍ S BÚRKOU: 1 (30. 4. 2019) 

POČET DNÍ SO VZDIALENOU BÚRKOU: 1 (3. 4. 2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ ÚHRN ZRÁŽOK: 11,3 mm (30. 4. 2019) 

 

Máj a jún 2019  

Z pohľadu počasia boli máj a jún v Stupave ozaj výnimočnými mesiacmi s extrémami. Zažili 

sme krásny príklad toho, ako môže byť jeden mesiac pomaly najchladnejší i najdaždivejší 

a hneď ďalší zase najteplejší a najsuchší mesiac od začiatku meraní. 

Máj 2019 bol v Stupave teplotne silne podnormálny, priemerná mesačná teplota vzduchu + 

12,5 °C bola o 3 °C nižšia, ako je normál 1987 – 2018. Tohtoročný máj sa tak radí ako 2. 

najchladnejší od roku 1987. Chladnejší máj bol len v roku 1991, t. j. pred 28 rokmi. Najnižšia 

priemerná májová teplota v Stupave (o cca ešte 1 °C ) bola nameraná práve v roku 1991, 

naopak, najteplejší máj sme prežili v minulom roku (+ 18,2 °C). 

 

V STUPAVE NAJVYŠŠIE MAXIMUM: + 25,9 °C (26. 5. 2019) 

NAJNIŽŠIE MINIMUM: + 0,8 °C (7. 5. 2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 19,2 °C (26. 5. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 5,1 °C (5. 5. 2019)  

 



Po troch predchádzajúcich suchých mesiacoch sme sa konečne dočkali mesiaca bohatého na 

zrážky. Celkový úhrn v Stupave dosiahol  

156,7 mm, čo znamená, že spadlo približne 2,5-krát viac zrážok, ako je dlhodobý normál 

(1987 – 2018). V Stupave išlo zároveň o najdaždivejší máj od začiatku merania od roku 

1987. Druhá dekáda (spadlo 58 mm zrážok) a posledná tretia dekáda (59 mm) boli 

najdaždivejšie. 

 

POČET DNÍ SO ZRÁŽKAMI V STUPAVE: 22 

POČET DNÍ S BÚRKOU: 1 (25. 5. 2019) 

POČET DNÍ SO VZDIALENOU BÚRKOU: 0 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ ÚHRN ZRÁŽOK: 31,4 mm (22. 5. 2019) 

 

A teraz už spomínaný príklad toho, ako jeden extrém v priebehu mesiaca vystriedal presne 

opačný extrém. 

Jún 2019 mal v Stupave priemernú teplotu + 23,3 °C a bol tak o viac ako 4,5 °C teplejší, ako 

je dlhodobý normál. Zároveň išlo o najteplejší jún od začiatku meraní, doterajší rekord 

najteplejšieho júna držal rok 2003, ale v tomto roku sme ho prekonali takmer o 1 °C.  

 

V STUPAVE NAJVYŠŠIE MAXIMUM: + 34,8 °C (26. 6. 2019) 

NAJNIŽŠIE MINIMUM: + 10,1 °C (1. 6. 2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 28,6 °C (26. 6. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 19,0 °C (1. 6. 2019) 

POČET TROPICKÝCH DNÍ  (+ 30 °C a viac): 14, V MINULOM ROKU: 7 

POČET TROPICKÝCH NOCÍ (+ 20 °C a viac): 5, V MINULOM ROKU: 0 

 

Za celý mesiac jún 2019 napršalo v Stupave neuveriteľných 9,3 mm, a tak bol tohtoročný jún 

najsuchším od roku 1987. Po rekordnom daždivom máji, v ktorom spadlo až 156,7 mm, sme 

boli počas celého júna skôr v prebytku zrážok ako v deficite. Pravda, v týchto číslach nie je 

zahrnutý rýchly výpar spôsobený vysokými teplotami. Záhradkári a poľnohospodári mali 

približne od polovice júna hlavu v smútku. 

 

POČET DNÍ SO ZRÁŽKAMI V STUPAVE: 7 

POČET DNÍ S BÚRKOU: 2 (2. 6. a 7. 6. 2019) 

POČET DNÍ SO VZDIALENOU BÚRKOU: 2 (4. 6. a 22. 6. 2019) 



NAJVYŠŠÍ DENNÝ ÚHRN ZRÁŽOK: 6,8 mm (23. 6. 2019) 

 

Júl 2019  

V nižších polohách na Slovensku patrí medzi najteplejšie mesiace, no vo vysokých hor- 

ských polohách je najteplejším mesiacom až august. Tohtoročný júl sa stal najteplejším 

mesiacom v histórii meraní, teda od roku 1880. Priemerná globálna teplota predstavovala + 

16,74 °C, čo je skoro o 1 °C viac ako júlový priemer za 20. storočie.  

Doteraz najteplejším mesiacom bol júl v roku 2016, ktorý mal teplotu o 0,03 °C nižšiu.  

Ide o údaje americkej organizácie NOAA (National Oceanic and Atmospheric 

Administration). K tohtoročnému júlovému rekordu prispeli najviac oceány, ktoré boli  

vôbec najteplejšie z doterajších meraní, zatiaľ čo pevnina sa umiestnila na druhom mieste  

v histórii meraní.  

Aj v Stupave sme za posledných 32 rokov prežili ôsmy najteplejší júl. Priemerná júlová 

teplota mala hodnotu + 21,8 °C. Prvé miesto si ako najteplejší mesiac júl naďalej drží  

rok 2006 (+ 23,9 °C). 

 

V STUPAVE NAJVYŠŠIE MAXIMUM: + 36,6 °C (1. 7. 2019) 

NAJNIŽŠIE MINIMUM: + 9,9 °C (9. 7.2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 26,6 °C (1. 7. a 25. 7. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 16,3 °C (13. 7. 2019) 

 

Po dvoch predchádzajúcich mesiacoch, keď sme prežili dva odlišné extrémy (najdaždivejší 

máj a následne najsuchší jún), prišiel opäť suchší júl. Po nahliadnutí do štatistík môžeme 

povedať, že sme mali siedmy najsuchší júl od roku 1987. Len pre zaujímavosť spomeniem,  

že v Stupave sme najsuchší mesiac júl zaznamenali už v spomínanom roku 2006,  

keď napršalo len 1,2 mm. 

Zrážkovo výdatnejšie búrky sa juhu Záhoria počas celého mesiaca skôr vyhýbali. Za celý 

mesiac v Stupave napršalo 32,3 mm, čo predstavuje cca 43,3 % z dlhodobého júlového 

normálu (1987 – 2018). 

 

POČET DNÍ SO ZRÁŽKAMI V STUPAVE: 7 

POČET DNÍ S BÚRKOU: 3 (26., 27., 30. a 31. 7. 2019) 

POČET DNÍ SO VZDIALENOU BÚRKOU: 0 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ ÚHRN ZRÁŽOK: 13,1 mm (27. 7. 2019) 



 

August a september 2019 

Leto 2019 bolo v našom meste najteplejšie od začiatku meraní v Stupave, teda od roku  

1987. Priemerná teplota za mesiace jún, júl a august 2019 mala v Stupave hodnotu  

+ 22,452 °C, čo je len o 0,002 °C viac ako v roku 2016, keď priemerná teplota za uvedené tri 

letné mesiace dosiahla hodnotu + 22,450 °C. Ako ste si isto všimli, teplotu väčšinou 

zaokrúhľujeme na dve desatinné miesta, no v tomto prípade sme museli použiť  

až tri desatinné miesta, aby bolo rozdiel vidieť. Väčšinou býva najteplejším mesiacom júl,  

ale v tomto roku bol najteplejším mesiacom jún s priemernou teplotou + 23,34 °C.  

V Stupave išlo zároveň o najteplejší jún od začiatku meraní. 

 

V STUPAVE NAJVYŠŠIE MAXIMUM (jún – august): + 36,6 °C (1. 7. 2019) 

NAJNIŽŠIE MINIMUM: + 9,9 °C (9. 7.2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 28,6 °C (26. 6. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 16,3 °C (13. 7. 2019) 

POČET TROPICKÝCH NOCÍ: jún 5, júl 0, august 3  

 

Z pohľadu zrážok to počas leta 2019 bola veľká bieda, a to najmä v júni, keď za celý mesiac 

spadlo len 9,3 mm zrážok. Išlo tak o najsuchší mesiac od začiatku meraní. O niečo viac 

zrážok spadlo v júli, keď napršalo 32,3 mm, čo predstavuje cca 43,3 % z dlhodobého júlového 

normálu (1987 – 2018). V auguste napršalo v Stupave po dlhšom  

čase 66,0 mm, čo je hodnota, ktorú považujeme za dlhodobý normál. 

 

August 2019 

Posledný letný mesiac bol v Stupave ďalším nadpriemerne teplým mesiacom, a to  

o viac ako dva stupne. Počas augusta sme mali viac tropických dní (nad + 30 °C) ako počas 

júla (v júli 8, v auguste 14 tropických dní). Po júlovej odmlke sa v auguste vrátili aj tropické 

noci (nočná teplota neklesla pod + 20 °C), zaznamenali sme ich až tri.  

 

V STUPAVE NAJVYŠŠIE MAXIMUM: + 34,1 °C (10. 8. 2019) 

NAJNIŽŠIE MINIMUM: + 11,5 °C (15. 8. 2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 26,0 °C (10. 8. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 18,0 °C (3. 8. 2019) 

 



Po suchších dvoch predchádzajúcich mesiacoch napršalo v Stupave počas augusta 66,0 mm, 

čo je normálne množstvo zrážok v tomto mesiaci (za roky 1987 – 2018).  

 

POČET DNÍ SO ZRÁŽKAMI V STUPAVE: 13 

POČET DNÍ S BÚRKOU: 7  

POČET DNÍ SO VZDIALENOU BÚRKOU: 2 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ ÚHRN ZRÁŽOK: 19,7 mm (13. 8. 2019) 

 

September 2019  

September sa v meteorológii považuje už od svojho prvého dňa za prvý mesiac jesene, aj keď 

sa kalendárna jeseň začala až 23. septembra. Jesenná rovnodennosť nemá na každý rok fixne 

stanovený čas a dátum. Nastáva v čase medzi 21. a 23. septembrom, dôvodom je rozdielna 

dĺžka astronomického a občianskeho roka a vkladanie prestupového dňa – 29. februára. 

Veľakrát sa uvádza, že v deň jesennej rovnodennosti sú deň a noc rovnaké dlhé. To však nie 

je úplne pravda. Napríklad deň jesennej rovnodennosti trvá 12 hodín a 11 minút. Je to síce len 

11-minútová odchýlka, ale je spôsobená refrakciou pri horizonte a skutočnosťou, že za 

okamih východu/západu slnka sa považuje moment, keď sa slnečný kotúč iba zospodu dotýka 

ideálneho horizontu, nie jeho stredu.  

Vráťme sa však k zhodnoteniu počasia za mesiac september, ktorý bol z pohľadu dlhodobého 

normálu (1987 – 2018) opäť teplejší. Priemerná septembrová teplota mala hodnotu + 16,2 °C.  

 

V STUPAVE NAJVYŠŠIE MAXIMUM: + 31,7 °C (1. 9. 2019) 

NAJNIŽŠIE MINIMUM: + 2,5 °C (20. 9. 2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 25,2 °C (1. 9. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 9,6 °C (20. 9. 2019) 

 

V prvej septembrovej dekáde sme prežili daždivejšie obdobie, keď za prvých 10 dní napršalo 

v Stupave viac ako 52 mm zrážok. Následne prišlo v tomto roku najdlhšie obdobie bez 

zrážok, ktoré trvalo až 18 dní. Napokon za celý september spadlo 55,1 mm, čo predstavuje len 

cca 74 % z dlhodobého priemeru (1987 – 2018). 

 

POČET DNÍ SO ZRÁŽKAMI V STUPAVE: 8 

POČET DNÍ S BÚRKOU: 2  

POČET DNÍ SO VZDIALENOU BÚRKOU: 0 



NAJVYŠŠÍ DENNÝ ÚHRN ZRÁŽOK: 20,5 mm (7. 9. 2019) 

 

Október 2019 

Druhý jesenný mesiac priniesol opäť nadpriemerne vysoké teploty, a to aj napriek tomu, že na 

začiatku (3. až 8. októbra) a na konci (od 28. októbra) mesiaca sme zaznamenali chladnejšie 

obdobie. Mnohí si však určite spomenieme skôr na rekordne teplé babie leto, ktoré trvalo bez 

pár dní takmer tri týždne. Babie leto je obdobie suchého, málo veterného, slnečného a cez deň 

veľmi teplého počasia, ktoré sa vyskytuje v Európe zvyčajne v septembri až októbri. Noci sú 

pomerne chladné a vytvárajú sa aj radiačné hmly, ktoré sa ojedinele udržia až do popoludnia. 

Babie leto vyvrcholilo presne dva mesiace pred Štedrým dňom (24. októbra), keď sa na 

viacerých miestach západného Slovenska vyskytli letné teploty (nad + 25 °C). V Stupave sme 

v tento deň prekonali takmer všetky teplotné rekordy. Rekord sme prekonali v maximálnej 

dennej teplote (+ 25,4 °C), v minimálnej dennej teplote (+ 15,4 °C) a zároveň sme prekonali 

aj najneskorší letný deň (+ 25 °C). Doterajší rekord bol z roku 1993 s dátumom 14. október. 

V rámci Slovenska bol 24. október 2019 najteplejší v Kráľovej pri Senci, a to s teplotou až  

+ 27,3 °C. 

 

V STUPAVE NAJVYŠŠIE MAXIMUM: + 25,4 °C (24. 10. 2019) 

NAJNIŽŠIE MINIMUM: ‒ 2,6 °C (31. 10. 2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 19,8 °C (24. 10. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 2,4 °C (31. 10. 2019) 

 

Za celý október v Stupave napršalo len 22,4 mm, čo predstavuje len cca 50 % z dlhodobého 

priemeru (1987 – 2018). 

 

POČET DNÍ SO ZRÁŽKAMI V STUPAVE: 12, z toho 6-krát ranná rosa 

POČET DNÍ S BÚRKOU: 1  

POČET DNÍ SO SNEŽENÍM: 0 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ ÚHRN ZRÁŽOK: 10,8 mm (5. 10. 2019) 

 

Vo všeobecnosti platí, že čím dlhšie trvá teplé počasie na jeseň, tým dlhšie vydržia listy na 

stromoch. Niekedy nám však krásu môže pokaziť daždivé a veterné počasie, ktoré strhne 

listy na zem, skôr ako sa dostatočne vyfarbia.  

 



November 2019  

November bol ďalším extrémne teplým mesiacom, na Slovensku 2. až 3. najteplejší v histórii. 

Vďaka prevládajúcemu južnému až juhozápadnému prúdeniu bol november ako celok 

mimoriadne teplý. Kladná odchýlka od dlhodobého normálu (1987 – 2018) bola v Stupave 

cca 2,7 °C. Tohtoročný november sa skončil v Stupave ako 4. najteplejší od začiatku meraní 

v roku 1987. Pre zaujímavosť môžeme spomenúť, že všetky 3 najteplejšie novembre sa 

v Stupave vyskytli až po roku 2000 (presnejšie v rokoch 2000, 2002 a v roku 2014).  

 

V STUPAVE NAJVYŠŠIE MAXIMUM: + 18,6 °C (3. 11. 2019) 

NAJNIŽŠIE MINIMUM: ‒ 3,3 °C (30. 11. 2019) 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 14,9 °C (3. 11. 2019) 

NAJNIŽŠÍ DENNÝ PRIEMER: + 1,5 °C (30. 11. 2019) 

 

V Stupave bol najdaždivejší november za posledných 10 rokov. Za celý minulý mesiac 

v Stupave spadlo 66,6 mm zrážok, čo predstavuje cca 150 % z dlhodobého priemeru (1987 – 

2018). Viac zrážok za celý november naposledy spadlo v roku 2008, a to vyše 72 mm. 

Doposiaľ najdaždivejší predposledný mesiac v roku sme zaznamenali v roku 1991, keď 

napršalo 101 mm.  

 

POČET DNÍ SO ZRÁŽKAMI V STUPAVE: 18 

POČET DNÍ S BÚRKOU: 0  

POČET DNÍ SO SNEŽENÍM: 0 

NAJVYŠŠÍ DENNÝ ÚHRN ZRÁŽOK: 18,7 mm (5. 11. 2019) 

 

December 2019 

Vianočné oteplenie nás pravdepodobne neminie ani v tomto roku. 

V posledných rokoch, práve v období Vianoc, mávame výraznú singularitu v našom počasí 

Táto singularita je skutočne výrazná a aj naši predkovia tento pomerne pravidelný jav zvečnili 

do pranostiky: Na Adama a Evu čakejme oblevu. Vianočné oteplenie prichádza s 

pravdepodobnosťou viac ako 70 % a prináša na naše územie dávku teplého vzduchu od 

západu. V posledných rokoch pribúdajú nápadné prejavy, keď teplota vzduchu nemá problém 

vystúpiť vyššie nad bod mrazu. 

Ako vyzerali vianočné sviatky z pohľadu počasia v Stupave? 



Zalovíme trošku v časoch minulých, presnejšie budeme porovnávať vianočné sviatky za 

posledných 30 rokov. K pravej vianočnej atmosfére určite patria hlavne sneh a mráz. Avšak 

po vzhliadnutí štatistiky je snehová pokrývka v Stupave naozaj veľkou vzácnosťou.  

Celé biele vianočné sviatky sme mali len 3-krát, a to v rokoch 1994, 2001 a 2002. Do 

štatistiky sme zahrnuli iba dni, počas ktorých sa vyskytla súvislá snehová pokrývka (aspoň 1 

cm). Zo štatistiky vyplýva, že pravdepodobnosť výskytu snehovej pokrývky na Štedrý deň je 

len cca 10 %, na 1. sviatok vianočný 15 % a najväčšia pravdepodobnosť je na 2. sviatok 

vianočný, a to až okolo 30 %. Najviac snehu sa vyskytlo počas Vianoc v roku 1994, keď v 

Stupave bolo nameraných 14 cm snehu. Najchladnejšie sviatky sme prežívali v roku 2003, 

keď minimálna teplota 25. 12. poklesla na ‒13,5 °C, ale išlo o holomrazy, snehu bolo 

nemerateľné množstvo. Veľmi chladné boli aj sviatky ešte aj v rokoch 1996 a 2001, keď sa 

minimálne teploty dostávali veľmi ľahko aj pod ‒10 °C. Najteplejší Štedrý deň sme prežili 

v roku 2014, keď sme v Stupave namerali až + 13,3 °C. Najhoršou kombináciou počas 

Vianoc je teplo a k tomu výdatný dážď a práve také Vianoce sme prežili v roku 1993, keď za 

3 dni spadlo skoro 40 mm zrážok, čo predstavuje približne 90 % decembrového dlhodobého 

priemeru. Daždivý Štedrý deň bol aj v minulom roku, keď v tento deň spadlo vyše 23 mm 

zrážok. 

 

19. POUŽITÁ LITERATÚRA, SKRATKY, POMÔCKY 

Internetové stránky Stupavy, spolkov, OZ, organizácií  

Závery z rokovaní MsZ  

Zápisnice z komisií MsZ  

Výročné správy spoločenských organizácií, škôl, spolkov, klubov, OZ  

Vlastné pozorovania a poznámky kronikárky, tiež letáky, plagáty, miestny rozhlas  

Periodiká: Malacko, Bratislavský kraj, Záhorí 

Použité skratky: BSK – Bratislavský samosprávny kraj 

DHZ – Dobrovoľný hasičský zbor  

FKM – Futbalový klub mládeže  

JDS – Jednota dôchodcov Slovenska  

KP ORPZ  – Okresné riaditeľstvo policajného zboru, oddelenie kriminálnej polície 

KD – Kultúrny dom 

MAS – Miestna akčná skupina  

MC – Materské centrum  

MHD – Mestská hromadná doprava  



MsÚ – Mestský úrad  

MsP – Mestská polícia  

MsZ – Mestské zastupiteľstvo  

MsR – Mestská rada  

OZ – Občianske združenie  

SPP – Slovenský plynárenský priemysel  

RÚVZ – Regionálny úrad verejného zdravotníctva 

JD v HN – Jednorazová dávka v hmotnej núdzi  

ŽSR – Železnice Slovenskej republiky  

SHMÚ – Slovenský hydrometeorologický ústav  

ORA – Oblastný reštaurátorský ateliér  

RO – Rozpočtové organizácie  

PO – Príspevkové organizácie  

HC – Hádzanársky klub  

OC – Obchodné centrum  

ŠK – Športový klub 

SRZ – Slovenský rybársky zväz  

ŠKD – Školský klub detí  

ZŠ – Základná škola 

VZN – Všeobecne záväzné nariadenie  

ZUŠ – Základná umelecká škola  

MP SV a R – Ministerstvo práce, sociálnych vecí a rodiny 

IROP – Integračný regionálny operačný program 

OV – Okresný výbor SČK – Slovenský Červený kríž 

SNP – Slovenské národné povstanie  

PZ – Policajný zbor  

 

 

 

Na záver by som sa chcela poďakovať pani Gabriele Prokešovej, predchádzajúcej kronikárke mesta 

Stupavy. Odovzdala mi nielen pomyselné žezlo, ale i množstvo dobrých rád a svoje poznámky. 

Myslím si, že v práci kronikárky ma nasmerovala správnym smerom. Za pomoc a cenné informácie 

ďakujem tiež Pavlovi Baxovi a Petrovi Štefančinovi, ktorý mapuje lokálne počasie. 

 



 

 

                            Odovzdávajúci a preberajúci protokol 

 

 

Názov diela:  „Zmluva o dielo“ – Kronika mesta Stupavy za rok 2019 

Miesto:          Stupava      

Objednávateľ:  Mesto Stupava, Hlavná č. 1, 900 31 Stupava 

 

Termín realizácie:  rok 2023 

Kronikársky záznam mesta Stupavy za rok 2019 bol prerokovaný:  

A. v komisii kultúry, športu a školstva dňa ...................28. 11. 2023 

B. na Mestskom zastupiteľstve v Stupave dňa ..........., uznesenie č. 

 

Zhotoviteľ: PhDr. Eva Švoňavová, Révová 6, 900 31 Stupava 

 

............................... 

kronikárka 

 

Kvalita diela je v potrebnej kvalite na prevzatie a archivovanie.  

 

Preberajúci/a:                                                                         Odovzdávajúca: 

 

V Stupave.............................. 


